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 KARO inženiring d.o.o. Mengeš

Slovenska cesta 24,  1234 Mengeš

www.karo.si

tel: 01 / 723-09-86; 723-09-87 
fax: 01 / 723-80-15   
GSM: 041/ 635-172

prod. BURNIK
Mengeš, Prešernova cesta 3
tel.: 01/729-68-70
E-pošta: menges.2485@trgoavto.si
DEL. ČAS: 8.00–18.00, SOBOTA: 8.00–12.00

NOVO: HITRI SERVIS KOLES, 
MENJAVA ZRAČNIC,

PLAŠČEV, NASTAVITEV ZAVOR IN 
PRESTAV, MENJAVA VERIGE ...

LETNE PNEVMATIKE SAVA, 
DUNLOP, GOOD YEAR,
FULDA,VREDESTEIN

35 + 3 % POPUSTA

MOŽEN NAKUP NA VEČ OBROKOV
BREZ OBRESTI.

dne 31.3., 7.4., 14.4. 2009
ob 19.00 uri

pričnemo BREZPLAČNI tečaj CPP

VABLJENI!!!!!

PRODAMO 
Stanovanja:
- Trzin – Ljubljanska, enosobno, V-

stran, bivalna površina 37,53 m2 + 
klet 3,29 m2, 1. nad., nizek blok, 
dvigalo, l. 2002, svetlo in ohranjeno. 
V hodniku je vgrajena nova, večna-
menska omara, ki po dogovoru ostane 
v stanovanju, opremljena kuhinja. 
Plinsko etažno ogrevanje, samostojni 
priključki, lastniško parkirno mesto v 
garažni kleti. 

 Cena: 125.000,00 EUR 
- Domžale – Bistra, l. 2005, dvosobno, 

68,29 m2, 1/5 nad., velik zaprt bal-
kon, izredno ohranjeno, opremljena 
kuhinja, lastniški garažni box v kleti. 
Cena: 170.000,00 EUR

- Ljubljana – Topniška, garsonjera, 
33,95 m2 skupaj s kletjo, odprt po-
gled, francoski balkon, ohranjeno in 
vzdrževano, zgrajeno l. 2001, 

 2. nadstropje od petih, dvigalo, urejen 
blok, vsi priključki, bližina centra, mir-
na lokacija, lastniško parkirno mesto v 
skupni garaži. 

 Cena: 130.000,00 EUR 
- Domžale - center, enosobno, 
 43,73 m2 s kletno shrambo, l. 1998, 

3. nad. od šestih, dvigalo, S-lega, 
pogled na Kamniške alpe, svetlo, 

izredno ohranjeno, takoj vseljivo, pripa-
dajoče parkirno mesto v garažni kleti. 
Cena: 109.000 EUR

- Grosuplje – center, enosobno, v petsta-
novanjski stavbi, mansardno, 

 31 m2, adaptirano l. 1999, bivalna kuhi-
nja, ločena spalnica, lepo vzdrževano, 
pripadajoča shramba v kleti, solastniški 
delež zemljišča, nova streha, vpis etaže 
v teku. Cena: 66.000,00 EUR 

- Ljubljana – Zalog, v dvostanovanjski 
hiši, l.1968,  zgornja etaža, dvosobno z 
dvema balkonoma, 74 m2, s pripadajočo 
garažo in pomožnim prostorom v kleti 

 16 m2, podstrešjem 36 m2 in zemljiščem 
127 m2. Stanovanji imata ločena vhoda 
s stopnišča. Cena: 135.000 EUR

- Domžale, trosobno v dvostanovanjski 
hiši, popolnoma ločen vhod in dvorišče, 
obnovljeno 2003, nova streha in obno-
vljena fasada, skupaj 117,3 m2, polklet 
38,20 m2, visoko pritličje 

 79,1 m2, dvorišče 235 m2, nadstrešek 
za dva avta, drvarnica, vrt. Vsi priključki 
so ločeni, ogrevanje na zemeljski plin. 
Cena: 168.000,00 EUR

 Hiši:
- Kamnik – Šmarca, prodamo samostojno 

enodružinsko hišo, 178 m2 z garažo, 
P + 1 N + podstreha, l. 1977, 755 m2 
zemljišča. Hiša je kvalitetno grajena in 

zelo ohranjena. Objektu je prizidana 
podkletena delavnica (mirna obrt) s sa-
mostojnimi priključki in vhodom, tlorisni 
gabarit 48 m2, možnost preureditve v 
bivalne  namene. Zgornji del prizidka 
je samostojna enota z lastnim vhodom, 
veliko sobo s kuhinjo, balkonom in pre-
hodom v hišo. Na dvorišču je nadstrešek 
za 4 os. avtomobile, za hišo vrtna uta. 
Objekt je končen, odprt pogled. 

 Cena: 360.000,00 EUR 
- Radomlje, v bližini Arboretuma Volčji 

potok in golf igrišča prodamo samostoj-
no hišo, neto tlorisna površina 240 m2, 
gabarit: delno K + P + 1 N. V kleti se na-
haja kotlovnica in večnamenski prostor, v 
pritličju vhodni vetrolov, kuhinja, dnevna 
soba z izhodom na teraso cca. 27 m2, 
kabinet, shramba, kopalnica z WC-jem, 
v 1. nad. tri sobe, večja kopalnica, bal-
kon. Hiša je bila nadzidana in prizidana 
l. 1971 in 1984. Na zemljišču 946 m2 

je prizidana garaža za dva osebna avto-
mobila in vrtna uta. Naselje ni strnjeno, 
odprt pogled, zelena okolica, vredno 
ogleda. Cena: 360.000,00 EUR 

Zemljišča:
- Mengeš – atraktivna lokacija, JZ-obro-

bje, zazidljiva zemljišča, 21 parcel za 
gradnjo enodružinskih hiš v izmerah 
od 558m2 – 1826 m2 in 16 parcel za 
pozidavo dvojčkov, velikosti od 

 330 m2 – 400 m2. Cena: 270 EUR/m2 
+ sofinanciranje sorazmernega deleža 
komunalne opreme in komunalnega 
prispevka. Podrobnejše informacije na 

spletni strani www.karo.si.
- Kamnik – Godič, zazidljiva parcela, 

1.188 m2, ravna, urejen dostop, ko-
munalni vodi ob parceli, lepa lokacija. 
Cena: 140 EUR/m2

- Dol pri Ljubljani – Vinje, zazidljivo ze-
mljišče, 1000 m2, ob javni cesti, cca. 
500 m nadmorske višine, področje 
je redko poseljeno, lep razgled, neo-
krnjena narava, ni javnega vodovoda. 
Cena: 70 EUR/m2 

- Dol pri Ljubljani – Podgora, zazidljivo 
zemljišče v izmeri 1.251 m2 (skrajni 
južni del kmetijsko) s pripadajočim 
deležem dostopne poti, komunalni 
vodi na, oz. ob parceli, sončna lega, 
mirna lokacija, bližina gozda, proda-
mo. Cena: 150.000 EUR 

- Dolsko – Zagorica,  parcela v izmeri 
5032 m2, cca. 400 m2 zazidljivo, 
ostalo kmetijsko zemljišče (gozd). 
Zazidljiv del se nahaja ob javni cesti, 
možnost gradnje eno- ali dvodružin-
ske hiše. Cena: 39.000 EUR 

ODDAMO
Vikend:
-  Šenturška gora, bivalni vikend, novo-

gradnja na lepi lokaciji, v izmeri cca. 
80 m2, v dveh etažah, v pritličju so 
bivalni deli, v mansardi pa trije spalni 
prostori. Popolnoma opremljen, 
ogrevanje na trda goriva – kamin. 

 Oddamo v dolgoročni, večletni na-
jem. Cena: cca. 6.000,00 EUR/leto, 
za daljši najem možnost popusta.
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MENGŠAN - JAVNO GLASILO OBČINE MENGEŠ
Odgovorni urednik: Urban Ropotar, e-pošta: urednistvo.mengsan@gmail.com, mengsan@menges.si
Uredniški svet: Peter Škrlep, Janja Verbančič, Smiljana M. Škofic, Andreja Polanec Kolenc, Andraž Rožman, Silva Dolinšek
Uredniški odbor: Nataša Vrhovnik Jerič, Branko Lipar, Barbara Osterman, Luka Ropotar, Mojca Volkar, Tina Železnik 
Naslovnica: Pomlad je tu, foto: Alja Rupar
Lektorski popravki: IR image d.o.o., Medvedova ulica 25, 1241 Kamnik, tel. (1) 839 64 00, e-pošta: info@ir-image.si
Priprava za tisk: IR image d.o.o., Medvedova ulica 25, 1241 Kamnik, tel. (1) 839 64 00, e-pošta: info@ir-image.si
Tisk: Set, d.d., Ljubljana, Vevška cesta 52, Ljubljana, tel: (1) 587 44 11, fax: 528 24 74, e-pošta: tiskarna@set.si
Distribucija: Primož Kržan, tel: (1) 723 72 96
Trženje in zahvale: Občina Mengeš, Irena Podboršek, tel. (1) 724 71 06, e-pošta: irena.podborsek@menges.si
Izdaja: Občinski svet Občine Mengeš, Slovenska cesta 30, 1234 Mengeš, (1) 724 71 06 

Rok za 
oddajo prispevkov za
naslednjo številko je 
četrtek, 16. april 
2009, do 12. ure. 

SPOROČILO DOPISOVALCEM
Nenaročeni prispevki morajo biti opremljeni s polnim imenom, priimkom in naslovom odgovorne fizične osebe (tudi v primeru institucij, organizacij, strank, društev ipd.) ter 
po možnosti s telefonsko številko, na kateri je mogoče preveriti avtentičnost avtorja. Uredništvo si v skladu s svojo uredniško politiko in prostorskimi zmožnostmi pridržuje 
pravico do objave ali neobjave, krajšanja, povzemanja ali delnega objavljanja nenaročenih prispevkov. Nenaročeni prispevki bralcev in pravnih oseb ter PR-prispevki se ne 
honorirajo. Prispevke je potrebno oddati v elektronski obliki -doc ali -txt formatih, brez vnesenih fotografij. Prispevkov, natisnjenih na papir, ne sprejemamo, razen v izjemnih 
primerih, ki so že vnaprej dogovorjeni z urednikom.  
Digitalne fotografije pošiljajte kot samostojne datoteke in jih ne vključujte v wordove dokumente; znotraj besedila naj bo le označeno, kaj posamezna priložena fotografija 
predstavlja ter ime njenega avtorja. Fotografije naj bodo zapisane v -jpg, -tiff ali -pdf formatu, izvorne resolucije vsaj 300 dpi. Ostalo slikovno grafično gradivo naj bo posre-
dovano na mediju, ki ga je mogoče skenirati na ploskovnih skenerjih. Nepodpisanih prispevkov in prispevkov, oddanih po roku za oddajo, v tekoči številki ne bomo 
objavili, razen v izjemnih primerih, ki so že vnaprej dogovorjeni z urednikom.
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Spoštovani občani, dragi bralci

Tako, prva številka je za mano. Hmm, 
kakšni so občutki? Kar dobri, čeprav 
bi lahko, kot vedno, bilo boljše. Moram 
reči, kolikor sem uspel v tem kratkem 
času spoznati naloge urednika, da je 
to zelo zanimivo, razgibano, a vendar 
odgovorno delo. Res, pravi izziv! Veliko 
je sestankov, usklajevanj, dogovarjanj 
z različnimi ljudmi, v različnih vlogah 
in funkcijah, kar pa je na trenutke tudi 
stresno in naporno, saj, kot pravijo, je 
delo z ljudmi (psihično) najtežje. Raz-
ličnost interesov, mnenj, pogledov in 
idej je težko uskladiti, pa vendarle, tam 
kjer je želja, je tudi pot. Pot do rešitve, 
konsenza in skupnega zadovoljstva za 
skupno dobro, kar je verjetno interes 
nas vseh. Po drugi strani pa kot urednik 
sklepam nova poznanstva z ljudmi, ple-
tejo se nove vezi, tudi prijateljstva. Zelo 
sem počaščen, da sem uspel v svoj 
ožji krog sodelavcev, ki skupaj z mano 
tvorijo uredništvo, dobiti tako sposobne 
in prijetne ljudi. Že prvi sestanek je bil, 
kljub nepopolni udeležbi, zelo zanimiv. 
Na tem mestu bi se jim, vsem šestim, 
javno zahvalil za njihovo podporo meni 
ter za izrečene ideje, s katerimi bomo 
poskušali bogatiti Mengšana. Številka, 
ki je pred vami, je tako že plod njihovega 
dela. Premierno uvajamo dve novi redni 
rubriki, in sicer »Obrazi« ter »Športni por-
tret«. V prvi bo Branko Lipar predstavljal 
občanke in občane Občine Mengeš, ki 
so (bili) s svojim nesebičnim družbenim 
delovanjem, pozitivnim odnosom do 
sočloveka in temeljnih človeških vrednot 
lahko ponos in zgled vsem nam, ki smo 
del te lokalne skupnosti. V drugi rubriki 

pa bo Mojca Volkar predstavljala bolj 
in manj znane mengeške športnike, s 
čimer bi radi občanom približali starejše 
in mlajše ljudi, ki jim šport pomeni nekaj 
več kot zgolj popoldansko posedanje ob 
gledanju kakšnega vznemirljivega špor-
tnega prenosa po televiziji. Naj vas njuni 
sogovorniki čim bolj navdihnejo! Poleg 
teh dveh rubrik se vrača »Tema meseca«, 
kjer bomo vsak mesec obravnavali tema-
tiko, ki bo takrat bolj ali manj aktualna, 
ter na katero se bo nanašal tudi osrednji 
intervju. Tokrat je na »sporedu« voda, saj 
je 22. marec svetovni dan voda. V svetu 
trpi pomanjkanje vode vse več ljudi, kar 
zagotovo predstavlja resen problem in 
se tiče vseh nas. Seveda se pri obravnavi 
te teme nismo mogli izogniti lokalnemu 
problemu vodooskrbe, o čemer si lahko 
preberete v intervjujih z dvema različ-
nima si akterjema, ki imata vsak svoj 
pogled na oskrbo s pitno vodo.
Poleg vseh teh novosti in sprememb se 
spreminja tudi vreme. Dnevi postajajo 
toplejši in daljši, kar me osebno zelo 
veseli. Upam, da bo letošnja pomlad 
prinesla mnogo lepih trenutkov, ki jih 
bomo preživeli v družbi ljudi, ki nas 
navdihujejo z optimizmom in jih imamo 
radi. Ja, ljubezen je tisto kar šteje, brez 
nje življenje nima smisla. Zato, drage 
matere, hvala, ker imate rade svoje otro-
ke, tudi vaši otroci imajo, na svoj način, 
radi vas. Želim vam, da bi se ob svojem 
prazniku počutile skrajno ljubljene, ker 
si to zaslužite, saj ste najboljše! :)

Želim vam lep preostanek marca in vas 
lepo pozdravljam,

Urban Ropotar

uv
od

ni
k
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Želim vam veselo 
praznovanje velikonočnih praznikov!

Franc Jerič, župan

Vsem materam čestitam ob 
25. marcu, njihovem prazniku!

Franc Jerič, župan

POJASNILO ŽUPANA IN OBČINSKE UPRAVE 
V ZVEZI Z OBRAVNAVANJEM ZAHTEVE ZA 
RAZPIS POSVETOVALNEGA REFERENDUMA 
IN ZAHTEVE PO SPREJETJU SKLEPOV 
Župan in Občinska uprava, v izogib očitkom o nedemokratič-
nosti oziroma o ignoriranju zahteve za razpis posvetovalnega 
referenduma in zahteve po sprejetju sklepov, ki jih je zahtevala 
ljudska iniciativa za ohranitev dosedanje oskrbe Občine Men-
geš s pitno vodo iz alpskih virov izpod Krvavca, in katero je s 
svojimi podpisi podprlo 352 volivk in volivcev Občine Mengeš, 
v nadaljevanju pojasnjujeta razloge za svoje ravnanje, ki je bilo 
po mnenju nekaterih skrajno nedemokratično, ignorantsko 
in v nasprotju s pravno državo. 

Občinski svet Občine Mengeš je na svoji 23. seji, 19. 2. 2009, 
obravnaval in odločal o zgoraj navedeni zahtevi. Pred odločanjem 
je bila opravljena razprava, v kateri so bila podana mnenja, da je 
bil postopek v zvezi z zahtevo ljudske iniciative po razpisu posve-
tovalnega referenduma in sprejetju sklepov v nasprotju s predpisi, 
ki urejajo to področje.  

1. Pobudniki ljudske iniciative so zahtevali, da Občinski svet razpiše 
posvetovalni referendum in v ta namen zbrali podpise 352 volivcev. 
Pri tem so spregledali dejstvo, da iz Zakona o lokalni samoupravi, pa 
tudi iz Zakona o referendumu in ljudski iniciativi, izhaja, da je v naravi 
posvetovalnega referenduma, da ga lahko razpiše samo predstavni-
ški organ, ki želi od občanov pridobiti nezavezujoče mnenje o neki 
zadevi, o kateri ta organ odloča. Občinski statut lahko natančneje 
določi, kdo lahko da občinskemu svetu (neobvezno) pobudo za 
razpis posvetovalnega referenduma, ne more pa predpisati, da 
bi lahko občani ali kdorkoli drug, razen občinskega sveta (članov 
občinskega sveta), zahteval razpis posvetovalnega referenduma. V 
Statutu Občine Mengeš ni določb, ki bi določale, da lahko občani 
dajo pobudo oz. zahtevo za razpis posvetovalnega referenduma. 
Iz predložene ljudske iniciative pa je izhajala prav ta zahteva. Na 
podlagi ljudske iniciative lahko občani predlagajo občinskemu svetu 
v sprejem določene akte (v tem primeru sprejem sklepov), če za to 
predložijo določeno število podpisov občanov – volivcev. V primeru 
ljudske iniciative pa so se podpisi nanašali na pobudo oz. zahtevo 
za razpis referenduma, ne pa za sprejem aktov – sklepov. 
V zvezi z že izrečenimi očitki (in tudi prihodnjimi) o nedemokratič-
nosti, ignoriranju ljudske volje, kršitvi načela pravne države in celo 

UVODNIK
Ko se poslavljajo zimski dnevi in nas vsak 
dan bolj greje pomladansko sonce, smo 
se že lotili prvih opravil čiščenja okolice in 
urejanja vrtov. Tudi sprehodi v naravo so 
vse bolj pogosti, zaradi česar je ta vse bolj 
obremenjena. Bodimo prijazni in kulturni 
do vseh lepot, ki nam jih narava daje, da 
bodo lahko tudi naši zanamci uživali v njih. 
Občinski svet se je na predlog župana in strokovnih razlag odločil 
ter sprejel sklep o oskrbi s pitno vodo iz globinskih dolomitnih vrtin 
na Mengeškem polju. Potrebno je  poudariti, da je šlo za strokovno 
in ekonomsko upravičeno, nikakor pa za politično odločitev. Voda 
iz globinskih dolomitnih vrtin je ena od najkvalitetnejših, če ne 
najbolj kvalitetna od vseh virov, ki so nam na razpolago. Nekateri 
pisci člankov v našem občinskem glasilu so odločitev Občinskega 
sveta izkoristili za polemiko, demagogijo ter manipulacijo. Največji 
zagovornik vrtin je čez noč postal največji zagovornik krvavškega 
bisera, ki to več ni. Ta voda je namreč pretežno površinskega 
zajetja, klorirana in mehansko obdelana, da jo lahko po ceveh 
transportirajo do končnih uporabnikov. Naj citiram  mojega pred-
hodnika v občinskem glasilu Mengšan, maja 2006:
“Podobno je povsem nerazumljivo nasprotovanje dokončanju glo-
binske vrtine za Veliki Mengeš in Topole, ker je to najboljša voda 
izvirske kakovosti in dolomitnih sestavov dobensko-rašiškega 
hribovja, brez vplivov površinskih voda in podtalnice.”
Sledi razumljivo vprašanje: zakaj takšna sprememba mnenja? Ni 
pa razumljivo, da na takšen način skupine ali posamezniki zavajajo 
občane. Povsem demagoška je trditev, da zaradi izgradnje nove 
športne dvorane ne bomo imeli zdrave pitne vode. Spoštovani, 
nimamo športne dvorane, ki jo potrebujemo za potrebe osnovne 
šole (izvajanje pouka športne vzgoje), za društva ter seveda za 
občanke in občane, vendar je na račun zdrave pitne vode ne 
nameravamo zgraditi. Za takšno ceno, kot je potrebna za obnovo 
krvavškega sistema, pri čemer je jasno, da ne gre za povečanje 
kapacitet, lahko zgradimo tako športno dvorano kot tudi primarni 
vod iz dolomitnih vrtin. Seveda to ne bo edini vir pitne vode, saj 
je že bilo podpisano pismo o nameri za priključitev na kamniški 
sistem pridobivanja pitne vode iz zajetja Kamniške Bistrice. Sku-
paj z občinami Domžale, Trzin, Mengeš in Občino Kamnik, kot 
nosilcem projekta, pripravljamo vso potrebno dokumentacijo za 
pridobitev evropskih sredstev za oskrbo s pitno vodo.V mesecu 
februarju je Mengeška godba organizirala svojo 25. prireditev 
Pod Mengeško marelo. Iskrene čestitke in zahvala vsem, ki ste 
pripomogli in omogočili, da ta priljubljena prireditev še zmeraj 
razveseljuje obiskovalce. Ta del leta je tudi čas, ko večina dru-
štev pripravi občne zbore ter v svojih poročilih poda oceno dela 
v preteklem in  plan za tekoče leto. Iz poročil je razvidno, da so 
društva v občini v večini primerov presegla svoja pričakovanja, 
zato gre zahvala vsem društvenim delavcem za vse, kar so po-
storili v dobrobit nas občanov in naše občine. Vaša ustvarjalnost, 
prizadevnost in požrtvovalnost so nam v ponos. 
Bližajo se velikonočni prazniki, preživite jih s svojimi najbližjimi, 
saj smo ob takšnem tempu življenja preveč odsotni drug od 
drugega. Trenutki, ko smo vsi skupaj, lahko pomenijo pravo pra-
znovanje. Lepo vas pozdravljam v želji, da vam pomlad polepša 
vaš vsakdan.

Franc Jerič, župan
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POSEBNI ODPADKI IZ GOSPODINJSTEV
Zbiranje in odvoz nevarnih odpadkov iz gospodinjstev bo 
potekalo na dvorišču za Kulturnim domom Mengeš, v četr-
tek, 2. aprila 2009, med 16.30 in 18.00. 

Med nevarne odpadke sodijo: akumulatorji, baterije, zdravila, 
pesticidi, barve, laki, kozmetika, svetila in gume osebnih avto-
mobilov.
Nevarni odpadki naj bodo v embalaži, ki omogoča varen prenos 
do zbirnega mesta. Tekoči odpadki naj bodo zaprti, čeprav 
improvizirano. Odpadki iz iste skupine se ne smejo združevati v 
večjo embalažo, ker lahko pride med njimi do kemične reakcije. 
Odpadke naj prinesejo polnoletne osebe, ki bodo pri rokovanju 
z njimi upoštevale varstveno- tehnična navodila, pridobljena ob 
nakupu izdelka.
Varujmo naravo, bodimo za vzgled, opozarjajmo kršitelje.

Uprava Občine Mengeš

kar o »umoru demokracije« pa v pojasnilo na navedene očitke 
preprosto in, upamo, da vsem razumljivo, odgovarjamo, da ima 
oblika neposredne demokracije, ki se odraža preko referenduma 
in ljudske iniciative, svoj temelj v 3. členu Ustave Republike Slo-
venije, ki med drugim določa, da ima v Sloveniji oblast ljudstvo, ki 
to svojo oblast izvršuje neposredno in z volitvami. Konkretizacija 
te ustavne določbe o neposrednem izvrševanju oblasti je izpelja-
na preko Zakona o referendumu in ljudski iniciativi, za področje 
lokalne samouprave (občine) pa je potrebno upoštevati še Zakon 
o lokalni samoupravi in Statut občine. To pomeni, da so postopki 
participacije državljanov (občanov) pri izvajanju oblasti določeni 
s predpisi in da vsako drugačno ravnanje pomeni protizakonitost 
(načelo zakonitosti kot konkretizacija ustavne določbe 2. člena 
Ustave Republike Slovenije, ki med drugim govori, da je Slovenija 
pravna država). Ne glede na določbe predpisov, ki urejajo nave-
deno materijo, pa v njih ni ustreznih varovalk, ki bi onemogočale 
posameznikom, da izkoriščajo navedene demokratične institute za 
dosego svojih političnih ciljev oziroma jih zlorabljajo v svoji borbi za 
svoje politično preživetje, tako na državni kot na lokalni ravni.
Občinski svet je, kljub zgoraj navedenim pomislekom o nepravilno-
stih pri pobudi za razpis referenduma, v izogib očitkom o nedemo-
kratičnosti in neupoštevanju oz. ignoranci ljudske volje, na predlog 
župana odločal o pobudi in v postopku glasovanja zavrnil zahtevo 
po razpisu referenduma. 
2. V zvezi z zahtevo ljudske iniciative, da Občinski svet sprejme 
spodaj navedene sklepe, in sicer:
- Občina Mengeš ohrani dosedanjo oskrbo s pitno vodo izpod 

alpskega območja Krvavca;
- Občina Mengeš zagotovi svoj delež virov za modernizacijo, po-

večanje zmogljivosti in gospodarjenje Vodooskrbnega sistema 
Krvavec;

- Občina Mengeš se vključi v projekt povečanja zmogljivosti Vodoo-
skrbnega sistema Krvavec in z ostalimi občinami solastnicami na-
daljuje pripravo dokumentacije za odobritev kohezijskih sredstev 
Evropske unije in proračunskih sredstev Republike Slovenije, 

 je župan v skladu s svojo pristojnostjo, na zgoraj navedene pre-
dloge sklepov, vložil dve svoji dopolnili, in sicer:

- Občina Mengeš zagotovi svoj delež virov za modernizacijo, pove-
čanje zmogljivosti in gospodarjenje obstoječega vodooskrbnega 

sistema Krvavec; 
- Občina Mengeš se ne vključi v projekt povečanja zmogljivosti 

Vodooskrbnega sistema Krvavec in z ostalimi občinami solastni-
cami ne nadaljuje priprave dokumentacije za odobritev kohezij-
skih sredstev Evropske unije in proračunskih sredstev Republike 
Slovenije, če se iz tega vira ne zagotovi 100-odstotna oskrba s 
pitno vodo, ki zadostuje za Občino Mengeš za nadaljnjih 50 let. 

V obrazložitvi je bilo navedeno, da morajo ostali solastniki Občini 
Mengeš zagotoviti dolgoročno oskrbo s pitno vodo iz Krvavca v 
količinah, ki so potrebne za pokritje njenih potreb in le pod temi 
pogoji se bo Občina Mengeš vključila v projekt kot soinvestitor. 
V razpravi, ki je sledila, je bilo med drugim izpostavljeno še vpra-
šanje financiranja s strani Evropske unije, ki bi iz kohezijskih sred-
stev sofinancirala povečanje zmogljivosti Vodooskrbnega sistema 
Krvavec. Odobritev in koriščenje oziroma poraba teh sredstev je 
vezana na povečanje zmogljivosti na samem izviru; to pomeni, da 
se povečajo kapacitete vode na izviru z dodatnimi vrtinami, kar pa 
je po zagotovilih stroke praktično nemogoče, saj so vse dosedanje 
raziskave, v smislu novih preizkusnih vrtin, dale nezadovoljive re-
zultate. Povečanje zmogljivosti vodooskrbnega sistema na papirju 
(študiji) in ne v realnosti bi lahko imelo za posledico vračilo tako 
pridobljenih sredstev.  
Občinski svet je po razpravi izglasoval predlog sklepa, ki ga je 
predlagala ljudska iniciativa, da Občina Mengeš ohrani dosedanjo 
oskrbo s pitno vodo izpod alpskega območja Krvavca, in izglasoval 
obe zgoraj navedeni dopolnitvi. Župan in Občinska uprava bosta 
pri obravnavanju vodooskrbne problematike pripravila strokovna 
izhodišča in si bosta s svojim delovanjem prizadevala, da bodo re-
šitve, ki bodo temeljile na strokovnih podlagah, deležne najširšega 
družbenega konsenza in si bosta v največji možni meri prizadevala 
za depolitizacijo navedene problematike. Župan v nadaljevanju 
še obvešča občanke in občane Občine Mengeš, da je Upravno 
sodišče zavrglo tožbo, ki jo je zoper župana in Občinski svet, v 
imenu ljudske iniciative, vložila skupina občanov zaradi, po njihovem 
mnenju, »molka organa«.

Franc Jerič, župan Občine Mengeš in

Občinska uprava Občine Mengeš

Materam in babicam čestitamo ob materinskem 
dnevu, vsem bralkam in bralcem pa želimo lepo 

praznovanje velikonočnih praznikov.

Zveza kulturnih društev Občine Mengeš

OBVESTILO O ZAPRTJU KRAJEVNEGA 
URADA MENGEŠ

Konec leta 2008 je Upravna enota Domžale pregledala po-
slovanje Krajevnega urada Mengeš ter ocenila njegovo delo 
in upravičenost odprtja v letošnjem letu. Ker je krajevni urad 
slabo obiskan in se občani ne poslužujejo možnosti koriščenja 
storitev, vam sporočamo, da s 1. aprilom 2009 Krajevni urad 
Mengeš zapira svoja vrata. Storitve boste, tako kot do sedaj, 
še vedno lahko opravljali na Upravni enoti Domžale.

Uprava Občine Mengeš
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Tisti, ki si danes lahko ogledajo večjo 
glasbeno prireditev tako rekoč v vsaki 
slovenski vasi, si težko predstavljajo, da 
je bilo nekdaj – recimo pred petindvaj-
setimi leti – takšno zanimanje za take 
nastope, da so nekatere ponovili v dveh 
dneh kar – petkrat! Prav to se je zgodilo 
s prireditvijo Pod mengeško marelo, kjer 
je bila vedno nosilna glasbena skupina 
domača godba na pihala, ob njej pa je 
nastopila še kopica narodno-zabavnih 
ansamblov, med katerimi je moral vsaj 
en član igrati v godbi, navadno pa jih je 
precej več. V goste so člani mengeške 
godbe povabili še dober slovenski an-
sambel, humorista in še koga in recept 
za uspešnico je bil tu. Vse to se je začelo 
pred četrt stoletja, poseben vzrok pa 
je bil ta, da je Mengeška godba tedaj 
praznovala stoto obletnico obstoja. 
Tradicijo prve prireditve so Mengšani, 
skupaj s številnimi imenitnimi gosti iz 
domovine in tujine, peljali vseh petin-
dvajset let uspešno naprej in v soboto 
je bila tako v nabito polnem Kulturnem 
domu več kot triurna petindvajseta pri-
reditev. Tokrat sicer samo ena, toda ta 
toliko bolj veličastna.

Kadar nekaj uspe, je seveda vedno zraven 
veliko botrov, še več pa takih, ki bi to radi 
bili. A resnica je samo ena! Pred petindvaj-
setimi leti je bilo več srečnih naključij. Men-
geško godbo je tedaj vodil Franci Lipičnik, 
glasbenik, ki je ustvaril glasbo za najmanj 
dvajset različnih narodno-zabavnih ansam-
blov, sam pa je že od malih nog naprej igral 
pri godbi, pozneje pa vodil več godb na 
pihala, med drugim tudi mengeško. Prav 
zaradi njegovega pozitivnega odnosa do 
domače muzike je godba tu in tam zaigrala 
tudi kako narodno-zabavno vižo, največ v 
njegovi priredbi. Veliko sta že tedaj hodila 
po tujini vsestranska glasbenika Franc 
Kompare, sicer dolgoletni vodja ansambla 
Marela, in Janez Per, še zdaj vodja Alpske-
ga kvinteta. Oba sta videla, da je v tujini 
tovrstnih prireditev, kot je pozneje nastala 
prireditev Pod mengeško marelo, veliko, 
pri nas pa se tega ni nihče domislil oziroma 
upal pripraviti. Pač pa je vrlo slovensko 
ljudstvo kar nekam na skrivaj po televiziji 
gledalo podobno avstrijsko javno prireditev 
Musikantenstadl (Senik z godci), kjer so 
po zaslugi voditelja Karla Moika nastopali 
tudi naši narodnjaki. Vsaj po eden v oddaji. 
Kompare in Per sta se nekega dne znašla v 
kabinetu pesnika in etnologa Ivana Sivca, 

SREBRNA MENGEŠKA MARELA USPELA
z željo, da je ob stoti obletnici Mengeške 
godbe »treba nekaj narediti«. Sivec je 
prireditvi, po vzoru tedaj zelo priljubljene 
humoristične javne prireditve v Unionski 
dvorani Pod Pavlihovo marelo, dal ime Pod 
mengeško marelo, kajti Mengeš kot evrop-
sko glasbeno središče je pač nekaj dalo na 
svojo razpoznavnost, skupaj pa so na istem 
mestu sestavili še koncept in prireditev 
je tako vžgala, da so bile na začetku vse 
vstopnice pokupljene pod roko. Navadno 
so bile predstave štiri, večkrat pa tudi pet in 
enkrat celo šest. Sivec je potem desetkrat 
pripravil tudi scenarij za prireditve, pozneje 
pa največkrat Franc Pestotnik-Podokničar, 
ki je navadno prireditev tudi vodil.        
Letos, na srebrni prireditvi Pod mengeško 
marelo, se je scenarist in voditelj Pesto-
tnik, seveda skupaj z godbeniki, odločil, 
da večino pozornosti namenijo koreninam 
narodno-zabavne glasbe, te pa so seveda 
Avsenikove. Tako je bilo na petindvajseti 
Mareli slišati največ glasbe bratov Avsenik 
ali pa glasbe v njunem slogu. S prav zaradi 
Marele še toliko bolj slavne Mengeško 
godbe, ki jo zdaj vodi Dimitrij Lederer, pred 
njim pa jo je deset let tudi Primož Kosec, 
eden najbolj vnetih mengeških narodnjakov, 
ki zdaj igra pri Slovenskih muzikantih, so 
Mengšani tokrat obudili tudi veliko takih 
spominov in postavitev z godbo, ki so bili 
uspešno izvedeni že pred leti. Med drugim 
sta tokrat z godbo ponovno zapela Julija 
Avbelj in Ivan Hudnik. Mengeški godbi pa 
so se letos pridružili še Hišni ansambel 
Avsenik,Veseli svatje, pevke Koronke, 

Alpski kvintet, Slovenski muzikanti in mladi 
Stoparčki, otroci nekdaj izredno priljubljene 
skupine Stoparji.
Za humor je bil letos zadolžen Marjan Šarec, 
ki se odlično znajde v vseh vlogah, sicer pa 
je iz njegove Šmarce do Mengša tako blizu, 
da jo je na Marelo lahko čez polje primahal 
kar peš in spravil vso dvorano do huronske-
ga smeha. Sicer pa je več pametnih izpustil 
iz sebe tudi Franc Pestotnik-Podokničar, ki 
zna s svojimi neškodljivimi in blagodejnimi 
dovtipi vedno razvedriti svojo okolico. 
Glavna pa je bila seveda glasba, tokrat po-
vezana predvsem z Gorenjsko, domovino 
Avsenikov. Nasploh je dolga leta veljalo, da 
zna Avsenika najbolje igrati pač Gorenjec, a 
stanje se zadnje čase precej izboljšuje. Se-
veda je več Avsenikovih skladb zaigrala tudi 
Mengeška godba, pod vodstvom navduše-
nega dirigenta Dimitrija Ledererja, godba, ki 
je prva v Sloveniji tudi posnela Avsenikove 
viže. Seveda pa je vseh petindvajset pri-
reditev Pod mengeško marelo potekalo v 
živo in niti eden od mengeških godbenikov, 
kot glavnih organizatorjev prireditve, niti v 
najgrših sanjah ni pomislil, da bi kdaj kdo 
na tej osrednji slovenski prireditvi zaigral na 
playback, kot so pozneje marsikje počeli 
zelo radi. Predsednik Mengeške godbe, 
Lado Kosec, je ob tem izjavil, da bi bil to v 
Mengšu, kjer ima glasba domicil, pravi smr-
tni greh. Rečeno še drugače: tudi srebrna 
mengeška Marela je uspela, zato se celo 
za zlato ni bati.

Tekst: I. S.

Foto: Vido Repanšek

Mengeška godba
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GLAVNI SPONZOR: RP DESIGN

TESTEN MARJAN – ČISTILNI SERVIS Loka; 
AKROL – ROLETE, ŽALUZIJE, MARKIZE, 
ROLO VRATA, ALOJZ KOSEC; SEMESADIKE 
Mengeš; BENTON – SALON KLAVIRJEV Men-
geš; ZORA Domžale; TOTER MIDI – Mengeš; 
LASTRA – Mengeš; GARDENIA ARS FLORAE 
Ljubljana; SCT STANOVANJSKI INŽENIRING 
Ljubljana; GRADING Kurent Miro s. p. Trebnje; 
ARVAJ MESARIJA – GOSTIŠČE; MINI BAR 
SKOK Mengeš; ŠINKO SERVIS GLASBIL Loka; 
BO-ME Mengeš; VAC COMMERCE – Marjan 
Črnkovič Radovljica; AVS AVDIO VIDEO SERVIS 
BUDJA Mengeš; GOSTINSTVO PER – JOŽE 
PER Mengeš; GM JAGODIC – VRTANJE IN 
REZANJE BETONA Vodice; KLUČAVNIČAR-
STVO VAHTAR Mengeš; OVIJAČ – GRADBENA 
MEHANIZACIJA Vodice; ARMSTRONG KOBIL-
ŠEK Mengeš; LGM PRAŠNO IN KLASIČNO 
INDUSTRIJSKO BARVANJE Mengeš; KAL-
CER – SKRIVNOSTI ENOSTAVNE GRADNJE 
Trzin; KOSEC MIHA – PREVOZI, GRADBENA 
MEHANIZACIJA IN GRADBENIŠTVO Mengeš; 
GLASO – TRGOVINA Z BARVAMI IN LAKI Trzin; 
ZU-MA – POSLOVNE STORITVE Radomlje; 
SLAPAR – PREVOZ OSEB Mengeš; KAMNO-
SEŠTVO MATEJ MAKOVEC Mengeš; DORNIK 
– OKNO VAŠE HIŠE Mengeš; ČEBELARSTVO 
BLEJEC Mengeš; KOVINOPASARSTVO DO-
LINŠEK Mengeš; KARO INŽENIRING Mengeš; 
FILC Mengeš; SVEČARSTVO PIRC Mengeš; 
AVTOSERVIS AVTOPRALNICA GREGORC 
Mengeš; ROLETE KOSEC Mengeš; AVTO CAR 
Mengeš; HRAM ROŽICE Mengeš; TESTEN 
STROJNE INSTALACIJE Mengeš; LEANŽE 
- ZAKLJUČNA DELA V GRADBENIŠTVU Lju-
bljana; MEDIC Mengeš

Za požarno stražo so tudi tokrat skrbeli 
mengeški gasilci.

Hvala neutrudnim scenskim mojstrom, ki že 
mnoga leta skrbijo, da se počutimo na odru in 
v dvorani res prijetno: Zorki in Mihu Požar, To-
netu Bendi, Petru Krušniku in Slavku Pišku. 
Ozvočenje je že vrsto let v domeni mojstra 
Pirmana s Turjaka. Da niso nastopajoči in 
gostje lačni in žejni, tradicionalno poskrbi 
Gostinstvo Per, tokrat pojačano z mojstrom 
Arvajem, torej je bilo tu vse, kar je najboljšega 
na Gorenjskem.

Stoparčki

Alpski trio

 Julija Avbelj in Ivan Hudnik

Koronke

Marjan Šarec

 Podokničar

Slovenski muzikantje

Tercet hišnega ansambla Avsenik

PRVENSTVO OBČINE MENGEŠ  
V VELESLALOMU NA KOBLI
Po uspešno izvedenem Odprtem prven-
stvu Občine Mengeš v veleslalomu smo v 
soboto, 7. marca, prav tako na Kobli pri-
pravili še Prvenstvo Mengša v veleslalomu. 
Tokratnega tekmovanja so se lahko udele-
žili le Mengšani in na naše presenečenje 
je bila udeležba razveseljivo velika. 

Na štartu se je zbralo 78 tekmovalcev in tek-
movalk, ki so uspešno presmučali progo, za-
količeno na Kozjem hrbtu. Nekatere je malce 

zmotilo, ker so cilj presmučali, do preglednice 
rezultatov (semaforja) pa so morali kar malo 
«poštamfati« na prvi breg, kjer so bili časo-
merilci. Ti so postavili svoj sedež na hribček 
zaradi boljše preglednosti nad progo. Kljub 
sončnemu vremenu nam je veter, ki je vsake 
toliko časa močno zapihal, sicer malo nagajal, 
ampak za drugi tek je bilo treba le malo pre-
staviti nekaj vratic. Tokrat smo namreč izvedli 
dva teka, za uvrstitev pa smo upoštevali čas 
boljše vožnje. Po zaključku tekmovanja smo 

v precej vetrovnem vremenu pripravili izračun 
rezultatov, nekajkrat je odneslo diplome pa še 
kakšen list. Po kratkem nagovoru podžupana 
Aleša Janežiča, ki je pohvalil naše društvo za 
organizacijo prvega prvenstva za Mengšane, 
sta skupaj s predsednikom društva, Iztokom 
Maverjem, razglasila najboljše, najhitrejše, 
najstarejše. Zataknilo se je le pri razglasitvi 
najmlajšega zmagovalca in mladih deklic, a 
smo še vse pravočasno opazili in popravili, 
se pa kljub temu za ta spodrsljaj še enkrat 
opravičujemo. Za veliko veselja so poskrbeli 
sami zmagovalci, ki so ponosno prejemali 
svoje priborjene kolajne in diplome, pokale 
in posebna priznanja.
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Marjeta 42.89
E – moški (31–40 let)
1. Kosec Klemen 28.67, 2. Kosec 
Peter 29.77, 3. Skok Robert 30.68, 
4. Sitar Miha 30.70, 5. Majcen 
Boštjan 31.29, 6. Korenjak Valentin 
31.97, 7. Marolt Andrej 32.83, 
8. Kovač Štefan 34.07, 9. Gabrilo 
Samo 36.38, 
10. Janežič Marko 36.59
F – ženske (41–50 let) 
1. Uršič Mojca 36.76, 2. Dolinšek 
Silva 36.85, 3. Oražem Jana 37.36, 
4. Marolt Majda 47.67
F – moški (41–50 let)
1. Maver Iztok 30.15, 2. Blejc Brane 
30.81, 3. Janežič Aleš 31.17, 4. 
Polak Rajko 32.34, 5. Kimovec 
Matjaž 33.56, 6. Dolinšek Matevž 
33.65, 7. Janežič Tomaž 33.85, 8. 
Maver Igor 34.06, 9. Ropotar Bogo 
34.14, 10. Ručigaj Robert 34.47, 
11. Veselič Tomaž 35.03, 12. Koželj 
Tone 35.06, 13. Gale Ciril 35.45, 
14. Koncilija Janez 35.61, 
15. Merčun Tomaž 37.09, 16. Muc 
Jože 40.81
H – ženske (61 let in več)
1. Binter Rika 51.23
H – moški (61 in več let)
1. Zupančič Darko 32.56, 
2. Štrubelj Janez 33.06, 
3. Šimenc Stane 38.85
Najboljši čas – ženske: 
Klopčič Irena 32.98
Najboljši čas – moški: 
Kosec Klemen 28.67
Sponzor tekmovanja: 
Občina Mengeš

Tekst: Rika Binter

Foto: Tjaša Oražem

A grem? Gosta s svetovnega pokala!

Oh, stil pa je ta pravi.

Kot pravi Janez Škrlep, ki nam je na kratko orisal tradicijo 
spuščanja lučk po Pšati, kjer se na dveh mestih – pri Bo-
gnarjevem mostu v Mengšu in kamnitem mostu v Loki – že 
15 let znova obuja ta ljudski običaj, je gregorjevo zagotovo 
izraz nekega sožitja z naravo. Človek je bil v preteklosti veliko 
bolj zazrt v nebo, čutil je, kako mu Zemlja narekuje življenje 
in gregorjevo je eden izmed teh praznikov. Sonce pridobi na 
moči, dan se daljša in po starem julijanskem koledarju je bil to 
prvi pomladni dan. Luč ni več potrebna, zato jo na simboličen 
način spustimo po vodi. 

V Mengšu je to v preteklosti v Pristavi počel tesarski mojster Tone 
Kosec, ki je na ladjo, ki jo je izdelal iz lesa, postavil svečo, šel po 
stopnicah pri Bognarjevem mostu do Pšate in luč spustil po vodi. »V 
taki obliki, kot to počnemo danes, smo s spuščanjem lučk začeli leta 
1993. Ljudem smo želeli približati naravo,« pravi Janez Škrlep.  

Rezultati po posameznih kate-
gorijah:

A – dečki (4–6 let)
1. Štempelj Lucijan 51.06
B – deklice (7–10 let)
1. Brumec Urška 45.56, 2. Ručigaj 
Kaja 46.03, 3. Janežič Špela 49.21, 
Binter Nina 49.39, 5. Korenjak Neža 
49.91, 6. Gale Maruša, 53.86, 
7. Koncilija Ajda 54.98
B – dečki (7–10 let)
1. Gabrilo Andraž 36.54, 2. Cerar 
Primož 41.42, 3. Sitar Nejc 44.02, 
4. Ručigaj Urban 52.95, 5. Korenjak 
Jaka 53.03, 6. Majcen Nejc 54.93
C – deklice (11–17 let)
1. Brumec Brigita 40.93, 2. Kovač 
Janja 42.28, 3. Cerar Monika 45.88
C – dečki (11–17 let)
1. Ogrinc Aljaž, 2. Polak Sašo 
32.70, 3. Stele Domen 33.44, 
4. Janežič Tim 35.00, 5. Koncilija 
Blaž 35.26, 6. Merčun Matej 36.92, 
7. Podboršek Miha 36.92, 8. Maver 
Luka 37.48, 9. Ogrinc Rok 37.56, 
10. Gale Gašper 44.00, 11. Lipar 
Blaž 44.54, 12. Lipovšek Mel 
46.33, 13. Koželj Denis 46.68, 
14. Stele Rok 47.30, 15. Majcen 
David 48.12
D – ženske (18–30 let)
1. Oražem Tjaša 38.53
D – moški (18–30 let)
1. Lemič Sašo 33.53
E - ženske (31–40 let)
1. Klopčič Irena 32.98, 2. Janežič 
Vilma 35.23, 3. Kosec Sergeja 
37.63, 4. Sitar Špela 38.20, 5. Gale 
Mirjam 39.35, 6. Koce Urša 41.69, 
7. Ogrinc Suzana 41.93, 8. Korenjak 

Na podoben način so še po drugi svetovni vojni lučke spuščali tudi v 
Loki, tako kot v nekaterih drugih gorenjskih krajih: v Tržiču, Kropi in 
Železnikih.  V Loki so lučke spuščali pri kamnitem mostu, kar je bilo 
zelo všeč tudi sosedu in trgovcu »Gregu«, ki je takrat praznoval god, 
zato je mladino, ki je sodelovala, rad tudi »pocrkljal« s slaščicami. 
Ko so običaj ponovno začeli oživljati, jih je bilo malo, kmalu pa se 
jim je pridružilo vedno več ljudi in danes je to pravi praznik, ki se ga 
ostali Mengšani in okoličani ne spominjajo , zato je bil verjetno živ 
le v Pristavi in Loki. 
Tudi letos so pri obeh mostovih po Pšati množično spuščali » lučke  
in gregorčke«, za bralce Mengšana pa smo izbrali nekaj utrin-
kov. 

MENGEŠKE LUČKE ...
»Nocoj smo tu, ker spuščamo ladjice. Včasih 
so ob svečah delali in pisali, zato na gregorjevo 
spustimo svečke. Tudi sama imam nocoj ladjico, 
ki sem jo izdelala na delavnici.«
EVA JAGODIČ, Mengeš

GREGORJEVO PRI  
BOGNARJEVEM MOSTU  
V MENGŠU IN KAMNITEM 
MOSTU V LOKI
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»Gregorjevo je začetek pomladi, velik slovenski 
praznik. O njem je v svoji pesmi pisal že Župančič. 
Prav je, da Slovenci take praznike in stare navade 
ponovno obujamo, čeprav se ga iz otroštva na tak 
način ne spominjam, saj nismo izdelovali ladjic.« 
ANICA SKOK, Mengeš

LOŠKI GREGORČKI ...
»To je čas, ko se je začenja prebujati narava, ptički 
se ženijo, čutimo toploto, pomlad je tu, dnevi se 
daljšajo,  zato ne potrebujemo več luči. Otroci se 
potrudijo in izdelujejo ladjice različnih oblik, ki so 
vsako leto drugačne. Komisija ocenjuje njihovo 
izvirnost, ali so jih otroci izdelali sami in iz naravnih 

materialov, skratka nekaj novega, drugačnega.« 
MANCA VRHOVNIK, Loka

»Gregorjevo mi pomeni praznovanje začetka po-
mladi. Iz otroštva se običaja ne spominjam, saj ga 
v okolici ni bilo. Nekaj članov našega društva je že 
nekaj let zelo zavzetih za to, da mladi gregorjevo s 
spuščanjem lučk sploh poznajo in prireditev je po-
stala tradicionalna.« MATJAŽ LOBODA, Loka

»Naredil sem gusarsko ladjo in sem prišel, da bomo 
ladjice spuščali. Gregorjevo je praznik gregorčkov. 
Ladjo mi je pomagala narediti mami.« LAN POGA-
ČAR, Loka

»Na gregorjevo se ptički ženijo. Odrasli radi pri-
peljemo mlajše, da bodo spoznali, kakšni so stari 
ljudski običaji. Tega praznika se sam iz otroštva ne 
spominjam.« 
JANEZ BURNIK, Mengeš

»Gregorjevo mi pomeni srečo. Ljudje, ki niso imeli 
luči, so imeli ta dan zelo radi in so spuščali ladjice. 
Sam sem naredil ladjico z rožami.« 
LAN PETRCA, Loka

»To je dan, namenjen najmlajšim, ki se izkažejo s 
svojimi izdelki. Vesela sem, ker se prebuja narava. 
Praznik v Loki pridobiva na pomenu, marsikje drugje 
pa spuščanja lučk pravzaprav ne poznajo. Meni je 
zelo všeč.« 
NINA KOCJAN, Loka

»Gregorjevega se veselim vedno bolj, saj z očijem in 
sestrico naredimo ladjice. Enkrat sem dobila nagra-
do sama, lani pa smo zmagali skupaj z učiteljico. Z 
očijem sva izbrala barve in naredila rožice, pomagala 
pa nama je tudi sestrica.« 
KAJA JAMŠEK, Loka

»Na ta dan se ptički ženijo in v Loki in drugih krajih 
spuščamo lučke. Sam imam letos ptičke. Idejo sem 
dobil, ko sem imel v naročju ptička. Z mamico sva 
jih izdelala skupaj: pripravila sva stiripor, mami je 
izdelala ptičke, gnezdo pa sva šla skupaj nabrat.« 
JAN SAŠEK, Loka

Tekst: Nataša Vrhovnik Jerič

Foto: Tina Sušnik in www.kdfjm.si

ŽIVAHNO PUSTNO DOGAJANJE V LOKI
Letošnja, s soncem obsijana pustna sobota je bila v Loki 
zelo bogata z dejavnostmi. Kulturno društvo Antona Lo-
bode, ki že petnajsto leto pripravlja otroško maškarado, 
je letos storilo še korak naprej. Tako je poleg tradicional-
ne revije maškar že dopoldne pod vodstvom mentorice 
Katje Vrhovnik prvič pripravilo ustvarjalno delavnico na 
pustno temo, v kateri so otroci z navdušenjem in veliko 
ustvarjalnosti izdelovali obrazne pustne maske iz papirja. 
Motivi so bili zelo različni, od metulja, tigra, miške in vse 
do ptic. Mladi oblikovalci so jih ob koncu lahko odnesli 
domov za popoldansko šemljenje ali za spomin.

Že opoldne pa so 
se Saškova He-
lena in dvanajst 
živahnih malčk-
ov odzvali vabilu 
Turističnega dru-
štva Kanja Trzin 
in se z okrašenim 
kmečkim vozom pridružili karavani domačinov v sprevodu po 
trzinskih ulicah. Otroci, našemljeni v starodavne gasilske uni-
forme, so prikazovali gašenje v teh trenutkih najbolj vročega 
spora – meje med Slovenijo in Hrvaško, in doživeli navdušen 
aplavz tamkajšnjih gledalcev.

Popoldne pa je bilo, 
kakor vsa leta doslej, 
rezervirano za pu-
stno modno revijo, 
saj sta ob 15. uri 
v Športnem parku 
Loka na maškare 
čakala voditelj ica 
Tanja Dečman in ča-
rovnik Jole Cole, ki 
je navzoče zabaval 

s svojimi potegavščinami. Nekaj najizvirnejših mask, ki jih je 
ocenjevala posebna komisija, je dobilo nagrade, vsi do zadnje-
ga obiskovalca pa slastne krofe in topel napitek. Lepa pustna 
sobota je med male maškare prinesla veliko židane volje.

Jože Brojan

Karnevalsko vzdušje v Mengšu
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2. marca je v Mengšu potekal pogovor, 
ki ga je vodil poslanec SDS v Državnem 
zboru RS, Robert Hrovat. Glavna tema 
pogovora je bila izgradnja mengeške 
obvoznice, ki je tudi del povezovalne 
ceste Želodnik–Vodice (povezava 
med štajerskim ter gorenjskim av-
tocestnim krakom). Pokazalo se je, 
da je glavna ovira, da cesta na tem 
odseku še ni zgrajena, v zemljiščih, 
ki še niso odkupljena, ter v pristopu 
DARS-a pri odkupu teh zemljišč. Zato 
je bil eden od dogovorov tega veče-
ra tudi ta, da se bo župan Mengša, 
Franc Jerič, ki je poslancu pomagal 
pri vodenju tega pogovora, v imenu 
Občine Mengeš sestal s predstavniki 
zemljišč, ki jim grozi razlastitev, ter jim 
bo skušal pojasniti celotno zadevo.  
 
Od gostov, ki so bili povabljeni na pogo-
vor, se je pogovora udeležil Aljoša Brus 
(DDC), s strani DARS-a 
se vabilu ni odzval nih-
če. Gospod Brus je pri-
sotne seznanil s tistimi 
faktorji, ki so gradnjo 
te obvoznice upoča-
snili do te mere, da se 
še ne vozimo po njej. 
Po uvodnih razpravah 
je sledil cel niz vpra-

Poslancu Robertu Hrovatu (v sredini) je pri vodenju pogovora 

pomagal mengeški župan, Franc Jerič (desno). Od odgovor-

nih se je povabilu odzval samo Aljoša Brus iz DDC-ja (levo).

POGOVOR POSLANCA ROBERTA HROVATA O NUJNOSTI 
TAKOJŠNJE IZGRADNJE MENGEŠKE OBVOZNICE

šanj, na katera so skupaj z gostoma 
odgovarjali ter nato v zaključku dorekli, da 
je vsekakor nujno potrebno narediti vse, 
da se izgradnja mengeške obvoznice 
prične še letos. Robert Hrovat se je kot 
poslanec v Državnem zboru RS zavezal, 
da bo naredil vse, kar bo v njegovi moči, 
da bo do pričetka izgradnje te nujno po-
trebne mengeške obvoznice res prišlo, 
saj je Mengeš mesto, skozi katerega 
center poteka ves tranzitni promet s ka-
mniške in gorenjske ter štajerske smeri, 
v ali iz Ljubljane ter do ali iz gorenjskega 
in štajerskega avtocestnega kraka. 
Vsem prisotnim, tudi županom in pred-
stavnikom iz sosednjih občin, se je 
Robert Hrovat v zaključku zahvalil za 
udeležbo ter njihove prispevke in nadalj-
njo pomoč pri razrešitvi te problematike. 

Tekst in foto: Janez Stibrič

IZDELAVA BUTARIC – ŽEGNOV
Prihaja cvetna nedelja, ki ponazarja Jezu-
sov prihod v Jeruzalem, ko starejši ljudje 
nesemo v cerkev k blagoslovu oljčne vejice, 
otroci oziroma mladi pa butarice. V Loki jim 
rečemo žegen. Mnogi jih iz raznovrstnega 
zelenja naredijo kar doma, zahtevnejše 
pa so t. i. ljubljanske butarice, kakor jih v 
svoji knjigi imenuje Niko Kuret, ki so v Loki 
najbolj v modi. Takšno butarico lahko kupiš 
v vsaki trgovini, toda boleče je, da je njena 
izdelava v naši župniji skoraj popolnoma 
zamrla, čeprav se je včasih s tem ukvarjalo 
veliko ljudi. Tudi v Loki. 

Svetla izjema sta ostala prav Ločana, Alojz Vr-
hovnik in njegova žena Zelka, ki sta spretnost 
izdelovanja žegnov podedovala po moževih 
starših in pri tem delu neizmerno uživata. Ta 
hišna tradicija je zdaj stara že več kakor šestde-
set let. Zakonca se je držita bolj zaradi veselja 
kakor za plačilo, saj je dela in odrekanja mnogo 
več od zaslužka. Ker njune butarice poleg kla-

sičnega zelenja 
(leskovih palic, 
bršljana, brina, 
ciprese in pu-
špana), ki ga 
nabirata na do-
benskih gričih 
in v zasavskem 
koncu, vsebu-
jejo tudi lipove oblance, ki jih je treba pripraviti 
ročno in jih dvakrat obarvati, je dela prav zares 
veliko. Največ delata po naročilu, za sosede in 
znance, medtem ko od vrat do vrat ne hodita. 
Ponosna pa sta, da že nekaj let izdelujeta bu-
tarice za ameriške Slovence v New Yorku, za 
kar ju je spodbudila oziroma nagovorila znana 
novinarka. »Z žegni ne bo nihče obogatel, tudi 
midva ne. Veselje in hišna tradicija pa sta tudi 
nekaj vredna. Če bo najin zgled v družini ostal 
tudi v prihodnje, bo najino zadovoljstvo še toliko 
večje,« sta ob koncu našega pogovora rekla v 
en glas. Lojze in Zelka, naj vnuk Miha, ki vama 
že zdaj veliko pomaga, uresniči vajine želje.

 Jože Brojan

Pustna sobota je bila tudi v Mengšu v zna-
menju številnih mask, veselega rajanja in 
kurentov. Na ploščadi Športnega društva 
Partizan Mengeš so se zbrale maškare in 
nestrpno čakale na kurente, ki so prišli iz 
Ormoža, s katerimi so skupaj odganjali zimo 
in glasno klicali pomlad. Vse skupaj je lepo 
pozdravil župan Franc Jerič, ki je presenetil 
s svojo preobleko. 

Tekst in foto: Katarina Karlovšek

NAŠE PUSTOVANJE
V Domu počitka Mengeš vsako leto, na 
pustni torek, pripravimo pustno zabavo 
za naše stanovalce. Zaradi povečanega 
števila prehladnih obolenj letos pustne 
zabave nismo mogli organizirati.

Da pa ne bi pustni dan minil kot vsak drug 
dan, so poskrbeli zaposleni v našem domu, 
ki so se našemili in tako ustvarili prijetno pu-
stno vzdušje. Tudi veliko naših stanovalcev 
si je rado nadelo pustne maske, ki so jih 
sami izdelali. Pustni torek so popestrili tudi 
svojci naših stanovalcev. Kot se za pusta 
spodobi, smo se posladkali s krofi.
S pustnimi maskami smo pregnali zimo in se 
že veselimo prijetnih pomladnih dni.

Tekst in foto: Andreja G.
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V ponedeljek, 2. marca, je v prostorih 
informacijskega središča Naš slamnik 
potekala novinarska konferenca Civilne 
iniciative Mengeš, katere člani so se z iz-
javo za javnost odzvali na potek 23. seje 
Občinskega sveta Občine Mengeš, ki je 
bila 19. februarja 2009, ter predstavili 
svoj pogled na strategijo vodooskrbe v 
Občini Mengeš.

Kot so zapisali v izjavi, je človek lahko samo 
globoko zaskrbljen, ko doživi tako osnovno 
(ne)razumevanje in tako negativen odnos 
do demokracije. Po njihovem mnenju se 

Podpisniki izjave za javnost s podporniki (stojijo iz leve): Aleksander Markovčič, 

Matej Hribar, Tomaž Štebe, Zlatka Zebec, Tone Zorman.

je večina izvoljenih predstavnikov v Svetu 
Občine Mengeš ponovno in (do)končno 
razgalila ter pokazala svoj pravi obraz, saj 
nikakor ne sprejemajo odlašanja z razpi-
som in zavrnitvijo izvedbe referenduma. 
»Občinski svet Občine Mengeš je 19. 
februarja 2009 »umoril« demokracijo,« 
zaradi česar so v civilni iniciativi globoko 
razočarani. Predvsem zaradi vseh tistih 
volivk in volivcev, ki so osebno odšli na 
Upravno enoto Domžale overovit podporo 
njihovim zahtevam, pa tudi vseh drugih, 
ki so upravičeno pričakovali odločanje z 
ljudskim glasovanjem na referendumu. 

NOVINARSKA KONFERENCA CIVILNE INICIATIVE MENGEŠ Kljub zavrnitvi razpisa referenduma zago-
tavljajo, da bodo nadaljevali s prizadevanji 
in »naredili vse, da ohranimo dotok pitne 
vode iz kamniških planin.« Slednje še 
vedno ostaja njihov glavni cilj, saj menijo, 
da je skrajno neodgovorno, po petdesetih 
letih uporabe Vodooskrbnega sistema 
Krvavec, zavrniti dolžnost sodelovanja pri 
obnovi in modernizaciji. Prepričani so, da 
bo obstoječi sistem, skupaj z dosedanjimi 
izboljšavami in dograditvami ter z načrtova-
no modernizacijo, nudil prvovrstno alpsko 
pitno vodo, ki do uporabnikov priteče gra-
vitacijsko sama od sebe. Kljub njihovem 
vztrajanju pri oskrbi Občine Mengeš z vodo 
iz krvavškega vodovoda pa podpirajo »vse 
aktivnosti za povezovanje vodooskrbnih 
sistemov v porečju Pšate oziroma Kamniške 
Bistrice, za celovito strateško in dolgoročno 
načrtovanje, gospodarjenje in upravljanje 
ter resnično skrb za okolje«. Prav tako ne 
nasprotujejo iskanju in aktiviranju novih ozi-
roma že raziskanih vodnih virov iz črpališč 
oziroma vrtin na Mengeškem polju, čeprav 
so, kot so zapisali, še posebej problema-
tična ravninska območja z gramoznicami, 
v katere so se nenadzorovano odlagali tudi 
nevarni industrijskimi odpadki, in s katerimi 
je mesto Mengeš obdano z vseh strani. V 
samem zaključku novinarske konference 
so povedali, da nas bodo o prihodnjih ak-
tivnostih še obveščali. 

Tekst in foto: Urban Ropotar

Urad za preventivo in operativne zade-
ve, Izpostava Ljubljana, je 5. marca, v 
sodelovanju z Občino Brezovica, orga-
niziral regijsko prireditev v počastitev 
svetovnega dneva civilne zaščite. Pode-
ljena so bila priznanja civilne zaščite po-
sameznikom in organizacijam, ko so jih 
predlagale občine, gasilske zveze, štabi 
civilne zaščite, državni organi in društva, 
zaradi njihovega prispevka na področju 
varstva pred naravnimi in drugimi nesre-
čami. Bronasti znak civilne zaščite je na 
predlog Štaba civilne zaščite Gasilske 
zveze Mengeš prejel Franc Bergant, 
predsednik PGD Topole. 

Franc Bergant je član Prostovoljnega 
gasilskega društva Topole, v katerem od 
leta 1989 opravlja vodstvene funkcije, 
in sicer do leta 1992 funkcijo poveljnika 
društva, zatem je prevzel funkcijo pred-
sednika, katero opravlja še danes. Je 
tudi član Upravnega odbora Gasilske 
zveze Mengeš, v kateri aktivno deluje 

FRANC BERGANT PREJEL BRONASTI ZNAK CIVILNE ZAŠČITE
vse od njene ustanovitve v letu 1997. 
Predlagatelji za podelitev priznanja, člani 
Štaba civilne zaščite Občine Mengeš, so v 
obrazložitvi zapisali: »Njegova nesebičnost 
se je vseskozi odražala zlasti ob pojavu 
večjih elementarnih nesreč. Ena takšnih 
so bile novembrske poplave v letu 1990, 
ki so prizadele tudi naselje Topole. Še 
bolj je ta njegova pozitivna lastnost prišla 
do izraza ob poplavah v letu 2007, ko je  
18. in 19. septembra sodeloval pri po-
stavljanju obrambnih nasipov, črpanju 
vode in sanaciji območja po poplavah na 
področju Topol. Pri tem ni sodeloval samo 
kot gasilec, ampak je prostovoljno dal na 
razpolago tudi svoj traktor s prikolico, s 
katero je dovažal pesek za polnjenje vreč in 
pri polnjenju tudi aktivno sodeloval, njegova 
vzdržljivost in vztrajnost pa sta bila zgled 
tudi ostalim gasilcem, ki so vztrajali v boju 
z vodno ujmo.
Zaradi njegovega vidnega dela v humanitar-
nem poslanstvu je Franc Bergant ugledna 
in spoštovana osebnost v kraju in občini. 

Za njegove zasluge mu je Občina Mengeš 
v letu 2003 podelila bronasto priznanje 
Občine Mengeš, s čimer mu je izrekla pri-
znanje in se mu zahvalila za njegovo stalno 
pripravljenost pomagati ljudem v nesreči. S 
to nagrado želimo Francu Bergantu izraziti 
tudi priznanje in zahvalo za njegova hrabra 
dejanja in izjemne dosežke pri zaščiti in re-
ševanju ljudi, živali in premoženja, kulturne 
dediščine ter varovanju okolja ob naravnih 
in drugih nesrečah.« 

Čestitke!

Tekst in foto: Katarina Karlovšek
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ČLANI DRUŠTVA VOJNIH 
INVALIDOV DOMŽALE NISO 
POZABLJENI
Živeti je lepo, če se sprijazniš z vsem, kar ti je bilo v ži-
vljenju naloženo, ko pa na stara leta odložiš vse težave in 
skrbi, se vsakega novega dneva spet veseliš, pa čeprav z 
denarci komajda preživiš. Je pač tako na tem svetu; vsi 
si želimo čim več miru, zdravja in sreče, pa čeprav je v 
denarnici včasih samo drobiž.

Društvo vojnih invalidov Domžale je društvo, ki pokriva šest 
občin, in sicer Domžale, Kamnik, Komendo, Mengeš, Moravče 
in Lukovico. Trenutno je v društvo včlanjenih 123 članov, še 
vedno pa se včlanjujejo tudi novi. Za uspešno komunikacijo na 
terenu delujejo poverjeniki Izvršnega odbora društva. Vsako 
leto delegacija obišče svoje člane po domovih in domovih 
starejših občanov. To so predvsem težji nepokretni invalidi in 
njihovi družinski člani. V takšnih trenutkih človek začuti pri-
jetno toplino, ki jo čutiš le, ko si s prijetnim sogovornikom in 
prijateljem ter se z njim veseliš srečanja. Čas beži, lasje sivijo, 
prijateljstvo pa ostaja. 
Med drugim je v preteklem letu štiričlanska delegacija, s pred-
sednikom društva, Jožetom Brodarjem, med letom obiskala 
skoraj vse člane; največ 80-letnikov, med njimi tudi 89-letnega 
90-odstotnega vojnega invalida Ludvika Rodeta v Domu za 
starejše občane v Horjulu, v Mengšu, na Veselovem nabrežju, 
pa 100-odstotnega nepokretnega vojnega invalida, starega 88 
let, ki nas je konec januarja letos za vedno zapustil. Pogreba 
se je udeležila tudi delegacija s praporom DVI Domžale.
Med obiskanimi sta bila tudi 93-letni Franc Trdin iz Kamnika 
in naša najstarejša družinska članica, Lojzka Novak iz Učaka 
pri Trojanah, stara 99 let. Obiskovalci jim naredijo veselje s 
prijaznim pogovorom, skromnim darilom in stiskom roke.
Društvo se zavezuje, da bo tudi v letu 2009 nadaljevalo s 
svojim poslanstvom, programom in aktivnostmi, če bodo na 
razpolago finančna sredstva, ki jih pridobi od fundacije FIHO, 
državnega proračuna in donacije občin.

Tekst in foto: Jože Novak

NE, NI ŠE KONEC ZIME!
Je že res, da severni mraz ne pritiska več na domača tla, da 
namesto snega že dež polni žlebove hiš in da tisti, najbolj 
neučakani zvončki in trobentice, že kukajo iz zemlje. A po-
mlad še ni prišla, toliko bolje, saj je še toliko stvari, ki se jih 
moramo lotiti, ko je zunaj še mraz ... Veselo na delo! 

Članice in člani, pa seveda tudi vsi ostali, vabljeni na enodnevna 
smučanja, ki se bodo prav pogosto vrstila še ves marec in april. 
V študentske cene je vključen prevoz s cestninami in celodnevna 
smučarska karta na bližnjih smučiščih! Naj le še spomnim, da bo 
vsak, ki se bo najmanj štirikrat udeležil klubskega enodnevnega 
smučanja, za nagrado prejel torbo za smuči oziroma smučarsko 
desko! Termine, cene in ostale podatke najdete na spletni stra-
ni: www.studentski-klub.si. A ogromno je še stvari, ki ti lahko 
polepšajo dan, tudi v naši družbi. Potopisna predavanja, skok 
v topel bazen, ogled poslovilne predstave 5 moških.com in še 
in še! Spremljaj spletno stran www.studentski-klub.si in vedel/a 
boš več!

Naj spomnim še na HouseKišto, ki je postregla s pravo mero 
dobrih house ritmov v petek, 6. marca, in kjer se nas je v 
Kamniku, v Kotlovnici, zbralo približno 250. HouseKišta je 
zapolnila pričakovanja in pričarala pravi glasbeni spektakel, h 
kateremu je največ pripomogel čarobni glas saksofona, ki je v 
živo spremljal house bite. Lovro, saksofonist iz skupine Leeloo-
jamais, in DJ Maj sta poskrbela za ognjen večer. Vrtenje ognja 
je bilo tudi tisto posebno presenečenje, čeprav smo potihem 
pričakovali Laro Love, ki je s svojim vokalom že nastopila na lan-
skoletnem house Kopalkanju! Pa drugič. Večer je bil kljub temu 
super! In komaj čakamo naslednjih Kišt! Vse fotografije lahko  
najdeš na: www.studentski-klub.si!
Bodi aktivna, bodi pozoren! Poslušaj in se uči! Spi, a ne, ko si 
budna/buden! In naj te mali užitki napolnijo! 

Se vidimo!
Ana Strnad

Delegacija DVI Domžale na obisku 

pri Frančišku Smrkolju v DSO Mengeš
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Ko pomislim na vodo, se spominjam dveh dogodkov, ki sta 
mi dala vedeti, da ta tekočina, ki je eden glavnih gradnikov 
človeškega telesa in ki prekriva kar dve tretjini zemeljskega 
površja, ni samoumevna. 

Prvega se spominjam precej megleno, saj je preteklo že veliko 
Pšate, odkar smo se otroci nazadnje namakali v njenih tolmunih. 
Pri »Malnu« smo imeli otroci iz Malega Mengša svoj počitniški raj, 
ki ga ne bi zamenjali za nobeno Zambratijo, saj nam je s svojo 
odmaknjenostjo in hkrati bližino nudil vse tisto, kar potrebuje 
navihan šestletnik, ko odkriva čudoviti svet okolice. Vsaj takrat je 
bil res še čudovit, predvsem pa čist. Z doma narejenim čolnom 
smo se prevažali po naši Amazonki in se šli strašne domorodce, 
ki so strašili starejše gospe, ki so zajemale vodo za zalivanje gro-
bov. Pod vrbo, kjer so rasle gobe tintnice, smo si napravili našo 
luksuzno privatno plažo, s katere smo skakali v razmeroma globok 
tolmun, v katerega se je stekal kakšen poldrugi meter visok slapič. 
Seveda je bilo najbolj razburljivo, ko smo tekmovali, kdo bo najdlje 
zdržal z glavo pod šumečo vodo, in tako se je nekega popoldneva 
primerilo, da sem nič hudega sluteč vtaknila glavo v najbolj deroč 
predel slapu in hotela narediti vtis na starejšega bratranca, ki je 
ponavadi vodil vse naše podvige. Moč vode je bila prevelika za 
šibko telo petletnega dekliča in kar naenkrat sem izgubila orienta-
cijo, voda me je podrla na dno in vrtinec prej nedolžnega slapiča 
me je zadrževal pod njeno gladino. Na srečo se nam je tisti dan 
pri odkrivanju okolice pridružil stric, ki si je tudi privoščil »ilegalno« 
kopanje v našem potoku. Šele njegove močne roke so me rešile 
smrtonosnega objema vode, ki me je držala zase. Danes ni več 
nevarnosti, da bi se kakšen otrok med igro utopil v deroči Pšati. 
Že kmalu po tem dogodku so nam strogo prepovedali zadrževanje 
v njej, saj je Pšata iz nam nerazumljivega razloga postala temno 
rdeče obarvana. Zelo podobna barvi rdeče pese, ki smo jo v šoli 
jedli za kosilo …

Poleg dogodka s preveč vode okoli sebe, me je močno zazna-
movala tudi izkušnja brez nje. Kako se človek počuti, ko ga pesti 
huda žeja, sem se zavedla pred dvema letoma, ko sem potovala 
po Maroku. Po spletu čudnih okoliščin, ko je zatajila organizacija 
»najboljše maroške turistične agencije za izlete v puščavo«, sem 
bila svetu drobnega peska, pripekajočega sonca in popolne suše s 
sotrpinom prepuščena za nedoločen čas. Brez večjih zalog vode, 
seveda. Kaj se po glavi plete človeku, ki je zelo žejen, ve samo 
tisti, ki je to izkusil. V glavnem pa nič lepega. Če gre za enkratno 
izkušnjo, potem je to predvsem dobrodošlo, da se človek zave-
da, da dobrine okoli njega niso samoumevne. Ko pa govorimo o 
svetovnem problemu pomanjkanja pitne vode, o otrocih, odraslih 
in starejših, ki zaradi žeje trpijo celo življenje, potem se naše doje-

manje problema skrči na zgolj »slišanje« in ne popolno dojemanje 
njihove stiske.  
Občutek dehidriranega človeka, ki sicer ima dostop do nekakšne 
tekočine, a je žal le-ta daleč od tega, da bi jo lahko proglasili za 
čisto pitno vodo, je dobro preskrbljenemu sodobnemu človeku 
nedoumljiv. Na žalost je takšnih trpinov po podatkih Unicefa ta 
trenutek na svetu preko 1,2 milijarde! Ti ljudje so izpostavljeni 
številnim okužbam in zdravstvenim tveganjem, posledica tega pa je 
nemalokrat smrt, ki je prisotna predvsem med šibkejšo, otroško in 
starejšo populacijo. V pokrajinah, kjer se to dogaja, so glavni krivec 
za smrtonosne okužbe predvsem industrijsko onesnaževanje oko-
lja, odtekanje odplak naravnost v potoke, reke, jezera in mokrišča, 
ter slabe higienske razmere: pomanjkanje sanitarij ter nezadostna 
količina vode za osebno higieno. Prav zato se letošnje geslo ob 
svetovnem dnevu voda, ki ga je Generalna skupščina Združenih 
narodov leta 1992 razglasila v Riu de Janeiru, glasi Sanitarije so 
pomembne. Grozljivo dejstvo, da kar 2,6 milijarde ljudi po svetu 
še danes nima dostopa do sanitarij, malce omili podatek, da je v 
letih od 1990 do 2004 dobra milijarda ljudi pridobila dostop do 
izboljšanih sanitarij. 
Kljub dejstvu, da Evropejci živimo v razmeroma čistem in urejenem 
okolju, kjer problemov s slabimi higienskimi razmerami nimamo in 
kjer je čiste pitne vode zaenkrat še dovolj, pa si ne bi smeli zatiskati 
oči pred ugotovitvami strokovnjakov. Ti opažajo predvsem to, da se 
količina čiste vode, ki je na voljo za posameznika, zaradi naraščanja 
števila svetovnega prebivalstva,  naravnih katastrof in nebrzdanega 
onesnaževanja okolja, zmanjšuje. Če se politika v zvezi z uporabo 
vode ne bo začela drastično spreminjati, se bosta do leta 2025 
kar dve tretjini človeštva soočili s hudim pomanjkanjem vode. Na 
to tudi v Sloveniji opozarjajo številna društva, vladne in nevladne 
organizacije ter posamezniki. 
Društvo vodarjev Slovenije pa ob svetovnem dnevu voda daje štiri 
pobude, ki naj bi pomagale reševati vedno bližji problem pomanj-
kanja vode. Izpostavljajo vzpostavitev sistema hitro odzivnega in 
celovitega pregleda nad rabo voda in poseganji v vodni prostor ter 
okrepitev tehnično informacijske podpore za spremljanje stanja in 
urejanje voda. Kot tretjo pobudo omenjajo krepitev strokovnega 
znanja in usposobljenost služb za spremljanje dogajanja na in ob 
vodah in krepitev opremljenosti ter usposobljenosti služb za ureja-
nje vode. Zadnja pobuda pa je oblikovanje politike do voda, ki bo 
slonela na načelih upravljanja z vodnimi in obvodnimi ekosistemi, 
sprejemanja tveganj ob ekstremnih hidroloških dogodkih ter odgo-
vornega odnosa prebivalcev do voda in vodnega prostora. 
Prav slednje se še kako tiče tudi slehernega med nami, ki v tem 
okolju, ki nam je bilo podarjeno od naših prednikov, živimo danes. 
Prav bi bilo, da bi se vsaj ob svetovnem dnevu voda, ki ga odlično 
dopolnjuje svetovni dan Zemlje 22. aprila, spomnili na to, da okolje 
ni naša last, in da imamo nalogo, da ga vsaj tako čistega, kot je 
sedaj, prepustimo našim zanamcem. Na tem področju je bilo v naši 
in okoliških občinah storjenega že precej, saj smo z gradnjo novih 
čistilnih naprav in bolj poostrenim nadzorom nad divjimi odlagališči 
nekaj že storili za čistejše okolje. Upam, da se prizor rdeče Pšate, 
ki me je vznemirjal v ranih otroških letih, ne bo več ponovil, in da se 
bomo lepega dne z mojimi otroki in nečaki lahko spet nemoteno 
namakali v domačem potoku.  

Tekst: Mojca Volkar

Foto: PGD Topole

22. MAREC – SVETOVNI DAN VODA
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INTERVJU S FRANCEM HRIBARJEM, PREDSEDNIKOM ODBORA ZA OKOLJE IN PROSTOR, TER 

TONETOM ZORMANOM, PRVIM PODPISNIKOM CIVILNE INICIATIVE MENGEŠ

V javnem glasilu Mengšan smo lahko prebrali že več zapisov o 
strategiji oskrbe Občine Mengeš z vodo. Mnenja se krešejo glede 
(ne)primernosti obnove izvira Krvavec oziroma oskrbe iz vrtin na 
Mengeškem polju. V ta namen smo v uredništvu opravili intervjuja 
s Francem Hribarjem, predsednikom Odbora za okolje in prostor 
Občinskega sveta Občine Mengeš, ter s Tonetom Zormanom, 
prvim podpisnikom Civilne iniciative Mengeš. Kaj sta povedala 
predstavnika glavnih akterjev v tej zgodbi, si lahko preberete v 
naslednjih vrsticah.  

Franc Hribar
Zakaj se je po vašem mnenju Občinski svet 
Občine Mengeš skoraj soglasno, z enim 
glasom proti, odločil, da ne gre v projekt Po-
večanje kapacitet krvavškega vodovoda?
Glavni razlogi, ki so prepričali odbore – imeli 
smo skupno sejo vseh odborov Občinskega 
sveta Občine Mengeš – in pa večino članov 

Občinskega sveta, so bili, da bi bila na Krvavcu, kljub temu, da bi 
se naredila sanacija izvira, ker ne moremo govoriti o povečanju ka-
pacitet, največja kapaciteta izdatnosti zajetja med 80 in 100 litri na 
sekundo. To pa je absolutno premalo za vse odjemalce, ki so in bi bili 
v bodoče uporabniki tega vodovoda. Že tudi v preteklosti, posebno 
v sušnih obdobjih, se je Mengeš določene mesece 100-odstotno 
napajal samo iz črpališča Lek, saj iz Krvavca ni bilo dovolj vode. Na-
slednji  glavni razlog je, da je, kljub temu, da se tej vodi reče »alpska 
voda«, in tudi po sanaciji zajetja bi bilo tako, v osnovi potrebno to 
vodo mehanski čistiti in klorirati. Tretji razlog pa je odstop Občine 
Komenda, kar pomeni, da bi morala Občina Mengeš pridobiti vse 
služnosti, od rezervoarja v Občini Komenda do meje z Občino Men-
geš, in seveda cena sanacije.   
Kje so po vašem mnenju prednosti in slabosti krvavškega 
sistema oz. vrtin na Mengeškem polju?
V Topolah se pri zasebni hiši mesečno jemljejo vzorci vode, in sicer 
to opravlja Kranjski zavod za zdravstveno varstvo, in takoj se ugotovi, 
da je voda s Krvavca klorirana. Ko pa pride voda iz črpališča Lek, 
ni klorirana. Kot smo že prej omenili, je krvavški vodovod omejen s 
količino, potrebno je mehansko in kemično čiščenje. Na področju 
Krvavca se predvidevajo velika vlaganja v turizem, turistična naselja 
itd., kar bo še dodatno obremenilo podtalnico oziroma vode s tega 
področja. V kolikor pa bi poskušali zajeti več kot 80 ali 100 litrov, bi 
Pšata v poletnih mesecih praktično usahnila. To pa bi prav gotovo 
pomenilo katastrofo. Prednost krvavškega vodovoda je edino, da 
voda sama teče in da bi se s tem, ko bi sedaj toliko vložili, verjetno ta 
amortizacija obračunavala pri enoti porabe vode. Podobne količine 
načrpane vode pa bi najverjetneje dosegli tudi z manjšimi vlaganji 
v druge vodne vire. Sam drugih prednosti krvavškega vodovoda ne 
vidim in menim, da jih tudi drugi člani Občinskega sveta niso videli. 
Tako je bila ta odločitev edina možna. Tako bi se odločil vsak dober 
gospodar.  
Kaj pa vrtine?
Prednost vrtin je, da so vrtine na področju Občine Mengeš, da so te 
vrtine lahko globinske – se pravi dolomitskih vodonosnikov (približno 
100 metrov) ali črpališč (40 metrov). Posebej v dolomitskih vodono-
snikih je opaziti, da je voda kvalitetna, saj se del Mengša že napaja 
iz dolomitske vrtine Žeček, tudi v naši ulici; sam pijem to vodo in 
lahko rečem, da je veliko bolj kvalitetna, kot vsaka druga voda. Druga 

prednost je majhno vlaganje, da zagotovimo zadostne količine vode. 
Ko Mengeš nima zadostne količine vode iz Krvavca, se napaja iz vo-
dnjakov oziroma črpališč in je ta voda veliko manj oporečna kot voda 
iz Krvavca. Pri globinskih vrtinah ne vidim nobenih izrazitih minusov, 
razen velikih naravnih nesreč – premiki tal, ampak te nevarnosti so 
tudi pri vseh ostalih vodnih virih. Prednost je tudi, da bi pri vlaganju 
v globinske vrtine in povezavo vrtin z vodovodom deloma sofinanci-
rala tudi določena industrija v Občini Mengeš, (za krvavški pa ne) v 
sanacijo krvavškega sistema pa ne bi dobili soinvestitorjev. 
V javnosti je bilo mogoče zaslediti, da je mesto Mengeš z vseh 
strani obdano z gramoznicami, v katere so se nenadzorovano 
odlagali industrijski odpadki, kljub temu pa se del občine že 
vrsto let uspešno oskrbuje z vodo iz vrtine Žeček. Kako to?
V Mengšu in njegovi okolici, tudi v drugih občinah, je bilo več črnih 
odlagališč industrijskih odpadkov. V preteklosti se je ugotavljalo, da 
je voda iz črpališč na Mengeškem polju bolj onesnažena zaradi inten-
zivnega kmetijstva, ki ga danes ni več. Glede na to, da je voda danes 
iz črpališča pri Leku veliko bolj kvalitetna kot pa voda iz Krvavca, je po 
mnenju strokovnjakov izredno težko, da bi onesnažitev prišla do dolo-
mitske vode, ki ima povsem drugo zajetje. To je prav gotovo problem, 
vendar ne samo Občine Mengeš. Ugotavlja se tudi, da bo potrebno ta 
odlagališča enkrat sanirati. Želim poudariti, da danes celotna Občina 
Domžale pije vodo iz črpališča, ki je 40 metrov pod zemljo, in da kvali-
teta vode ni sporna. Sama kvaliteta iz Žečka pa je nadpovprečna in če 
mi začnemo črpati vodo iz dolomitskih vrtin, bi imeli vsi dobro vodo. 
Nihče nam tudi ne more zagotoviti, da bo voda iz Krvavca stalna.   
Kakšna je po vašem mnenju optimalna strategija vodooskrbe 
v Občini Mengeš?
Optimalna strategija vodooskrbe Občine Mengeš je bila že deloma 
nakazana  s strani strokovnjakov, se pravi, vezati se na več različnih 
virov v bližini. Npr.: Mengeš ima globinsko vrtino Žeček, vrtine na 
Mengeškem polju, ki imajo izdatnost za potrebe dveh občin Mengeš, 
povezavo z vodo iz Občine Kamnik, kjer je že podpisano pismo o 
nameri – od tam bi lahko dobili približno 15 litrov/s – in za primer višje 
sile je povezava z vodovodom oziroma vodo iz Krvavca. S tem bi imela 
Občina Mengeš dolgoročno zagotovljeno vodo (glede na porabo za 
potrebe dveh občin Mengeš), ki bi presegala njene potrebe.  
Kako pa je s količino vode v dolomitskih vrtinah, lahko pre-
sahne?
Načeloma ne, tako so nam na Občinskem svetu obrazložili strokov-
njaki. Prej lahko presahne Krvavec kot globinska voda. Ta voda se 
obnavlja, kot se tudi na Krvavcu, vendar se vidi, da največja možna 
načrpana kapaciteta ni določena in da se več ne da zajeti. Prav 
tako je vprašljiva kapaciteta pretoka 80 litrov, če bi bili deležni več 
let zelo suhih zim.  
Ali ste seznanjeni z vlogo občine pri poskusih obnove krvav-
škega vodovoda v preteklih 10 letih?
Član Občinskega sveta sem že 10 let in ves ta čas nas je bivši župan 
prepričeval, da nima pomena razmišljati o vlaganju v obnovo krvav-
škega vodovoda, saj je zajetje že v osnovi tako onesnaženo, in da bo, 
zaradi planske pozidave in povečanih aktivnosti na področju turizma, 
to še slabše. Prav zaradi naštetih razlogov je bivši župan zagovarjal 
investicije v vrtine; tako je bila narejena globinska vrtina Žeček, ki 
je danes že vir zelo kvalitetne pitne vode, in globinska vrtina M2, ki 
pa ima žal premajhno izdatnost in meji obrtne cone – verjetno bo 
kot merilna vrtina za merjenje moratorijev. 
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Dejansko pa je bila ves čas Občina Mengeš tista, ki je v preteklosti 
zavirala skupni projekt vlaganja v obnovo zajetij in vodovoda iz Krvav-
ca. To lahko pritrdijo tudi predstavniki iz sosednjih občin.
Prepričan sem, da bi, če bi se Občinski svet na svoji seji odločil in 
aktivno pristopil k projektu sanacije krvavškega vodovoda, bil isti 
moment izveden enak pritisk na tiste, ki so se tako odločili. Tako kot 
je bilo ves čas. Na Občinskem svetu je glasovanje vedno usmerjeno 
tako, da je 16 ali 17 svetnikov za, 1 je proti in 2 sta vzdržana. Težko 
komentiram to stanje – kdo je pameten in ima prav, ampak to je 
dejansko stanje.  
Zakaj se vam zdi referendum (ne)smiseln?
Referendum se mi zdi nesmiseln zato, ker je to posvetovalni referen-
dum in kot tak ni zavezujoč za Občinski svet, ki se še vedno lahko 
odloči drugače. Glede na to, da se morajo člani občinskega sveta 
obnašati racionalno in (glede na to,) da bi (se s tako določitvijo dela 
velika škoda občini) odločitev za drago sanacijo krvavškega sistema 
dolgoročno pomenilo zaviranje razvoja občine, pa ni verjetno, da se 
bodo svetniki odločili drugače. Občinski svet mora svoje odločitve 
sprejemati gospodarno. Cena tega posvetovalnega referenduma je 
približno enaka investiciji polovice vrtine M2, zato menim, da (raje 
naredimo še eno vrtino) bi ta denar porabili za aktiviranje vrtin na 
Mengeškem polju. Menim, da je predlog za referendum o nego-
spodarni investiciji principelna in delno usmerjena proti županu in 
razvoju občine. 

Tina Železnik

Tone Zorman
Zakaj se je po vašem mnenju Občinski svet 
Občine Mengeš skoraj soglasno, z enim 
glasom proti, odločil, da ne gre v projekt 
krvavškega vodovoda?  
Moje mnenje je, da je bil lahko cel Občinski 
svet pod pritiskom ali pa sploh ne ve, o čem in 
zakaj se je odločil. Pač ne zna ceniti pomena 

pitne alpske vode.  
Kje so po vašem mnenju prednosti in slabosti vode iz krvav-
škega sistema?
Slabosti vode iz krvavškega sistema enostavno ni. Voda je odlična, je 
res dobra. Sam jo pijem skoraj že 50 let. Glede vode izpod Krvavca 
ni slabosti.  
Kaj pa voda iz vrtin?
V primeru, da ne bi imeli druge možnosti, bi bila tudi ta voda dobra, 
vendar je slabše kvalitete kot tista izpod Krvavca. Prav tako je bolj 
vprašljivega in dolgotrajnega izvora. Tu imam pomisleke zlasti pri 
elementarnih nesrečah, kot so poplave, viharji ipd. oziroma, da 
zmanjka elektrike. Pri tem sta slabosti predvsem dve: slabša kvaliteta 
vode ter črpanje vode iz globine v višino. Za to porabimo ogromno 
energije. 
Zakaj je kvaliteta vode iz vrtin slabša?
Slabša kakovost vode je evidentirana iz raznih analiz, poleg tega pa 
se to čuti po samem okusu vode. Jaz imam okus zelo dober, ki mi 
pove, kakšna je kvaliteta vode, zato ne rabim raznih analiz, čeprav 
te seveda obstajajo.V javnosti je bilo mogoče zaslediti, da je me-
sto Mengeš z vseh strani obdano z gramoznicami, v katere so se 
nenadzorovano odlagali industrijski odpadki, kljub temu pa se del 
občine že vrsto let uspešno oskrbuje z vodo iz vrtine Žeček. Kako 
to? To ni seveda nobena skrivnost. V okolici Mengša so gramoznice 
vsepovsod zasute z raznorazno šaro. O tem sem imel pogovore z 
različnimi strokovnjaki, ki pravijo, da ti odpadki pronicajo v podtalnico 
od 20 do 50 let, preden se razkrojijo. Odpadki, ki so bili zasuti pred 
20 leti, še niso v podtalnici. Tisti, ki so bili zasuti pred več kot 20 leti, 

pa bodo začeli v podtalnico pronicati v naslednjih letih. Glede vrtine 
Žeček moram reči, da je ta voda odlična. Moramo namreč vedeti, da 
je vrtina izredno globoka – okoli 100 m – samo zajetje pa je med 50 
in 100 metri. Poleg tega je vrtina tik pod hribom, kjer je na tem delu 
geološka sestava tal popolnoma drugačna od tiste na Mengeškem 
polju. Sam sem bil zraven, ko so kopali. Gre za ogromno količino 
gline, ki zadrži odpadke, čeprav jih tam sploh ni. Nekaj je le umetne-
ga gnojenja, vendar v manjši meri, kot na Mengeškem polju. Tam je 
geološka sestava tal prodnata, na mestu vrtine Žeček pa ilovnata. To 
je bistvena razlika. Voda je torej dobra, vendar je ni dovolj.   
Kakšna je po vašem mnenju potem optimalna strategija vodo-
oskrbe v Občini Mengeš? 
Voda izpod Krvavca ter voda iz vrtine Žeček bi zadostovala za zdajšnjo 
populacijo oz. populacijo izpred nekaj let. Seveda pa se širita tako 
prebivalstvo ter z njim tudi industrija. Slednja ima svoje vrtine, kar 
je zanjo odlično. Če pa govorimo o vodi, pa nisem nič proti, da se 
naredi še ena vrtina na Mengeškem polju. Sploh ne. Vendar sem 
za ohranjanje zdajšnje, obstoječe, vode. Tu se izpostavlja denar. 
Normalno, nobena reč danes ni zastonj, vendar naj se obstoječa 
obnovi in ko bo denar, naj se vodni viri širijo. Pride lahko namreč 
tudi do loma ali premika zemeljskih plasti, kar lahko povzroči, da 
vode izpod Krvavca ni. V tem primeru moramo imeti svojo rezervo. 
Mengeško polje ima na velikih krajih raziskovalne vrtine že narejene, 
v katerih se ve, koliko je vode, ki pa je onesnažena. Industrija bi lahko 
imela svoje vrtine, tiste na polju, občinske oz. skupne, pa bi bile v 
rezervi in bi se dopolnjevale, če bi se na Krvavcu zgodila kakšna 
elementarna nesreča. Skratka, naša civilna iniciativa se zavzema za 
ohranitev pitne alpske vode ter solastništva dosedanjega vira. Kjer 
smo solastniki, se nobena inštitucija temu ne more odpovedati. 
Nismo pa proti vrtinam.  
Ali ste seznanjeni z vlogo občine pri poskusih obnove krvav-
škega vodovoda v preteklih desetih letih? 
Sem seznanjen, saj sem bil tudi na nekaj okroglih mizah. Imam 
tudi elaborat. V teh preteklih desetih letih se nikoli ni govorilo, da 
se bo Krvavec zaprl. To je prišlo na dan v tem mandatu, ko se 
je župan odločil, da je ta voda predraga in da bomo šli v vrtine.   
Ali menite, da bo Občina Mengeš, v primeru, da se priključi na 
vodovod, pridobila zadosten pretok vode? 
Nekaj zagotoviti za nadaljnjih 50 let ni mogoče, zlasti zato, ker so 
podnebne spremembe tako hitre in intenzivne. Tudi sklep Občin-
skega sveta se je nanašal na to, kar pa je nesmiselno. Kdo ti lahko 
danes uspe zagotoviti dosti vode? Niti iz vrtin niti iz Krvavca je ne 
moremo. Zaradi raznoraznih govoric naj povem, da letališče na Brniku 
ni problem. Letališče je letos februarja odprlo svojo vrtino. Velike 
kapacitete, ki jih imajo za tehnološko vodo. Pitna voda, ki priteče 
k nam, bo količinsko enaka. Brnik na to ne vpliva. Zaradi Brnika 
kvečjemu upada podtalnica, v kateri si ne moremo zagotoviti neo-
mejenih virov. Normalno, eni zagovarjajo eno varianto, drugi drugo 
in to tako politično kot strokovno. Vendar je to stvar, za katero ne 
more eden a priori reči, da bo npr. vode iz vrtin dovolj. Mi kot civilna 
iniciativa pa lahko rečemo, da je voda izpod Krvavca bistveno boljša.    
Zakaj se vam zdi referendum smiseln? 
Referendum bo zadovoljil 352 ljudi in jim dal možnost izreči se o 
vodi, za katero se zavzema referendum. Ker demokratična družba 
to omogoča, ne moremo izigrati volje ljudi. Ve se, da bi referendum 
bil samo posvetovalni, zato ne vem, zakaj ne bi tega naredili. Prav 
tako ne moremo v civilni iniciativi sami soditi o tej vodi, temveč rabi-
mo širšo podporo. Občani Občine Mengeš imamo pravico, da se 
o vodi odločamo na tak, zakonit način. Denar ne sme biti vprašanje 
za pitno vodo. 

Urban Ropotar
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Glavna rdeča nit vsakega gasilskega društva je vsekakor 
operativna dejavnost in organiziranost. Če na koncu leta 
potegnemo črto in na kratko pregledamo dejavnosti na po-
dročju operative, dejavnosti, intervencije in organiziranja, 
lahko rečemo, da smo bili kar uspešni k nalogam, ki smo 
si jih zadali. Skozi celo leto je potrebno, da izpolnjujemo 
svoja znanja na področju zaščite in reševanja, organiziramo 
prirejene tečaje in usposabljanja, tako v krogu društva kot 
na usposabljanjih, tečajih in specialnostih, ki jih organizira 
Gasilska zveza Slovenije. Le tako smo kos nalogam za stro-
kovno in hitro posredovanje v nesrečah oz. intervencijah.

K sreči v preteklem letu nismo imeli toliko intervencij kot običajno, 
pa vendar jih je bilo vseeno 25. Poleti nas je zajela tudi fronta, ki 
je ruvala drevja in odkrivala strehe. Zato se moramo za takšne 
primere še posebno pripraviti, saj pričakujemo, da bo takšnih 
neugodnih vremenskih ujm vedno več. Poleg usposobljenosti 
gasilcev pa za vse takšne in drugačne primere potrebujemo tudi 
dobro zaščitno opremo ter orodja in motorne naprave. Da pa smo 
o vsem pravočasno obveščeni, je potreben sistem alarmiranja oz. 
obveščanja. Prav to pa je v zadnjem času postalo problem, saj 
pozivniki iz sistema ZARE, ki so stari že mnogo več kot 10 let, kar 
po vrsti odpovedujejo. Rezervnih delov ni ali pa se niti ne splača 
popravljati, novih iz Republike ne dobimo, sami in Zveza pa za 
to nima sredstev. Zato bo v tej smeri hitro treba nekaj postoriti, 
saj menim, da je pozivanje gasilcev operativcev še kako nujno in 
potrebno, pa ne samo za nas gasilce, ampak tudi za vse občane. 
Pa zaenkrat o tem dovolj.
Kljub temu, da večjih in obširnih intervencij v preteklem letu ni bilo, 
je bilo operativno opravljenih 260 dnevnih in 160 nočnih delovnih 
ur operativnih gasilcev, na vozilih, črpalkah in agregatih pa 121 
delovnih ur, kar znaša po ceniku GZS 9.800 evrov.  Glede na to, 
da je oktober mesec požarne varnosti in da se takrat dogaja dnevno 
največ aktivnosti, smo priredili in se udeležili naslednjih dejavnosti: 
predstavitve reševalnih enot v Kresnicah, obiska tretjih razredov 
OŠ Mengeš v Gasilskem domu, kjer smo jim predstavili kratko 
zgodovino društva, prikaz opreme in vozil ter gašenje. Prav tako so 

nas obiskali otroci dveh skupin iz vrtca OŠ Mengeš. Udeležili smo 
se tudi spretnostne vožnje voznikov pri OŠ Mengeš. V sodelova-
nju z GZ Mengeš so bile na ploščadi pri šoli prikazane dejavnosti 
gasilcev. Imeli smo tudi tehnični dan za vse šeste razrede OŠ, kjer 
je bila prikazana oprema gasilca, orodje in vozila. Udeležili smo 
se tudi predstavitve reševalnih služb na OŠ Roje v Domžalah ter 
obiskali vrtca Gobica in Sonček. Na koncu meseca smo izvedli 
večjo vajo tehničnega reševanja na poti proti Mengeški koči, kjer 
smo prikazali vse faze reševanja ob morebitnih takih nesrečah. 
Poleg vseh rednih aktivnosti opravljamo še vrsto drugih rednih 
in izrednih del, kot so npr. dovozi vode, pranja, čiščenja jaškov, 
redarske in požarne straže, pomoč otrokom ob prvošolskih dnevih 
za varno pot v šolo, postavitve mlajev, spremstvo ob prvomajski 
budnici, udeležba na sejmu kmetijske mehanizacije z našim vete-
ranom, razobešanje zastav, udeležba na pogrebih in občnih zborih 
v drugih društvih ter društvih v Občini Mengeš. Teh dejavnosti ni 
malo in nekoliko neštetih ur se gasilci vsak po svoje udeležujemo, 
zato se tudi s tega vidika vsem zahvaljujem za požrtvovalnost in 
prid, ki ga s svojim delom in udeležbo vsak prinese nekaj.
Kot je bilo že na začetku omenjeno, so skozi celo leto pripravljene 
in organizirane gasilske vaje, tako na društvenem kot občinskem 
nivoju, in vsako prvo nedeljo dopoldne, ko tečejo usposabljanja 
po programu, ki je od letos tako, da pripravi vajo oziroma program 
usposabljanja tisti v mesecu, ki je za to določen. Tekmovalnega 
udejstvovanja so se, poleg mladine, udeleževali veterani in vete-
ranke, člani A in člani B ter tudi dosegli dobre in zavidljive rezultate. 
Deležni smo bili tudi tekmovanja voznikov in gasilskih vozil v Predd-
voru. Za vse dosežene rezultate vsem ekipam in posameznikom 
čestitamo. Kot je bilo že omenjeno v rednem usposabljanju ope-
rativnih gasilcev, so se naši člani tudi udeleževali izobraževanja na 
Igu – specialisti za IDA, tehnično reševanje in hot fire, modul B pa 
za posredovanje v zahtevnih notranjih požarih v zgradbah.
Za zaključek naj navedem, da tako številčna organizacija, kot je 
PGD, veliko pripomore k razvoju kraja, varnosti in aktivnostim. 
To ste vi, smo mi, gasilci, smo ena družba organizacijskih smeri 
Evrope, humana organizacija, zato se vam na koncu še enkrat 
zahvaljujem, še posebno pa vsem tistim, ki tudi meni pomagate, 
da bi imeli, se imeli in delali najbolje, kot je v naših močeh. Hvala, 
tovariši! Mislim pa, da je prav, da podam podatek, da smo gasilci 
s svojim delom skozi leto opravili preko 1800 ur prostovoljnega 
brezplačnega dela v prid družbe in naše organizacije.

Tomaž Žargi 

Poveljnik PGD Mengeš

LETNO POROČILO POVELJNIKA 
PGD MENGEŠ ZA LETO 2008
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V soboto, 14. februarja, smo 
se mladi loški gasilci odpravili 
na gasilsko smučarsko tekmo-
vanje, ki je potekalo na Soriški 
planini, v organizaciji Regije 
Ljubljana III. 

Zbrani pred gasilskim domom, 
smo ob 7.15 najprej natovorili 
smučarsko opremo in ob pol 
osmih odrinili na za nas srečni 
kraj – Sorico, kamor smo prispeli 
nekaj po deveti uri. Takoj smo 
se prijavili za tekmovanje in do-
bili tudi štartne številke. Seveda 
smo si zelo dobro ogledali tudi 
progo, ki nam je kasneje prinesla 
veliko uspeha. Na tekmovanju v 
veleslalomu je sodelovalo devet 
naših gasilcev, na katere smo 
prav posebej ponosni. V treh 
kategorijah smo posegli tudi po 
stopničkah, in sicer:
 
1. mesto: Urška Brumec – ka-
tegorija dečki in deklice, letnik 
1999 in 2000 
2. mesto: Neža Gregorc – ka-
tegorija mladinke, letnik 1993 
in 1994 
3. mesto: Urban Ručigaj – ka-
tegorija dečki in deklice, letnik 
do 2001 

Ostale uvrstitve naših 

6. mesto: Luka Loboda – kate-
gorija starejši dečki, letnik 1997 
in 1998
10. mesto: Matevž Potočnik – 
kategorija starejši dečki, letnik 
1997 in 1998

12. mesto: Brigita Brumec – 
kategorija mladinke, letnik 1993 
in 1994
7. mesto: Rok Stopar – kategorija 
mladinci, letnik 1993 in 1994
9. mesto: Klemen Stopar – ka-
tegorija mladinci, letnik 1993 in 
1994
10. mesto: Kaja Ručigaj – ka-
tegorija dečki in deklice, letnik 
1999 in 2000

Po končanem tekmovanju naših 
najmlajših smo svoje znanje med 
seboj merili mentorice in mentorji. 
Tudi tu uvrstitve niso bile slabe. V 
kategoriji do 35 let je 10. mesto 
osvojil Primož Štebe, v kategoriji 
nad 35 let pa Robert Ručigaj 7. 
mesto. Po končanem tekmovanju 
smo se še nekajkrat spustili po 
progi, nato pa veseli in zadovoljni 
odrinili proti domu. Med vožnjo 
proti Loki smo se v Piceriji Ema 
okrepčali s picami in sokom, tako 
da je bilo vzdušje v kombiju še 
prijetnejše. Domov smo prispeli 
okrog sedme ure zvečer, seveda 
že kar močno utrujeni, pa vendar 
srečni, saj smo preživeli uspešen 
in čudovit sončen dan na snegu. 

Anže Kveder

TABORNIŠKE NOVICE
Mesec je naokoli in zima se 
počasi spreminja v pomlad. 
Dnevi so vedno daljši in vreme 
vedno lepše. To pa smo tabor-
niki čim bolje izkoristili.

Tomesečna akcija je bila 21. 
februarja. Za pusta hrusta smo 
se taborniki dopoldne zbrali pred 
taborniško hišico, izpred katere 
smo v maškare napravljeni odšli 
proti klubu Partizan, kjer so nas 
obiskali kurenti. Pomagali smo 
jim prestrašiti zimo, nato pa 
smo se posladkali s krofi, ki jih 
je prijazno priskrbela mengeška 
občina. Ko smo se posladkali, 
smo se počasi odpravili proti 
taborniškem domu, kjer smo 
imeli zabaven kviz. Med kvizom 
smo se pogreli s čajem, nato pa 
so se nekateri odpravili izdelovat 
maske, nekateri so se igrali igro, 
pri kateri so poskušali zadeti 
žoge v čim manjšo luknjo, ne-
kateri pa so odšli pripravit ogenj, 
s katerim smo na koncu akcije 
zažgali strica pusta. Na koncu 
smo še porazdelili nagrade, ki 
so si jih prislužili zmagovalci 
kviza. Akcija je bila uspešna, 
saj se jo je udeležilo 19 mlajših 
članov ter 9 starejših. Akcija se 
po prihodnje leto ponovila, le da 
bo prihodnjeletni program še bolj 
zabaven, pester in zanimiv.
Obenem smo taborniki 6. mar-
ca, ob 17.30, organizirali 29. 
občni zbor, na katerem smo, 
kot po navadi, predstavili, kaj se 
je dogajalo skozi leto, določili 

LOŠKI GASILCI SMO TUDI ODLIČNI SMUČARJI!

vodstvo našega rodu, finance 
itd. Udeležil se ga je tudi župan, 
ki nas je pohvalil ter zagotovil 
prihodnje sodelovanje našega 
rodu z občino. Prav tako se ga je 
udeležil predstavnik Gasilskega 
društva Mengeš. Čeprav bi bila 
udeležba večja, smo bili vseeno 
veseli, da smo občni zbor izpe-
ljali. Na koncu smo goste ter so-
delujoče povabili na prigrizek in 
pijačo. Kljub dobro izpeljanemu 
mesecu smo zopet doživeli vlom 
v naš dom v LGM-ju. Nepridipravi 
so v dom vdrli v soboto in nam 
povzročil škodo v približni višini 
160 evrov, zato smo se pospe-
šeno odločili za nastavitev video 
nadzora. Obenem opozarjamo, 
naj bodo ljudje, ki bodo hodili v 
bližini ali po robu kamnoloma, 
zelo previdni, saj je stena kamno-
loma nestabilna in se zato lahko 
vsak trenutek odkruši in ob tem 
koga poškoduje. Obiskovalci 
naj ne prestopijo rdečega traku! 
Čeprav se nam je v preteklem 
mesecu zgodilo nekaj slabih 
stvari, taborniki še naprej gleda-
mo veselo in pozitivno in se pri-
pravljamo na tomesečne akcije: 
MOOS in lov na lisico, o katerih 
izveste naslednji mesec!
Z naravo k boljšemu človeku!

Propagandist Domen

V uvodu naj le še na kratko 
omenim zadnja dva športna 
dosežka mladih smučarskih 
skakalcev, ki sta se zgodila 
od februarske izdaje glasila 
Mengšan.

28. februarja smo dobili še ene-
ga državnega prvaka. Na tekmi 
13-letnikov, v Žireh, ga je pri-
skakal Anže LANIŠEK – ŽaBa. 
Ekipno so fantje zasedli 4. mesto. 
Na Poljskem, točneje v Zakopa-
nah, pa so Mengšani tudi krojili 
sam vrh. V mednarodni konku-

ČLANI SSK MENGEŠ NA REDNI LETNI SKUPŠČINI 
POTRDILI USPEŠNO DELO V PRETEKLEM LETU

renci je Jaka KOSEC dvakrat 
zmagal, Anže LANIŠEK – ŽaBa je 
bil drugi in tretji, Jan PAVC-ALIBA-
BIČ pa je osvojil sedmo in deveto 
mesto. Tako so naši orli dostojno 
zastopali Slovenijo.
V petek, 13. marca, pa so člani 
kluba na redni letni skupščini 
potrdili dosedanje dosežke, 
preverili finančno poslovanje in 
tudi pretehtali realne možnosti 
planov v prihajajočem obdobju. 
Tako kot so bili lepi športni, 
delovni in organizacijski dosežki 
v minulem letu, tako je bil tudi 

načrt dela v pri-
hodnje zelo smel 
in širokopotezen. 
Predvsem naj bi 
se dokončala na-
ložba v 35-metr-
sko skakalnico, 
priredili naj bi vsaj 
dve tekmi, na dne-
vu odprtih vrat pa 
bi poskusili pridobiti nove tek-
movalce. Velika pozornost bi bila 
usmerjena tudi na prepoznavnost 
društva. Tako so bili vsi sklepi in 
poročila s strani članov soglasno 
potrjeni. Sklica sta se udeležila 
tudi župan Franc Jerič in podž-
upan Aleš Janežič, ki sta name-
nila nekaj pohval o delu kluba in 

Del članstva kluba, ki je z 

zanimanjem spremljalo poro-

čila organov društva.

besed spodbude za v prihodnje. 
Podrobnosti in fotografije najdete 
na: http://skakalni-klub-menges.
s5.net.

Tekst in foto: Jože TRPLAN 
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V januarski številki glasila Men-
gšan, v prispevku z naslovom 
Praznični kulturni utrinki iz Men-
gša, nismo navedli vseh dobitni-
kov priznanj za urejenost hiš in 
okolice, ki jih podeljuje Uprav-
ni odbor Turističnega društva 
Mengeš. 

Dobitniki priznanj so:
MAJDA FLEISCHMANN – za 
ocvetličenje stanovanjske hiše in 
urejenost vrta skozi vse leto;
DRUŽINI DIMEC IN MIKUŽ – za 
obnovljeno stanovanjsko hišo in 
lepo urejeno okolico;
MIRA MATAJURC – za ocvetliče-
nje in urejenost vrta;
ANICA IN TONE ŽNIDAR – za 
ocvetličenje stanovanjske hiše 
in za izredno domiselno ureditev 
okolice;
SILVA JORDAN – za ocvetličenje 
stanovanjske hiše in urejenost 
okolice skozi vse leto.
POSEBNO POHVALO so prejeli 
stanovalci Veselovega nabrežja 
in Staretove ulice v Mengšu – za 

Dobitniki priznanj za ureje-

nost hiš in okolice

Pohodniki društva upoko-

jencev Mengeš v letu 2008

NAGRAJENCI TURISTIČNEGA DRUŠTVA 
MENGEŠ

V četrtek, 26. februarja, je v 
prostorih Kulturnega doma v 
Grobljah potekal redni občni 
zbor Društva diabetikov Dom-
žale. Udeležili so se ga člani iz 
okoliških občin, od Moravč pa 
vse do Škofje Loke. V dvorani,  
ki je bila popolnoma zasedena 
do zadnjega kotička, ni bilo niti 
malo čutiti, da se ljudje soočajo 
s kakršnokoli boleznijo. 

Diabetes sladka je bolezen, 
le s pametjo druži se lahko 
in če neguje jo še ljubezen,
je tudi življenje lahko kar 
sladko.
(Amalija-Malči Vouk, Žerjavčki)

Na samem začetku občnega 
zbora je vse navzoče pozdravil 
predsednik Društva diabetikov, 
Maks Grošelj. Poseben pozdrav 
je namenil predsedniku Zveze dru-
štva diabetikov Slovenije, Janku 
Kušarju. Po uvodnih pozdravnih 
besedah je sledil glasbeno-zabav-
ni program ob zvokih harmonike, 
recitalu in skeču. Sledil je uradni 
del, predsednik Maks Grošelj je 
predlagal nove člane za delovno 
predsedstvo: mesto delovne 
predsednice je zasedla višja 
medicinska sestra, specialistka 
Vida Čeh, člana pa Franc Pavlič 
in Peter Dragar.V poročilu za 
leto 2008 je predsednik povzel, 
da je bilo društvo zelo aktivno. 
Organizirali so tri izlete: udeležili 
so se srečanja diabetikov iz cele 
Slovenije v Slovenj Gradcu in Go-
riških Brdih, ogledali pa so si tudi 
nuklearko v Krškem. Plan društva 
za letošnje leto je prav tako zelo 
ambiciozno zastavljen. Udeležili 
so bodo pohodov po Gorenjski, 
planiranih je nekaj izletov in pre-
davanj. Glede finančnega dela se 
bodo poskušali prijavi-
ti na razpise občin, ki 
dodeljujejo sredstva 
za humanitarne na-
mene, kar bo seveda 
pripomoglo za boljšo 
organizacijo različnih 
dejavnosti in seveda k 
nakupu boljših pripo-

celotno prostovoljno košnjo trave 
in čiščenje brežine razbremenilnika 
Pšate.
Kot smo že poročali, je posebno 
priznanje prejel Jože Per, lastnik 
podjetja Gostinstvo Per, za njihovo 
dobro sodelovanje s številnimi 
mengeškimi društvi ter urejeno 
stanovanjsko hišo in vrt, Turistična 
zveza Slovenije pa je častnemu 
občanu Francu Zabretu podelila 
srebrno priznanje za njegovo dolgo-
letno vodenje Turističnega društva 
Mengeš.

Tekst in foto:

Katarina Karlovšek

Pohodniška sekcija je bila v 
letu 2008 zelo uspešna.Opra-
vili smo 46 pohodov, in sicer: 
do 1000 m: 17 pohodov, od 
1000 do 2000: 19 pohodov, 
nad 2000 m: 10 pohodov. 

V povprečju se vsakega pohoda 
udeleži 8 pohodnikov, vendar pa 
udeležba niha glede na težavnost 
in dolžino pohoda. Pohodniki 
so kondicijsko kar dobro pri-
pravljeni, zato večjih problemov 
na pohodih nimamo. Lahko pa 
se tudi pohvalimo, da v tem letu 
nismo imeli nobene poškodbe ali 
kakšne druge nesreče. Postopno 
se tudi opremljamo, tako smo 
lani nabavili čelade, s pomočjo 
dotacije Občine Mengeš, za kar 

POHODNIŠKE NOVICE DRUŠTVA UPOKOJENCEV 
MENGEŠ POHODNIŠKA SEKCIJA V LETU 2008

se jim ob tej priložnosti najlepše 
zahvaljujemo. Upam, da nam bo 
občina tudi letos pomagala. Ude-
ležujemo se tudi organiziranih 
pohodov, kjer promoviramo našo 
občino oziroma naš kraj. Sodelu-
jemo tudi s Planinskim društvom 
Janez Trdina Mengeš, pa tudi s 
pohodniki podjetja Lek Mengeš, 
in sicer tako, da se udeležujemo 
njihovih pohodov. Naj se na kon-
cu zahvalim vsem dosedanjim 
pohodnikom za njihovo srčnost 
in prizadevnost ter prijateljstvo, 
ki se izkazuje na vsakem pohodu. 
Še posebej pa se zahvaljujem 
mojima pomočnicama, Tončki 
Jagodic in Minki Colnar, za njun 
trud, ki ga prispevata, da je to 
naše pohodništvo vsako leto 
uspešno.

Ostane pa mi še povabilo novim 
pohodnikom, da se nam pridruži-
jo. Boste videli, da je z nami lepo 
in veselo.

Alojzij Janežič 

Vodja sekcije

OBČNI ZBOR DRUŠTVA DIABETIKOV DOMŽALE, 
MENGEŠ, MORAVČE, LUKOVICA IN TRZIN

močkov. Povabil je vse člane, da 
se čimveč udeležujejo športnih 
aktivnosti, ker s tem krepijo svoje 
telo in duha. Mesto predsednika 
društva še vedno ostaja v rokah 
Maksa Grošlja, ki je v svojih zahval-
nih besedah povedal, da se bo še 
naprej po najboljših močeh trudil 
za čimboljše delovanje svojega 
društva, zaključil pa je takole: »Z 
optimizmom glejmo v prihodnost, 
optimizem izniči pesimizem, pe-
simizem razgrajuje uspešnost, 
uspehi spodbujajo in uravnovesijo 
tudi zdravje in zdravje nam nudi 
kvaliteto življenja.« Povabilu na 
občini zbor se je odzval tudi župan 
Občine Mengeš, Franc Jerič, ki 
je vse skupaj lepo pozdravil in 
spodbudil člane, naj se čim več 
družijo in si izmenjujejo svoja mne-
nja ter jim seveda zaželel čimveč 
zdravja. Zbrane je pozdravil tudi 
predsednik Zveze društva diabe-
tikov Slovenije, Janko Kušar. V 
svojih spodbudnih besedah je 
opozoril, da je vsako leto več dia-
betikov in da se bolezen pojavlja 
že pri najmlajših. Povedal je, da 
je pomembno, da se z boleznijo 
naučimo živeti. V zaključnem 
delu je sledila podelitev priznanj 
aktivnim članom društva. Zveza 
diabetikov Slovenije je dodelila 
bronasto priznanje Nataši Pavli, 
zlata priznanja so si pa prislužili: 
Ana Nuša Vodlan, Vida Čeh, Ivan 
Osolnik, Franc Hrovat in Maks 
Grošelj. 

Na življenjski poti pa vedno 
me spremlja le misel ta, 
da je plemeniti le človek, 
ki vedno sprejeti zna,
kar spremeniti se ne da.
(Amalija-Malči Vouk)

Katarina Karlovšek

Dobitniki priznanj
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Dobri dve leti sta minili, odkar smo na mengeškem pokopa-
lišču pospremili na zadnjo pot uglednega krajana, častnega 
člana številnih društev in prvega ČASTNEGA OBČANA, Slavka 
Piška. V boju z boleznijo mu nista pomagala ne prirojena ve-
drina ne neupogljivi duh, ki ga nista zapustila vse do konca. 
Čeprav telesno oslabel, potreben skrbne nege in pozornosti 
domačih, je želel še vedno biti vsepovsod, čeprav na invalid-
skem vozičku. Če se mu že ni mogla izpolniti želja, da bi se 
udeležil kake proslave ali razstave, je rad poklepetal s prija-
telji ali znanci v bližnjem bifeju. Med ljudmi se je počutil kot 
doma. Spomin nanj je še vedno živ. Kaj je tisto, kar še posebej 
odzvanja v našem spominu? Katere vrednote se navezujejo 
na njegovo življenje in delo in so pomembne tudi danes? 

Življenjsko vodilo Slavka Piška je bilo, da je treba v celoti pripadati 
svojemu kraju. Vključeval se je v vse, povsod in vedno, kar je bilo 
potrebno in koristno za skupnost. Zato ga najdemo med ustano-
vitelji, funkcionarji ali »le« navadnimi člani različnih društev in tudi 
v različnih telesih takratne Občine Domžale in KS Mengeš. Janez 
Per, prvi župan nove Občine Mengeš, pravi: »Težko bi naštel or-
ganizacije in projekte, katerih pobudnik, soustvarjalec in duhovni 
vodja je bil gospod Pišek. Nešteto idej in akcij je bilo potrebnih, 
da so se prireditve in projekti v Mengšu odvijali tako kot le v malo-
katerem kraju. Uspelo mu je, da je mengeški kulturni dom postal 
središče dogajanja v takratni Občini Domžale. Zelo je zaslužen za 
njegovo obnovo. Normalno je bilo, da je bil naziv ČASTNI OBČAN 
podeljen njemu kot prvemu.«  
Kulturno udejstvovanje je bilo tisto, kateremu je Slavko Pišek pri-
padal z vsem žarom. Povezalo ga je s številnimi ustvarjalci daleč 
naokoli. Spomine nanj sta obudila dolgoletna tajnica KD Svoboda, 
Justa Koželj, ki pravi: »Bil je odličen organizator ter gonilna sila za 
izvedbo programov in dobre odnose v društvu,« dolgoletni prijatelj 
in legenda ljubiteljskega igralstva, Janez Hafner, meni: »Bil je ata 
in mama Svobode, najuglednejšega društva daleč naokoli. So-
delovala sva od leta l964. On me je nagovoril, da že več kot 40 
let v vlogi dedka Mraza razveseljujem otroke.« Domžalski kulturni 
delavec Pavel Pevec: »Pred desetletji sva sodelovala v Kulturni 
skupnosti Domžale. Za Mengeš je zmeraj znal zvrtati denar. Tako 
je bilo tudi pri obnovi kulturnega doma, ki je bil obnovljen veliko 
prej kot domžalski, čeprav je bilo v načrtu drugače«.
Za človeka, ki je družbeno dejaven in uspešen kot gospodarstvenik, 

je normalno, da se znajde tudi v 
območju političnega delovanja. 
V primeru gospoda Piška je bila 
politika bolj sredstvo za lažje ure-
sničevanje ciljev v društvenem, 
še zlasti v kulturnem življenju, kot 
pa želja po politični uveljavitvi. 
Še vedno se živo spominjam 
njegovega slogana, ko je leta 
2002 kandidiral za občinskega 
svetnika: »Za društva mora bit'!« 
Mirjan Trampuž obuja spomine: 
»Po osamosvojitvi kljub različnim 
vabilom ni spremenil ne politične 
barve ne svojih prepričanj in ne 
temeljnih vrednot: vzajemnost, 
solidarnost, socialna država, 

SLAVKO PIŠEK  – »LJUDSKI« ČLOVEK (28. 2. 1923–15. 3. 2007)

kakovost kulture in športa. In kar je največ vredno: tudi živel je 
tako, kot je razmišljal.« 
Zelo aktivno družbeno in politično življenje je seveda potekalo v 
takoimenovanem prostem času, v službenem pa je bil gospod 
Pišek prizadeven in uspešen gospodarstvenik. Minka Pavrič, 
ki je bila tajnica v Traku, se ga spominja kot direktorja: »Bil je 
»ljudski« človek, skrbel je za dobre odnose, imel je socialni čut, 
bil rad med ljudmi,vendar pa je zahteval tudi delovno disciplino 
in natančnost.« Peter Janežič, bivši predsednik KS in eden od 
sosedov, pa pravi takole: »Prijetno se ga je spominjati. Cenil je 
sočloveka; bil je dostopen vsakomur in pri tem ni delal nobene 
razlike. Bil je neustavljiv in poln idej. Znal je pridobiti ljudi, da so 
te ideje uresničili. Lahko bomo veseli, če se bo v naši sredini spet 
pojavil politik njegovega kova.« 
Slavko Pišek – tak, kot je bil, torej ni človek preteklega časa. 
Nasprotno – je zgled za ravnanje v kateremkoli času, predvsem 
v javnih zadevah: povezovanje namesto razdvajanja, več čuta za 
skupno dobro, uveljavitev spoštovanja v medsebojnih odnosih, 
strpnost do različnosti. Gre za pomembne stvari, zato je vredno 
stopiti po tej poti in na njej vztrajati.

Tekst: Branko Lipar

Foto: družinski arhiv

Skupaj z ženo na ob njuni zlati poroki leta 1996
S starim prijateljem Janezom  

Hafnerjem

Eden izmed številnih prizorov podeljevanja nagrad
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Na Osnovni šoli Mengeš učitelji vložimo 
veliko truda in energije za dobro poču-
tje, tako učencev kot učiteljev in seveda 
staršev, ki le občasno prihajajo v šolske 
prostore. Prijetni prostori, prijazni od-
nosi in veliko dobre volje nam da moč 
za delo z otroci in mladostniki. Veliko 
učiteljev nas je, ki nam ta poklic veliko 
pomeni, in temu posvetimo tudi veliko 
prostega časa in svoje energije. Nekje 
v srcu imamo željo po poučevanju, po 
delu z mladimi in se že vnaprej veseli-
mo rezultatov. Veliko k temu prispeva 
dobro počutje. Šola se je v zadnjih treh 
letih kar prebudila in zaživela, kar pa so 
opazili učitelji, učenci in starši. Pisane 
stene, cvetje, razstavljeni izdelki, pisane 
omare, prti in še bi lahko naštevali.  

Na šoli so se letos izoblikovale nekatere 
projektne skupine, v katerih sodelujejo uči-

telji samoiniciativno, za boljše, kvalitetnejše 
delo v svojem poklicu. Med projektnimi sku-
pinami smo izoblikovali skupino z imenom 
Kotički, ker si učitelji prizadevamo za prido-
bitev večnamenskih prostorov v šoli in njeni 
okolici. Projektna skupina deluje od oktobra 
2008 in moram reči, da sem kot vodja te 
skupine zelo ponosna na delo članic. Do 
marca 2009 smo naredile naslednje:
pregled, kaj mi menimo, da na šoli primanj-
kuje; - izvedle anketo med vsemi učitelji in 
učenci šole, kaj oni pogrešajo na šoli, da 
bi se bolje počutili; - analizirale anketo in 
predstavile realne rezultate vodstvu šole;  
- se pogovorile z vodstvom šole o možnosti 
uresničitve; - naredile plan, kako bomo 
spodbujale tudi ostale učitelje in delavce 
šole k boljši, lepši okolici.
Z izgradnjo novih prostorov na podstrehi 
je na šoli rešenih kar nekaj problemov. 
Opazili smo, da učencem veliko pomeni 
mehki kotiček pred knjižnico, zato smo se 
odločili, da ga bomo povečali in dopolnili 
z akvarijem, ki bo za učence prav gotovo 
zelo zanimiv.
Želimo smo si, da bi na vsakem nadstropju 
bil kakšen mehki kotiček, pa četudi ne 
ravno z »jaboozami«, ki so sicer učencem 
najbolj všeč. Mehki kotiček na razredni 
stopnji na hodniku, kotiček z družabnimi 
igrami na hodniku v kleti. Poleg drobnih 
sprememb, ki učencem veliko pomenijo, 
bi radi v pomladnih mesecih uredili tudi 
okolico šole, saj je želja učiteljev, da bi 
izvajali pouk tudi zunaj. Naša šola stoji na 
tako lepi lokaciji, ob robu mesta, na vznožju 
Gobavice, kjer smo obdani s prečudovito 
naravo, ki je vredna ogleda, in bi si želeli, da 
jo bi lahko bolje izkoristili. To lepo okolico bi 
radi izkoristili in postavili nekaj miz in klopi, 
pa kakšno lopo in peskovnik, da bi nam bi 
bilo bolj prijetno, bolj domače in prepričani 

smo, da bo tudi znanje večje. Za vse kotič-
ke, ki smo jih že uredili, poskušamo čim bolj 
lepo skrbeti, saj živimo eko in od oktobra 
2008 smo vključeni tudi v mrežo zdravih 
šol, kjer si bomo prizadevali za zdrav način 
življenja, medsebojne odnose in skrbeli za 
lepo okolico. Učenci in učitelji smo vložili 
že veliko truda, da je OŠ Mengeš postala 
eko in zdrava šola, zato smo veseli vsake 
pohvale in seveda tudi podpore staršev, da 
bomo lahko z delom nadaljevali in gradili na 
teh odnosih še naprej, da bodo počutje, 
klima in znanje boljši. Vsi se zavedamo, da 
bosta tako izpolnjena dva cilja vizije naše 
šole, in sicer:
- V Osnovni šoli Mengeš učitelj strokovno 
in osebnostno raste ter je zadovoljen in 
uspešen. 
- Učenec se na Osnovni šoli Mengeš čuti 
sprejetega, uspešnega, spoštuje sebe in 
druge. 

Nataša Kosec, učiteljica naravo-
slovja, biologije in kemije

Vodja projektne skupine Kotički 

ŽELIMO SI, DA BI SE NA ŠOLI POČUTILI PRIJETNO

BRAVO UČENCI, STARŠI IN 
DELAVCI OŠ MENGEŠ!
V dneh od 10. do 12. marca 2009 
je na Osnovni šoli Mengeš potekala 
druga zbiralna akcija starega papirja v 
letošnjem šolskem letu. Rezultat je bil 
presenetljiv, saj so učenci ob pomoči 
staršev in starih staršev zbrali skoraj 40 
ton starega papirja. 

Nad količino smo bili presenečeni vsi so-
delujoči, vključno s prevzemniki v Papirnici 

Velika želja učencev in učiteljev je, da bi 

našo okolico popestrili s klopcami in mi-

zami v senci dreves, saj je letošnja rdeča 

nit zdravih šol Zdravi pod soncem. 

Količevo, ki so nas opisali z besedami:
»Saj ste neverjetni!« Za ilustracijo: ena tona 
zbranega papirja pomeni ohranitev 17 dre-
ves. Z našo zbiralno akcijo smo rešili 680 
dreves. To je število, ki nekaj pove, in če 
samo pomislimo na našo zeleno  Gobavi-
co, si lahko predstavljamo, koliko dreves 
in svežega zraka je to. Na tem mestu bi 
se ponovno zahvalili učencem in njihovim 
staršem, ki priskočijo na pomoč. Vemo, da 
le z roko v roki dosežemo tako velik uspeh in 
skupaj prispevamo k dvigu ekološke zavesti 
naših učencev in posredno vseh krajanov 
Občine Mengeš. Denar, ki ga dobimo s 

prodajo papirja, bomo tokrat porabili za 
nakup akvarija. Želja po njem je prišla s 
strani naših učencev. Tako bomo prispevali 
k ureditvi notranjega izgleda šole in dobili 
dragocen učni pripomoček. Z zbiralnimi 
akcijami papirja smo pričeli v lanskem 
šolskem letu, ko smo razmišljali tudi o nji-
hovem poteku. Za večjo motivacijo smo se 
odločili za tehtanje papirja in tako vzpodbu-
dili učence za čim aktivnejše sodelovanje. 
Akcija zbiranja starega papirja temelji na 
načelu prostovoljnosti učencev, staršev in 
vseh zaposlenih  na Osnovni šoli Mengeš. 
Zaradi same logistike zbiranja tehtamo papir 
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Vodna učna pot v Mengšu in okolici je 
naslov projektne naloge, ki so jo napisali 
učenke in učenec OŠ Mengeš. Naloga je 
nastala v okviru projekta Turizmu pomaga 
lastna glava, ki ga vsako leto organizira 
Turistična zveza Slovenije. Letošnja tema 
projekta je Voda – lahko sprehajalec 
sam izbira dolžino poti, vir zdravja - 
izziv prihodnosti. Učenci so se odločili, 
da bodo s projektno nalogo predstavili 
vodne značilnosti Mengša ter najbolj za-
nimive točke povezali v vodno učno pot. 
Pot poteka po kraju kot tudi po gozdu oz. 
naravi, obiskovalec pa si lahko sam izbira 
dolžino poti. Sprehajalec večkrat prečka 
Pšato, se ustavi ob Matičkovi šterni, se 
sprehodi okrog Pristavskega jezera, 
nadaljuje pot po sproščujoči naravi do 
Vodiškega in Vahtarjevega bajerja, postoji 
v Topolah – ob vaškem vodnjaku in izviru 
svete Lucije. Pot se zaključi pri Harmoniji, 
kjer se utrujeni popotnik lahko spočije in 
sprosti. Naš predlog je, da naj bi ob poti 
table opozarjale pohodnika na omenjene 
zanimivosti ter dejstva o njih. Učenci so 
izdelali tudi predlog prospekta, s katerim 
bi turiste opozorili na omenjeno pot. 

VODNA UČNA POT V MENGŠU IN OKOLICI
Vodna učna pot je lahko tudi priložnost, da 
turistu predstavimo vse ostale znamenitosti 
Mengša, kot tudi prireditve, ki se vsako 
leto odvijajo v kraju. Z nalogo so učenci  
poskušali opozoriti tudi na to, da je voda 
življenjsko pomembna ter da z njo prepogo-
sto potratno ravnamo in jo onesnažujemo. 
Tako so učenci z nalogo pokazali, da je 
možen razvoj turizma v povezavi z vodo, ne 
da bi pri tem vodo onesnaževali, pač pa bi 
se zavedali njenega pomena za življenje. 
Nalogo so napisali učenke in učenci: Maja 
Keržič, Marija Medved, Katarina Veselič, 
Urška Boštic, Zala Pezdric, Eva Polančec 
in Rok Vahtar, pod mentorstvom učiteljic 
geografije – Simone Tučman in Tatjane 
Cevec Drolc.
Izdelano projektno nalogo so učenci 5. 
marca uspešno predstavili na stojnici v 
Mercator centru v Šiški, kjer so za svoje 
delo prejeli srebrno priznanje. Na stojnici 
so bili razstavljeni različni predmeti, ki jih 
povezujemo z vodo, posebej zanimive so 
bile ladje, ki so jih učenci, pod mentorstvom 
učiteljice Ajde Opeka, pri izbirnem predme-
tu umetne mase, izdelali iz stiropora. Z njimi 
smo želeli opozoriti na prireditev spuščanja 

ob določenih urah, ker se zavedamo, da 
učenci in delavci Osnovne šole Mengeš ne 
morejo izostajati od šolskih obveznosti. Tu 
se pokaže prostovoljnost enih in drugih, saj 
smo za svoje delo nagrajeni moralno in ne 
materialno. Nikomur na šoli ni težko odigrati 
svoje vloge, ko gre za skupno stvar. Na ta 
način razvijamo pri učencih občutek pripa-
dnosti in solidarnosti, vzgajamo učence v 
duhu medsebojne povezanosti in skrbimo 
za ohranjanje zdravega okolja. To je le del 
vrednot, ki smo jih zapisali v vizijo šole in 
si prizadevamo za njihovo uresničevanje. 

Zavedamo se, da s sobivanjem in spošto-
vanjem drug drugega postavljamo temelje 
za sprejetost posameznika in skupine. 
Z upoštevanjem dogovorjenih dni in ur 
zbiranja ter tehtanja papirja dajemo vzgled 
mlajšim za točnost in spoštovanje dela vseh 
udeležencev v akciji. Vsem sodelujočim še 
enkrat hvala za sodelovanje in strpnost! Za 
konec: Namen vzgoje ni pridobiti znanje 
dejstev, temveč vrednot.
(William Ralph Inge)

Eko projektna skupina OŠ 

ladjic ob gregorjevem.
Učenci so v izdelavo naloge vložili veliko 
časa in truda, naloga pa je zastavljena 
tako, da bi jo bilo mogoče realizirati 
in s tem popestriti turistično ponudbo 
Mengša.

Tatjana Cevec Drolc 

Ko bom stara, bom seveda v pokoju. Upam, da bom dobivala tudi 
penzijo, čez katero se danes nekateri tako pritožujejo, drugi pa 
sprašujejo, ali jo bodo sploh dobili. Doma bom čuvala vnuke in 
vnukinje, če zanje ne bodo dobili vrtca.  Brala jim bom pravljice, 
se igrala z njimi, veliko časa pa bomo zunaj, v naravi. Sicer pa se 
bom posvetila stvarem, za katere prej nisem imela časa. Najprej 
so to živali. Imela bom veliko domačih živali, saj jih imam zelo rada. 
Ker bom imela velik, ograjen travnik, bodo lahko ves dan zunaj in 
se veselo podile naokoli. Tudi sama si bom vzela čas za sprehode 
in uživanje v naravi. Uživala bom v vrtnarjenju in prelepih rožah na 
balkonski ograji. Mogoče si bom enkrat letno privoščila kakšno 
potovanje v eksotične kraje ali vsaj v toplice. 

Živa Vesel

 Ko bom star, bom zelo bogat. Bogastvo mi bo prinesel nogo-
met. Igral bom namreč za Liverpool, ki bo moje znanje brcanja 
žoge dobro plačeval. Denar bom pametno vlagal in hranil za 
stara leta. Naredil si bom veliko in lepo hišo, kjer bo dovolj 
prostora za vse moje bližnje sorodnike. Tako bomo skupaj in 
nam ne bo nikoli dolgčas. Po poklicu bom veterinar. Doma 
bom imel na vrtu veliko kliniko za male živali in ker mi denarja 
ne bo manjkalo, jih bom zdravil zastonj. Kdor ne bo želel svoje 
živali, jo bo lahko pustil pri meni. Ko mi bo postalo dolgčas po 
nogometu, se bom vpisal v nogometno šolo za dedke, ki jo 
bom obiskoval dvakrat na teden, da bom ohranjal kondicijo. 
Nogometu se ne bom odpovedal niti, ko se mi ne bo več ljubilo 
tekati po igrišču. Spremljal ga bom po televiziji.

Nejc Levec

KO BOM STAR(A), BOM …
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vzgoja in izobraževanje

DONACIJA NLB 
POSLOVALNICE 
MENGEŠ KNJIŽNICI 
MENGEŠ

Od otvoritve novih prosto-
rov knjižnice Mengeš so 
minili že skoraj 4 meseci. 
Ob otvoritvi je NLB poslo-
valnica v Mengšu knjižnici 
velikodušno podarila do-
nacijo v obliki LCD-televi-
zorja, DVD-predvajalnika, 
VIDEO predvajalnika in 
radia s CD (mp3) predva-
jalnikom.
Zaradi tehničnih ureditev 
smo donacijo v fizični obliki 
dobili v mesecu februarju, 
zato se knjižnica Mengeš 
sedaj ponosno ponaša tudi 
z multimedijsko opremo, ki 
bo olajšala marsikatero situ-
acijo v knjižnici. Za donacijo 
se najlepše zahvaljujemo 
direktorici poslovalnice NLB 
Mengeš.

Knjižnica Domžale ter 

knjižničarki Zdenka in 

Barbara

KNJIŽNICA 
DOMŽALE

ENOTA MENGEŠ
 v ČETRTEK

VABIMO OTROKE 
NA

VELIKONOČNO 
DELAVNICO.

Knjižničarki
ZDENKA in BARBARA

Za dodatne informacije 
vprašajte v knjižnici.

Ko bom star, si želim, da bi bil zdrav in bi imel veliko denarja, da bi si lahko v starosti tudi kaj privoščil. 
Vstajal bom kasneje, saj bom že v pokoju . Vsako jutro bom v miru pojedel zajtrk, prebral časopis 
in si skuhal čaj. Imel bom tudi psa, za katerega bom skrbel. Vsako jutro mu bom prinesel hrano in 
vodo in mu počistil kočo. Nato ga bom odpeljal na sprehod. Veliko bom delal okoli hiše, da bo lepo 
urejena, saj bom imel dovolj časa. Pred hišo bom imel veliko zelenico in vrt, na katerem bom gojil 
zelenjavo. Tako bom imel vsak dan svežo zelenjavo s svojega vrta. Za hišo bi rad imel ribnik z zlatimi 
ribicami, da bi tam lahko počival v senci, ko bi bil utrujen. 

Jaka Kosec 

Ko bom stara, bom šla v zaslužen pokoj. To pomeni, da mi ne bo več treba hoditi v službo, a bom 
vseeno dobivala denar, pokojnino. Obiskovala bom svoje vnuke in vnukinje in jih tudi čuvala. Če bom 
dovolj zdrava, bom ostala v svoji hiši, drugače pa bom odšla v dom za ostarele. Kupila si bom psa, 
da mi bo krajšal dneve in hodil z menoj na sprehode. S prijateljicami bom obiskovala zdravilišča in se 
pustila razvajati. Zelo rada bom tudi potovala v tuje kraje in spoznavala njihovo kulturo, zanimivosti in 
hrano. Vpisala se bom na tretjo življenjsko univerzo, kjer se bom ukvarjala s slikarstvom, zgodovino in 
tujimi jeziki. Ker pa imam rada naravo, bom poskrbela, da bo okoli hiše dovolj rož in cvetočih grmov. 
Če mi bo ostalo še kaj časa, mislim pa, da mi ga ne bo, bom prebrala kakšno zanimivo knjigo. Kot 
za vsakega upokojenca, bo tudi zame dan prekratek.

Kaja Homar  

Danes sem še deklica in hodim v osnovno šolo. Po končanem šolanju si bom ustvarila družino. 
Medtem ko bom uživala v svojem življenju, se bom počasi starala. Ko bom stara, se bom upokojila 
in se družila s svojimi bližnjimi. S prijateljicami se bom udeležila različnih izletov in tudi sama hodila 
na potovanja v zanimive dežele. Seveda bom tudi čuvala svoje vnuke in vnukinje in se zabavala z 
njimi. Kupila si bom psa, ki mi bo delal družbo, da mi ne bo nikoli dolgčas. Prišlo pa bo obdobje, ko 
bom zelo stara in takrat si bom družbo poiskala v domu za starejše občane in tam preživela svoje 
zadnje obdobje življenja.

Lara Leban Rosulnik

Ko bom star, bom dedek. Imel bom tri vnuke in eno vnukinjo. Na obrazu bom imel veliko gub, kot 
moj ata. Močan bom pa še bolj kot on. Čeprav bom star 71 let in vem, da nimam več veliko let ži-
vljenja pred seboj, nič ne de, saj bom imel lepo in bogato življenje za seboj. Zelo rad se bom gugal 
na gugalniku in pripovedoval štorije, ki sem jih doživel. Med vikendom bodo vnuki prespali pri naju z 
babico. Ne morete si predstavljati, kako bo to. Eden kliče, drugi joka, tretji si pa sploh še ritke ne zna 
sam obrisati. Tako pač bo. Z babico bova komaj čakala, da starši pridejo ponje. Kljub starosti bom 
imel začasno službo, to pa je delo v živalskem vrtu, ker imam živali zelo rad. Skrbel bom za njihovo 
hrano, vodil skupine otrok po ogledih in podobne stvari. 

Noel Šimenc

Ko bom stara, bom šla v penzijon. Imela bom veliko hišo in vnuke, ki me bodo pogosto obiskovali. 
Imela jih bom rada in jih bom tudi malo razvajala. Skupaj bomo hodili po trgovinah, kupovali sladkarije in 
igrače. Za božič bom nakupila veliko daril, ne le vnukom, ampak tudi njihovim staršem. Pripovedovala 
jim bom, kako je bilo takrat, ko sem bila še mlada. Kadar bodo prespali pri meni, bo zabavno. Igrali 
se bomo razne igre, manjkalo ne bo ne hrane ne pijače. Poleti bom šla v toplice in se tam sprostila. 
Pogosto se bom dobivala s prijatelji na kavi in klepetu, sprehodih. Kadar pa ne bodo imeli časa, mi 
bo družbo delala psička in tako mi nikoli ne bo dolgčas.

Lucija Medved

Ko bom stara, bom šla v pokoj. Vsak dan bom pazila vnuke in se igrala z njimi. Ko bodo zrastli in 
bodo hodili v šolo, bodo po pouku prišli k meni. Skuhala jim bom kosilo in jim pomagala pri domači 
nalogi. Nato bodo odšli domov, jaz pa se bom z dedkom igrala Človek ne jezi se. Nato bova še mid-
va pojedla. Če bom bolna, me bo dedek peljal k zdravniku. Prav posebno rada pa bom hodila po 
trgovinah in kupovala zdravo hrano, ki jo bom kuhala za moža, vnuke, sina in hčeri. Vedno jih bom 
vesela in jih težko čakala. Moje življenje bo kljub starosti lepo in zanimivo.

Eva Dermastja  

Zapisali učenci 5. b razreda OŠ Mengeš.

Učiteljica Nada Javh



Mengšan - marec 2009 23

zdravje

Kultura zdravja je način, kako živimo. Učimo se vzpostavljati 
življenjsko ravnotežje, ki je vir zdravja. Živimo v času, ko je 
ravnotežje med aktivnostjo in sprostitvijo porušeno na račun 
prevelike aktivnosti. Masaža je ena od možnosti, ki predsta-
vlja nasprotni pol aktivnosti in vnaša ravnotežje v človekovo 
življenje. 

Masaže lahko delimo na sprostitvene in terapevtske. Glede na izvor 
jih delimo na zahodno klasično oziroma švedsko masažo in vzhodne: 
TUI-NA, ZEN-SHIATSU, tibetanska, ajurvedska, tajska, refleksna 
masaža stopal in druge. Glavna razlika med klasično in vzhodnimi 
masažami je v osnovnem pristopu. Pri klasični masaži se pojmuje 

človeka kot fizično 
telo, ki deluje kot 
zelo zapleten stroj, 
ločen od celote. 
Vse vzhodne ma-
saže pa obravna-
vajo človeka kot 
celoto in imajo 
celosten pristop 
u r avnovešan ja 
oziroma harmo-
niziranja telesa in 
duha. S klasično 

masažo delujemo predvsem na mišice, vezi in kite in učinkujemo na 
ravnovesje telesnih tekočin – krvi in limfe, z vsemi ostalimi masažami 
pa se osredinjamo na določene akupunkturne točke in meridiane, 
na katere pritiskamo oziroma jih gladimo. Pri vseh zvrsteh masaže 
masiramo celo telo in učinkujemo na mišični, obtočilni in limfni sistem. 
Pri vzhodnih masažah sistematično vplivamo na točke in meridiane, 
pri klasični masaži pa ne. Masaža je govorica dotika. Od vseh čutov 
se najbolj razvije ravno dotik. Za ljudi in živali je življenjskega pomena. 
Dotik nas tolaži, pomirja in sprošča. Pri masaži pride poleg fizičnega 
dotika tudi do stika na čustveni in duševni ravni. Masaža je dvosmeren 
proces dotikanja in odzivanja med maserjem in osebo, ki se masira, je 
izmenjava energije. Namen masaže je, da maser s svojo prisotnostjo 
in mirnimi gibi pripelje človeka, ki ga masira, do umirjenega zave-
danja sebe in s tem sproži proces zdravljenja v organizmu. Masaža 
podarja možnost, da je človek v tišini sam s seboj. Podarja čas, ko 
si človek dovoli vdih. Je možnost, da si ozavestimo dele telesa, s 
katerimi nismo v stiku, npr.: zavemo se, da je neka mišica prenapeta 
ali ohlapna ali žgečkljiva do te mere, da skoraj ne prenesemo dotika. 
To se zgodi, ker mišica ni prekrvavljena. Z masažo lahko zaznamo, da 
je naše telo dehidrirano in pride zaradi tega do bolečin in krčev v mi-
šicah. Lahko zaznamo, da je koža premastna ali presuha in potrebuje 
dodatno nego. Nekateri ljudje, ki čutijo bolečine v nogah, vratu ali 
hrbtenici, kljub intenzivni vadbi, hoji, fitnesu, športu, mislijo, da bodo 
s še več aktivnosti ali treninga toliko okrepili mišice, da bodo bolečine 
minile. Organizem pa potrebuje ravno nasprotno. Ker so mišice trde, 
napete in zakrčene do te mere, da se lahko pojavljajo že krči, telo 
potrebuje sprostitev, ne pa še več aktivnosti. Pri prvih obiskih masaž 
se organizem čisti in razstruplja. Odplakuje čustvene napetosti ter 
napetosti v mišicah, živcih in energijskem telesu. Človek ima lahko 
občutek, da se počuti slabše ter da mu masaža ne pomaga. Vendar 
to pomeni, da se je vzpostavil zdravilni proces, ki poteka tako, da 
organizem najprej izloča nakopičene strupe, čemur po navadi ljudje 
rečejo, da so imeli reakcije po masaži. V nadaljevanju tega tretmaja 

pa organizem gra-
di, hrani in vzpo-
stavlja ravnotežje. 
To pomeni, da se 
izboljša cirkulacija 
krvi in limfe, pove-
ča se toplota kože 
in izboljša njeno 
stanje, izboljša 
prožnost mišic in 
sklepov; poveča-
ta se vitalnost in 
volja. Ljudje pripovedujejo, da opravljajo delo z več energije, večjo 
radostjo in pozornostjo. Ugotavljajo, da so nekatere bolečine prene-
hale. Po daljšem obdobju nekateri celo ugotovijo, da ne zbolevajo za 
prehladi in virozami, ker se jim je z masažami okrepil  imunski sistem 
Povedo, da imajo v vsakdanu večjo notranjo stabilnost in da jih dnevni 
dogodki ne vržejo tako hitro iz tira. Tako z masažo blažijo posledice 
stresa, ki povzroča mnoge bolezni in proces staranja. Pogosto so 
ljudje presenečeni, ko ugotovijo, da so prišli na masažo ali terapijo 
zaradi določene bolečine, potem pa se v tem procesu samozdravlje-
nja zgodi, da se poleg te bolečine odpravijo tudi druge težave.  Na 
primer: nekdo ima bolečine v križu, med tretmajem pa ugotovi, da 
so minili tudi glavoboli. Pomemben je ritem masiranja. Tradicionalna 
kitajska medicina predlaga preventivno sprostitveno masažo enkrat 
do dvakrat tedensko. Šele takrat pride blagodejnost in zdravilnost 
masaže resnično do izraza. V antični Grčiji so predlagali masažo 
vsako jutro, pred pričetkom dela. Največkrat človek sam ugotovi, 
kateri je njegov pravi ritem. Blagodejnost in zdravilnost masaže pride 
resnično do izraza, če je vključena v življenje – kot eden od načinov 
skrbi za zdravje. Pogostnost masaže je odvisna tudi od starosti. S 
starostjo se organizem počasneje revitalizira, zato  potrebuje več 
podpore in masaže v krajših časovnih razmikih.  Masaža je priporo-
čljiva v vseh življenjskih obdobjih. Masiramo lahko že enomesečnega 
dojenčka. Zaradi svojih sproščujočih učinkov pomaga v nosečnosti 
in pri porodu. Masiramo se lahko tudi sami: zvečer po tuširanju z 
oljem nahranimo kožo in se s samomasažo sprostimo ter se tako 
pripravimo na krepčilen spanec. Masaža lajša tudi nespečnost, ki je 
poleg stresa prav tako velika tegoba današnjega časa. V našem slo-
venskem prostoru masaža pridobiva pravo mesto v skrbi za zdravje, 
saj je vedno več ljudi ozaveščenih o njeni blagodejnosti. 

Dragica Rutar 

MASAŽA JE SKRB ZA ZDRAVJE

Klasična švedska masaža

Tradicionalna tajska masaža
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občinski svet

Odgovori na vprašanja sve-
tnikov 23. redne seje

Pobuda Antona Hribarja: 

Občani Malega Mengša, ki 
smo vezani na transforma-
tor na Liparjevi cesti, imamo 
težave pri oskrbi z elek-
trično energijo. Občasno 
pride do delnega izpada 
in nihanja električne nape-
tosti, zato posledično pre-
gorevajo električni aparati, 
televizorji, računalniki … Da 
je problem res pereč, mi je 
potrdil zavarovalni agent, 
ki me je obiskal. Naštel je 
ulice, ki so najbolj izposta-
vljene: Liparjeva, Murnova, 
Gregčeva. Zato v imenu 
občanov teh ulic prosimo 
župana, da ukrepa pri pri-
stojnih in izpostavi težave, 
s katerimi se soočamo.
Odgovor: 
S strani Občinske uprave bo 
pristojnemu podjetju Elektro 
Ljubljana – izpostava Podrečje  
posredovano Vaše vprašanje, 
zakaj večkrat prihaja do teh 
delnih izpadov električne ener-
gije na omenjenih lokacijah.  

Pobudein vprašanja Toma-
ža Štebeta:

Koliko nas stane javno gla-
silo Mengšan? Z imenova-
njem in nastopom novega 
urednika gospodiča Urbana 
Ropotarja se spodobi in je 
nujno, da smo obveščeni o 
vseh stroških javnega gla-
sila Mengšan v letih 2006, 
2007 in 2008, kar naj bo 
razčlenjeno in objavljeno v 
glasilu Mengšan, za kar ni 
potrebna več kot četrtina ali 
tretjina strani. To sem sicer 
že zahteval lani. Toda Nad-
zorni odbor in Svet občine 
sta bila zadovoljna s poroči-
lom le za leto 2007, ki pa ne 
vsebuje nobenih podatkov 
o stroških. Vseh stroških 
po vrstah in predvsem o 

izplačilih posameznikom, 
od urednice do sodelavcev 
uredništva, dopisovalcev 
in izdelovalcev križanke in 
horoskopa. Najamanj na 
primer tako in na način, kot 
so to naredili v nekih davnih 
preteklih časih (glej sliko).
Odgovor:
Sredstva za javno glasilo Men-
gšan so planirana v vsako-
kratnem proračunu Občine 
Mengeš. Za leto 2008 je bilo 
tako na glavnem programu 
proračuna 18039004 – Mediji 
in avdiovizualna kultura plani-
ranih 43.400,00 sredstev. V 
letu 2008 je bilo za stroške 
tiskanja, honorarje, distribuci-
jo … porabljenih 36.353,99, 
kar predstavlja 83,8-odstotno 
realizacijo v primerjavi s prora-
čunom za leto 2008. 

Nepopoln zapisnik 18. seje 
Sveta 1. nadaljevanja, 24. 
7. 2008, in 2. nadaljevanja, 
18. 9. 2008, zapisa o tem, 
kdo je zapustil sejo in kdo 
ni bil prisoten na 18. seji, 
18. 6. 2008, tik po začetku 
13. točke dnevnega reda, 
še pred oz. na začetku ob-
razložitve gradiva v zvezi 
s krvavškim sistemom in 
razpisom datuma izved-
be referenduma. Gospod 
Gubanc je proceduralno 
zahteval besedo in naspro-
toval obravnavi ter pri tem 
uporabljal neprimerne in 
žaljive izraze. Po njegovi 
razpravi, z napovedjo, da 
pri tem ne misli(jo) sodelo-
vati, so sejo zapustili: Peter 
Gubanc, Boštjan Marinko, 
Tina Železnik in Marija Si-
tar. Kdaj je po koncu 12. 
točke zapustil sejo Franci 
Kodela, ni razvidno. Že prej 
tudi ni bila prisotna Mojca 
Volkar. Kdo so še zapustili 
sejo in skupaj z napoveda-
nimi odhodi LDS povzročili 
nesklepčnost, je potrebno 
podrobneje ugotoviti. Za-
pis o tem, v zapisniku 22. 
seje, z dne 22. 1. 2009, ni 

pravilen in popoln. Sestaviti 
se mora še zapisnik 1. nada-
ljevanja seje, 24. 7. 2008, 
za katero se je opravičilo 
10 svetnikov Marije Sitar, 
ravno dovolj, da ni bilo 
možno doseči sklepčnosti! 
Opravičili so se: ...... Na sejo 
pa so prišli: Justina Jerič, 
Janez Penca, Tomaž Štebe 
in skoraj po koncu še Franc 
Malus. Od uprave pa sta bila 
prisotna župan Jerič Franc 
in Irena Podboršek. Tudi za 
2. nadaljevanje 18. seje, 
18. 9. 2008 ni ustreznega 
zapisa.
Odgovor:
Zapisnik 18. seje z dne 18. 
6. 2008 je bil že korigiran s 
podatki, o tem, kateri člani 
Sveta so bili na seji prisotni oz. 
kateri so sejo zapustili in s tem 
povzročili nesklepčnost. Za 
popravek zapisnika s podatki 
o tem, kateri člani sveta so bili 
v določenem delu seje prisotni 
in ne, pa bo potreben podro-
ben pregled video posnetka. 
Zapisnik nadaljevanja 18. 
seje, 24. 7. 2008, zaradi ne-
sklepčnosti ni bil pripravljen. 
Na podlagi pobude je bil zapi-
snik naknadno pripravljen.

Nezakonitost Občine Men-
geš, ker ni v treh mesecih 
po oddaji podpor volivcev 
odločila o izvedbi referen-
duma. Občina Mengeš, njen 
župan Franc Jerič in Občin-
ski svet Občine Mengeš se 
vse do danes niso odzvali 
na zahtevo Civilne iniciative 
Mengeš za ohranitev oskr-
be z alpsko vodo izpod Kr-
vavca (CIM_AVK), vložene 
29. 5. 2008. Podprlo jo je 
352 volivk in volivcev, tako 
da so osebno, pred uradno 
osebo, podpisali podporo 
(dobesedno) »ZA SKLEP 
ZA ZBIRANJE PODPISOV za 
postopek dajanja podpore 
volivcev za Referendum o 
oskrbi s pitno vodo iz alp-
skih virov izpod Krvavca, 
na pobudo in zahtevo, ki 
jo je podal prvopodpisani 
Anton Zorman, Slovenska 
cesta 66, s podpisi skupine 

POBUDE IN ODGOVORI volivcev Občine Mengeš«. 
Na osnovi dopolnjene po-
bude, vložene 3. 3. 2008, je 
župan Občine Mengeš, na-
mesto v osmih dneh, Sklep 
o zbiranju podpor sprejel 
18. 4. 2008 (pod št. 042-
1/2008), prvopodpisani 
civilne iniciative CIM_AVK 
pa ga je prejel šele 24. 4. 
2008. To je bila prva kršitev 
Občine Mengeš, saj bi mo-
ral župan sprejeti Sklep na-
jkasneje do 11. 3. 2008. V 
predpisanem roku – od 28. 
4. 2008 do 27. 5. 2008 – je 
352 občanov in občank, 
volivk in volivcev Občine 
Mengeš, izrazilo pisna so-
glasja, prvopodpisani in še 
dva člana CIM_AVK pa so 
jih v njihovem imenu, 29. 
5. 2008, predali županu 
Občine Mengeš. Od 29. 
5. 2008 do danes Občina 
Mengeš, župan Franc Jerič 
in Svet občine niso sprejeli 
niti Sklepa o izvedbi refe-
renduma niti sklepa, da 
zavračajo podporo pobudi 
oz. zahtevi civilne iniciative 
CIM_AVK z dne 3. 3. 2008, 
ki je zbrala 352 verodo-
stojno overovljenih podpor 
volivk in volivcev. Zadnja 
kršitev „molka organa“ se 
je zgodila na zadnji, 22. 
seji Sveta Občine Mengeš, 
22. 1. 2009, ko je bil zavrn-
jen predlagani sklep, da 
se na dnevni red uvrsti 
odločanje o sprejemu Skle-
pa o izvedbi referenduma. 
Tudi za 23. sejo Sveta, 
razpisano za 19. 2. 2009, 
župan še do danes, 16. 2. 
2009, ni predložil gradiva 
za razpravo in odločanje 
o izvedbi referenduma. Z 
nesklepčnostjo se je ignori-
aralo predpise, doseglo, da 
referendum ni bil razpisan 
ob volitvah v Državni zbor, 
nazadnje pa predlog Skle-
pa za izvedbo referenduma 
Občinski svet ni uvrstil niti 
na dnevni red. Koliko časa 
nameravate kot župan pa-
sivno opazovati nezakoni-
tosti in nedemokratičnosti 
Občine Mengeš?
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občinski svet

Vsem materam čestitamo ob 25. marcu, vašem 
prazniku, vsem občankam in občanom pa želimo 

vesele velikonočne praznike.

Lista za Občino Mengeš in njen razvoj

Vsem materam ob njihovem prazniku želimo vse 
najboljše v pravem pomenu besede – spoštovanju, 
občudovanju in v zahvalo za vse, kar dajete svojim 

družinam.

Velikonočni prazniki naj poneso v naše družine mir, 
veselje in spoznanje, da so vrednote naroda v njihovi 
preteklosti povezane z upanjem, vero in ljubeznijo.

OOSLS MENGEŠ

Odgovor:
Vaše navedbe o nazakonitem 
ravnanju oziroma o pasivnem 
opazovanju in nedemokratič-
nosti, ki mi jo očitate v zvezi z 
obravnavanjem zahteve Civilne 
iniciative Mengeš za ohranitev 
oskrbe z alpsko vodo izpod 
Krvavca, v celoti zavračam 
kot neutemeljene. V dokaz 
vam posredujem kronološki 
pregled vseh aktivnosti v zvezi 
z navedeno zahtevo, ki so se 
oziroma se še bodo zgodile, 
in sicer: sprejem pobude za 
razpis ljudske iniciative in po-
svetovalnega referenduma za 
ohranitev dosedanje oskrbe 
Občine Mengeš s pitno vodo 
iz alpskih virov vode izpod 
Krvavca, z dne 14. 2. 2008; 
sprejem dopolnjene pobude 
za vložitev ljudske iniciative in 
posvetovalnega referenduma 
za ohranitev dosedanje oskrbe 
Občine Mengeš s pitno vodo 
iz alpskih virov vode izpod 
Krvavca, z dne 3. 3. 2008; 
sprejem sklepa za zbiranje 
podpisov za postopek dajanja 
podpore volivcev za referen-
dum o oskrbi s pitno vodo iz 
alpskih virov izpod Krvavca; 
prevzem overovljenih podpor 
volivcev o izpolnjevanju pogo-
jev in zagotavljanju zaupnosti 
pri pobudi za vložitev ljudske 
iniciative in za razpis posve-
tovalnega referenduma za 
ohranitev dosedanje oskrbe 

Tokratna seja je potekala v četrtek, 19. februarja. Na dnevnem 
redu je bilo potrebno obravnavati 7 točk, za kar so svetnice in 
svetniki porabili slabe štiri ure časa. Pred potrditvijo dnevnega 
reda je Tomaž Štebe predlagal uvrstitev dodatne točke dnev-
nega reda, in sicer: Obravnava in sprejem Sklepa o razpisu 
svetovalnega referenduma, za katero so člani sveta gradivo 
prejeli na 22. seji. V kolikor bi se ta točka uvrstila na dnevni red, 
je predlagal umik zadnje točke predlaganega dnevnega reda, 
vendar njegov predlog ni bil sprejet. Tako so potrditvi dnevnega 
reda ter sprejetju zapisnika 22. seje sledile pobude in vprašanja 
svetnikov, nato pa je pod točko 3 Olga Burica, direktorica CČN 
Domžale-Kamnik, predstavila dopolnitve k Odloku o čiščenju 
komunalnih, odpadnih in padavinskih voda. Po posredovanju 
mnenj pristojnih odborov na predlagane spremembe, je Ob-
činski svet (OS) dopolnitve tudi soglasno sprejel. Sledila je 
obrazložitev poročila Komisije o popisu terjatev, obveznosti 
in denarnih sredstev. OS je po predstavitvi mnenja matičnega 
odbora, t. j. Odbora za finance, predstavljeno poročilo sprejel. 
Nato je z večino glasov odpisal terjatve v znesku  22.969,71 
evrov  zaradi razlogov, ki jih navaja popisna komisija, in sicer: 
terjatve iz naslova izterjave kanalizacije Loka, najemnin KS 
Mengeš, iz kratkoročno danih predujmov, iz DDV v prejetih 
računih po stopnji 19 % oz. 20 % in 8 % oz. 8,5 % ter iz naslova 
drugih kratkoročnih terjatev. V znesku 8.786,69 evrov je odpi-
sal obveznosti občine, in sicer zaradi obveznosti iz prenosa s 
KS Mengeš, vhodnega davka ter drugih časovnih razmejitev. 
Pod isto (4.) točko dnevnega reda so svetnice in svetniki po-
trdili stanje denarnih sredstev v blagajni Občine Mengeš na 
dan 31. december 2008, in sicer v višini 161,94 evrov, ter s 
sklepom odpisali neupravičeno zaračunane zamudne obresti v 
višini 20.190,59 evrov. V naslednji točki je OS, po obrazložitvi 
predsednika Odbora za društvene in družbene dejavnosti, 
Franca Malusa, ter posredovanju mnenj odborov, sprejel sklep 
o višini posamezne Trdinove nagrade, ki znaša 1.200,00 evrov 
bruto. V nadaljevanju seje je Občinska uprava predstavila javi 
razpis za podelitev priznanj Občine Mengeš v letu 2009, ki je bil 
soglasno sprejet. V zadnji točki dnevnega reda OS ni izglasoval 
zahteve po razpisu posvetovalnega referenduma, sprejel pa je 
predlog sklepa, ki ga je predlagala civilna iniciativa, in sicer da 
Občina Mengeš ohrani dosedanjo oskrbo s pitno vodo izpod 
alpskega območja Krvavca. Poleg tega je OS, na predlog 
župana, sprejel še dopolnitve k predlogom sklepov, in sicer, 
(1) da Občina Mengeš zagotovi svoj delež virov za moderni-
zacijo, povečanje zmogljivosti in gospodarjenje obstoječega 
Vodooskrbnega sistema Krvavec ter (2) da se Občina Mengeš 
ne vključi v projekt povečanja zmogljivosti Vodooskrbnega 
sistema Krvavec in z ostalimi občinami solastnicami ne nada-
ljuje priprave dokumentacije za odobritev kohezijskih sredstev 
Evropske unije in proračunskih sredstev Republike Slovenije, 
če se iz tega vira ne zagotovi 100-odstotna oskrba s pitno vodo, 
ki zadostuje za Občino Mengeš za nadaljnjih 50 let. Naslednja 
seja bo v mesecu aprilu. Vabljeni! 

Urban Ropotar

Občine Mengeš s pitno vodo 
iz alpskih virov izpod Krvavca 
ter da Občina Mengeš ohrani 
in sodeluje pri povečanju 
zmogljivosti Vodooskrbnega 
sistema Krvavec, z dne 29. 
5. 2008; obravnava zahteve 
Civilne iniciative na 18. seji 
Občinskega sveta, 19. 6. 
2008, in njenem nadaljevanju, 
24. 7. 2008, in ponovnem na-
daljevanju seje, 18. 9. 2008 
in sprejem sklepa o razpisu 
referenduma. Zaradi suma 
storitve kaznivega dejanja pri 
zbiranju podpisov za podpo-
ro volivcev za referendum o 
oskrbi s pitno vodo iz alpskih 
virov izpod Krvavca je Občina 
Mengeš podala prijavo o ne-
zakonitosti zbiranja podpisov 
(prijava podana dne 1. 10. 
2008), na katero smo s strani 
pristojnih organov prejeli ob-
vestilo o zaključku preiskave 
suma kaznivega dejanja (obve-
stilo z dne 18. 12. 2008). Kot 
dodatno točko dnevnega reda 
22. seje Občinskega sveta 
ste predlagali Sklep o razpisu 
posvetovalnega referendu-
ma. Vaš predlog na seji ni bil 
sprejet. V nadaljevanju vas 
obveščam, da se bo predme-
tna zadeva obravnavala na 23. 
seji Občinskega sveta Občine 
Mengeš, 19. 2. 2009, in sicer 
pod točko 7 dnevnega reda: 
Obravnava referendumske 
pobude in ljudske iniciative.

POROČILO 
23. SEJE OBČINSKEGA SVETA 
OBČINE MENGEŠ
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politične stranke

V MENGŠU JE N.SI 100-ODSTOTNO 
GLASOVALA ZA POSVETOVALNI REFERENDUM

SDS – Slovenski demokrati središčne vrednote, kot so človekovo 
dostojanstvo, svoboda, pravičnost, solidarnost in domoljubnost, de-
limo z družbami istega kulturno-civilizacijskega kroga Zahodne Evro-
pe. Smo stranka, ki na prvo mesto postavlja demokracijo, človekove 
pravice in ljudsko odločanje. IO SDS Mengeš priznava in spoštuje 
drugačna mnenja, do katerih ima pravico vsak njen član oz. izvoljeni 
na listi SDS Mengeš. Ne razumemo in ne sprejemamo pa nespošto-
vanja, nezavzemanja in neglasovanja tistih v Svetu Občine Mengeš, 
ki niso podpirali, niso glasovali ZA oz. so celo nasprotovali izvedbi 
referenduma, za katerega se je taisti Svet že odločil in določil datum 
izvedbe na dan 1. 3. 2009. Med njimi sta tudi dva člana SDS in 
izvoljeni na listi SDS. S tem so zavrgli in zavrnili ustavno pravico 352 
podpisnikov podpore ter vseh občanov Občine Mengeš za najbolj 
demokratično ljudsko glasovanje, saj na seji dne 19. 2. 2009 niso 
glasovali za to, da Občinski svet Občine Mengeš izvede referendum 
o ohranitvi oskrbe in sodelovanju pri modernizaciji Vodooskrbnega 
sistema Krvavec. Menimo, da je neodgovorno in nepartnersko, da 
Občina Mengeš kot največja posamezna (30-odstotna) solastnica, 
po skoraj 50 letih delovanja, zavrne sodelovanje pri nujni obnovi, s 
katero naj bi se uredilo vodovarstveno območje, povečal razpoložljiv 
zajem na vodozbirnem območju, povečala izdatnost in zmanjšale 
izgube na virih in cevovodih ter se tako – hkrati z izboljšano hidravliko 
in regulacijo – pomembno povečale zmogljivosti krvavškega sistema 
in sorazmerna oskrba občin-solastnic v skladu z njihovimi pravicami. 

Bližajo se veliko-
nočni prazniki, 
priložnost spomi-
na in opomina na 
neizmerno trplje-
nje Njega, ki nam 
je ponudil novo 

pot, pot vere in upanja, ki jo v njenih najtežjih 
delih napolnjuje ljubezen. Zatorej nismo sami, v 
vsem smo skupaj. Tudi veselje in srečo moramo 
deliti, če hočemo, da ostaneta pri nas in z nami. 
Upanja in ljubezni je dovolj tudi za vodo, zrak, 
hribe, potoke, doline, živali. Za vse, kar nas 
obdaja, le v skladu z njimi se moramo obnašati. 
Iz Njegovega neskončnega trpljenja je vzklilo 
novo življenje, polno novega upanja. Zato smo 
ga dolžni spoštovati in negovati v vsej njegovi 
razsežnosti. Blagoslovljene velikonočne 
praznike!

OGLED KRVAVŠKEGA 
VODOOSKRBNEGA 

SISTEMA, 
POBIRANJE ODPADKOV 

NA 
VODOZBIRNEM 

OBMOČJU
bo v soboto, 
25. 4. 2009.

Več na 
www.menges.sds.si in

tomaz.stebe@gmail.com. 
Vabljeni!

NEDEMOKRATIČNO IN STRAHOPETNO ZAVRŽENA 
IZVEDBA LJUDSKEGA GLASOVANJA O ALPSKI VODI 
IZPOD KRVAVCA ZA NAŠE POTOMCE

Dobro je poznati tretji člen Ustave RS. V njem piše, da je Slovenija drža-
va vseh svojih državljank in državljanov, ki temelji na trajni in neodtujljivi 
pravici slovenskega naroda do samoodločbe. V Sloveniji ima oblast 
ljudstvo. Državljanke in državljani oblast izvršujejo neposredno in z 
volitvami, po načelu delitve oblasti na zakonodajno, izvršilno in sodno.V 
Mengšu je bilo zasedanje Sveta občine v četrtek, 19. februarja, kjer so 
na seji skoraj soglasno zavrnil izvedbo referenduma za ohranitev krvav-
škega sistema za Občino Mengeš. Bil bi posvetovalni referendum, na 
katerem bi se Mengšani odločali, ali se odpovemo vodi, ki jo pijemo že 
več kot 50 let, in ali smo za pristop k sanaciji cevovoda do naše občine 
(sredstva za ta projekt bi dobili tudi od Evropske unije in države RS). 
Za posvetovalni referendum sta glasovala oba svetnika N.Si Mengeš. 
V stranki smo si bili enotni, da smo za demokratično odločanje ljudstva 
in za upoštevanje njihove večinske volje. In tako sta bila svetnika N.Si 
stoodstotna, da naj o usodi, v prihodnje najbolj pomembne surovine, 
vode, odločajo Mengšani sami. Gre za vprašanje opustitve krvavškega 
sistema in prehod na drug vir, t. j. vodo izpod dolomitov. Ta voda naj bi 
bila neokrnjena, vendar o njeni kakovosti ni nikakršnih analiz – ne za 
trideset let nazaj ne za  vsakodnevni vpogled in ni narejenih nikakršnih 
študij za stanje, kakršno se pričakuje v naslednjih desetih letih. Brez 
dokazov na papirju ne moremo pristati na tezo, da je voda pod dolomiti 
bolj čista od sedanje, ki priteče sama; na območju Ljubljanske kotline 
so večinoma prodnata tla tudi z glino, ki je lahko debela več metrov, 
lahko pa, da na posameznih mestih le ni tako debela in da je tako na 
določenih delih sploh ni. Potemtakem naravne zaščite v posamičnih 
ravninskih predelih ni. Tudi čez naravni filter lahko prodrejo težke kovine, 

umetna gnojila, kemikalije itd. Okrog nas je veliko odlagališč na črno, 
ki so jih na Mengeškem polju že zasuli, in tovarn, ki so v preteklem 
obdobju onesnaževale okolico okoli in pod seboj. 
Mengšani, ponovno premislite, ali ste volili ljudi, ki vam ne dopuščajo, 
da bi odločali sami. Vsi pogoji za izpeljavo posvetovalnega referenduma 
so bili izpolnjeni; vključno s 352 podpisi podpore volivk in volivcev, ki 
jih v naši stranki podpiramo. Ni pomembno, kaj ste, kdo ste, kateri 
politični opciji pripadate, vendar naj obvelja tretji člen ustave in volja 
ljudstva! 

Matej Hribar

Predsednik OONSi Mengeš

Skrajno nerazumen in dolgoročno škodljiv, nedopusten in formalno-
pravno nezakonit je »odhod« s krvavškega sistema oz. prepustitev 
pravic in solastništva na krvavškem sistemu, saj so le-ti utemeljeni z 
vodnimi pravicami, dolgoletnim solastništvom in sovlaganji, pa tudi s 
sklepi Sveta Občine Mengeš. Neresno in nestrokovno je pogojevati 
ostalim solastnikom, da bi Občina Mengeš sodelovala pri obnovi 
sistema le, če se ji zagotovi 100-odstotna oskrba (le iz omenjene-
ga vira) za 50 let. Višek sprenevedanja sta v zvezi s tem sprejeta 
sklepa. Smo za povezovanje vodooskrbnih sistemov in iskanje ter 
zagotavljanje dodatnih virov za bolj kakovostno, varnejšo in zanesljivo 
ter dolgoročno oskrbo z zdravo pitno vodo za naše potomce. Tako 
kot do sedaj bomo tudi vnaprej pomagali vsem, ki se zavzemajo za 
ohranitev oskrbe z alpsko vodo izpod Krvavca.

mag. Tomaž Štebe
Predsednik Občinskega odbora 

SDS Mengeš
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kultura

KULTURNO DRUŠTVO 
STOJI UČILNA
Najmlajše kulturno društvo v naši občini je letos upihnilo 
prvo svečko. V januarju lansko leto je bil ustanovni občni 
zbor, do letošnjega pa je bilo opravljenih že kar nekaj 
nalog. Ocenjeno je bilo, da uspešno, kar je bil zadosten 
razlog za zadovoljstvo, obenem pa tudi spodbuda za kar 
ambiciozno sestavljen delovni načrt za leto 2009.

V preteklem letu je bilo vloženega precej časa in truda v 
urejanje različnih zadev, potrebnih ob ustanovitvi in pričetku 
delovanja novega društva. Sicer pa se je v preteklem letu delo 
društva odvijalo le v eni sekciji – pevskem zboru. Ta je – kljub 
temu, da so njegove članice zelo zaposlene z rednim delom 
v šoli – uspešno sodeloval na nekaj prireditvah: Življenje je 
učenje, Za iskrice v očeh (obe je organiziral Šolski sklad OŠ 
Mengeš v dobrodelne namene), Kdor vesele pesmi poje 
ter na nastopu za upokojene delavce OŠ Mengeš. Članice 
zbora so se zelo prizadevno pripravile na letni koncert in ga 
»odpele«, kot bi za sabo imele že nekajletni pevski staž. V 
dvorani častitljivega jabeljskega gradu je bilo tistega večera 
prav imenitno. Pevskemu zboru je pomagala instrumentalna 
skupina bivših učencev mengeške šole. Glavne zasluge 
za pevsko in tudi siceršnjo ubranost zbora ima nedvomno 
glasbena pedagoginja na OŠ Mengeš, prof. Nataša Banko, 
ki ji je bila izrečena topla zahvala in priznanje. Kako pa bo v 
letošnjem letu? Zastavonoša dejavnosti bo še vedno pevski 
zbor. Predvidenih ima precej nastopov: ob otvoritvah likovnih 
razstav, na obeh prireditvah šolskega sklada, letni koncert, 
srečanja s podobnimi zbori (predvidoma z zboroma na OŠ 
Tržič in OŠ Naklo). Zbor se bo letos prvič udeležil območne 
revije pevskih zborov. V letošnjem letu načrtujemo tudi za-
četek dela na drugem področju, ki je za KuD STOJI UČILNA 
zelo pomembno. Poleg pevskega zbora je to zgodovinsko-
muzejska dejavnost in to na šolskem polju. S strokovno 
pomočjo šole bomo izvajali projekt – zbiranje materialnih in 
nematerialnih dokazov o šolski preteklosti bivšega šolskega 
okoliša OŠ Mengeš. V šolskem muzejskem prostoru (žal 
premajhnem!) je zbrana že lepa zbirka. Ko bodo prostorske 
razmere dopuščale, bomo z na novo zbranimi predmeti uredili 
muzejsko učilnico, kjer bi bilo mogoče sedanjim generacijam 
predstaviti šolsko delo, kot je bilo včasih. Z zbranimi nemate-
rialnimi dokazi bi pripravili in izdali strokovno publikacijo. 

>>

V svetniški skupini Liberalne demokracije Slovenije v Občini 
Mengeš se že več kot desetletje zavzemamo za gradnjo nove te-
lovadnice ob Osnovni šoli Mengeš. V tem času so bile oblikovane 
in predlagane različne rešitve, od gradnje velike športne dvorane, 
male športne dvorane, telovadnice oziroma obnove stare telova-
dnice. Vseskozi smo poudarjali nujnost izgradnje prostora, ki bo 
zadostil potrebam tako osnovne šole kot kraja. Pomembno je, da 
omogočimo dobre pogoje za izvajanje športne vzgoje, ki so se, 
kot je večkrat poudarjala naša članica in učiteljica športne vzgoje, 
Milica Tomšič, izvajali v nemogočih razmerah: »Težko je vzgojiti 
učence in učenke v duhu, da je vsakodnevno gibanje pomembno 
za zdrav razvoj, če učenčeva širša skupnost ne ponudi osnovnih 
pogojev za izvajanje športne vzgoje. V prvih letih smo jo zaradi 
prostorske stiske v telovadnici izvajali le na prostem in pozimi v 
učilnicah, kasneje pa v posebej prilagojeni avli. Vendar smo s temi 
začasnimi rešitvami težko prepričali naše učence.« 
V naši svetniški skupini smo v povezavi z drugimi, ne glede na inte-
res takratnega župana, da se telovadnica ne gradi v obliki, ki jo je 
sprejel prejšnji Občinski svet Občine Mengeš, dosegli rezervacijo 
proračunskih sredstev za načrtovanje in gradnjo šolske telovadni-
ce, vendar sredstva v obdobju od leta 1998 do leta 2006 nikoli 
niso bila izkoriščena. Nato pa se je na lokalnih volitvah zamenjal 
župan. V svetniški skupini smo skupaj s podžupanom Alešem 
Janežičem začeli ponovno opozarjati, da je nujno in potrebno 
gospodarno načrtovanje prostorov za izvajanje športne vzgoje. 
Prvi dogovori so bili zelo obetavni, saj ni bilo nikoli vprašanje 
smiselnosti gradnje. Postavljalo pa se je vprašanje smiselnosti 
in gospodarnosti posameznih predlogov. Župan je nato ustanovil 
Gradbeni odbora za gradnjo telovadnice, katerega člani so tudi 
naši svetniki, člani in simpatizerji. Odbor sestavljajo strokovnjaki, 
tako s področja načrtovanja in gradnje objektov za izvajanje tele-
sne vzgoje, predstavniki šole in politike. Odbor je na svojih sejah 
oblikoval odločitev o dejanskih potrebah šole, društev in občanov 
ter kot najgospodarnejšo obliko določil izgradnjo telovadnice s 
premičnimi tribunami. Pojavil se je problem umestitve telovadnice 
v prostor, saj bi v primeru prvotno načrtovane lokacije pomemben 
finančni del investicije predstavljala izkopavanja, zato v svetniški 
skupini podpiramo odločitev odbora, da se lokacija prostora za 
telesno vzgojo spremeni. 
V svetniški skupini LDS nismo spremenili stališča: Osnovna šola 
Mengeš in Občina Mengeš nujno potrebujeta prostore za izvajanje 
športne vzgoje in drugih športnih aktivnosti in prepričani smo, da 
je Gradbeni odbor predlagal dobre rešitve, ki bodo vsem nam, 
predvsem najmlajšim, ponudile novo kvaliteto v gibanju, starejšim 
pa za preživljanje prostega časa. Njihove predloge bomo podpri 
na seji Občinskega sveta Občine Mengeš, s predlogom, da se 
čimprej pristopi k sami izvedbi.

Tina Železnik

OO LDS Mengeš

PROSTORI ZA IZVAJANJE ŠPORTNE VZGOJE 
IN DRUGIH ŠPORTNIH AKTIVNOSTI SO V 
OBČINI MENGEŠ NUJNO POTREBNI
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Januar smo zaključili s pri-
pravami poročil in bilance za 
leto 2008 ter načrti za leto 
2009. V februar vstopamo z 
novo organizacijo, z novim 
vodstvom in z željo, da bomo 
ustvarjalni, saj umetnost 
služi človeku in mu lepša 
življenje.

Po načrtu smo takoj na začetku 
leta pričeli s tečajem risanja. 
Tečaj vodi Lojze Kalinšek, novi 
mentor LDM. Lojze Kalinšek 
je slikar in likovni pedagog na 
Osnovni šoli Mengeš, član 
Društva likovnih umetnikov Slo-
venije in udeleženec mnogih 

slikarskih kolonij v Sloveniji in 
tujini. Njegova bogata ustvarjal-
na dejavnost je za naše društvo 
velika pridobitev, zato se tečaja 
udeležujemo vsi člani društva. 
Tehnika, ki jo podaja, je ena 
od osnov slikarstva oziroma 
razumevanje bazičnih aspektov 
likovne ustvarjalnosti.

RAZSTAVE
V Trdinovem hramu je na ogled 
mala razstava slik MIRA KO-
LENKA. Avtor je večkratni na-
grajenec na razstavah Zlate 
palete Slovenije za področje 
grafike, risbe in kiparstva. Sle-
dnje je njegova velika ustvarjal-
na kapaciteta. Miro je aktiven 
udeleženec raznih likovnih 
kolonij in idejni vodja mnogih 
realiziranih in nerealiziranih 
projektov Likovnega društva 
Mengeš. Nerealizirani programi 
so predvsem tisti, ki jih zaradi 
razsežnosti dela in stroškov ni 
možno izpeljati. Kot dosedanji 
predsednik društva se je izkazal 
z željo, da LDM množično sode-
luje na vseh dostopnih likovnih 
dogajanjih, hkrati pa je nemo-

teno umetniško 
ustvarjal. Vse-
kakor je Miro 
Kolenko ustvar-
jalec z mnogo 
potenciala.
Vsaka dva me-
seca zamenja-
mo malo raz-
stavo v Mesing 
baru v Mengšu. 
Tokrat razsta-
vlja ANA-PAVLA 
KRAMAR. Njene stvaritve smo 
si lahko ogledali že v Kultur-
nem domu Mengeš, v projektu 
samostojnih razstav Likovnega 
društva Mengeš. Ana-Pavla 
je predana realističnemu sli-
karstvu, a se je kljub svojemu 
prepričanju podala tudi na 
druga področja ustvarjanja. 
V lanskem letu je prejela prvi 
certifikat kakovosti na tematski 
razstavi Zlate palete Slovenije za 
risbo, pred tem pa je bila v istem 
projektu nagrajena s priznanjem 
za lavirano risbo. Predstavila se 
je tudi širšemu občinstvu, na 
mnogih samostojnih in skupin-
skih razstavah, v različnih krajih 
Slovenije. Njene slike ponujajo 
bogato motiviko, predvsem na-
rave in likov, ki izražajo osebno 
čustvovanje. Anine slike privla-
čijo opazovalca po umirjenih 
barvnih in realističnih prikazih, 
ki vsebujejo senzualnost.
V Kulturnem domu Mengeš bo 
od 13. do 28. marca na ogled 
samostojna likovna razstava slik 
Vlada Fejziča, člana našega LD. 
V priloženem vabilu na razstavo 
je iz ocen  prof. Janeza Lapajne-
ta, likovnega kritika, in Izidorja 
Jalovca, slikarja in grafika, 
razbrati izjemnost slikarjevih 
likovnih sposobnosti. Vlado Fej-
zič je prejel številne certifikate 
kakovosti in najvišjo nagrado 
Zlata palete Slovenije. Gotovo 
na vseh državnih razstavah, na 
katerih sodeluje kot predstavnik 
Likovnega društva Mengeš, 
prejema visoka priznanja in 
nagrade. Aktivno sodeluje tudi 
na mnogih slikarskih kolonijah, 
humanitarnih in drugih priredi-

LIKOVNO DRUŠTVO MENGEŠ

tvah ter predano upodablja ra-
zne motive v svojem posebnem 
stilu, brez  nepotrebnih olepšav. 
A vse njegove slike so privlačne 
in zanimive.
Likovno društvo Mengeš en-
krat letno pripravi samostojno 
razstavo posameznega člana 
društva. Samostojne razstave v 
Mengšu so številčno omejene 
zaradi pomanjkanja razstavnega 
prostora. V Kulturnem domu 
Mengeš vsako leto skrčijo 
število razstav oziroma smo, 
razen za eno, obvezni plačati 
najemnino prostora. Večkrat se 
sprašujemo, predvsem starejši, 
ki smo gradili Kulturni dom s 
samoprispevki, ali smo ta Kul-
turni dom namenili krajanom in 
povabljenim, ali smo ga zgradili 
zato, da se oddaja v najem, ob 
hkratnem spoznanju, da se ob-
činska kultura odvija v galerijah, 
ki to niso. Na vprašanja obi-
čajno ni pravih odgovorov, saj 
predvsem zaznavamo nemoč, 
ki je podprta z materialnimi 
problemi. 

Barbara Rabič

Z delovanjem na tem po-
dročju želimo oteti pozabi 
zanimivosti iz šolskega 
življenja, ki jih poznajo 
le še starejše generacije 
(pesmi, igre, poučevanje, 
ocenjevanje, šolske kazni 
itd.). Letos načrtujemo 
tudi sodelovanje s člani 
Likovnega društva Men-
geš, organizirali pa bomo 
tudi dva literarna večera 
ter se odpeljali na strokov-
no obarvan izlet – najbrž 
v Rezijo, da bi preverili, 
kako v svoji domovini zveni 
priljubljena Rezijankica. 
Društvo STOJI UČILNA 
vabi v svoje vrste vse, ki 
jih zanima tovrstna dejav-
nost. Ime društva resda 
označuje interesno ob-
močje, s čimer pa sploh ni 
rečeno, da je namenjeno 
le vzgojno-izobraževal-
nim delavcem. Sploh ne. 
Šolsko polje in skrivnosti 
njegove preteklosti odpira 
društvena vrata zelo na 
široko. Vstopite in se nam 
pridružite.
Kontaktni osebi: Martina 
Šorn Povšnar (041/273-
6 5 9 ) ,  B r a n ko  L i p a r 
(040/354-111).

Branko Lipar         

Društvo 
upokojencev 

Mengeš 

vabi vse svoje člane na 
redni letni občni zbor, 

ki bo 
v soboto, 28. marca, 
ob 14. uri v Osnovni 

šoli Mengeš.

Janez Šuštar
 Predsednik Društva 

upokojencev Mengeš
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OBČNI ZBOR KD 
ANTONA LOBODE
Na petnajstem, jubilejnem občnem zboru 
Kulturnega društva Antona Lobode se nas 
je zbrala kar lepa druščina – poleg članov 
tudi povabljeni gostje, prišel je župan, 
predstavniki loških društev in sorodnih 
društev iz občine. Po izvolitvi delovnega 
predsedstva je občni zbor vodila Nataša 
Vrhovnik Jerič, ki je vsem zaželela prijetno 
počutje. Navzoče je pozdravil in jim zaželel 
dobrodošlico tudi predsednik društva, Ma-
tjaž Loboda. V svojem poročilu je slikovito 
opisal opravljeno delo v preteklem letu in 
nakazal smernice še za letošnje leto, ki 
je zelo bogato s tradicionalnimi priredi-
tvami: otroško maškarado, gregorjevim, 
materinskim dnem, Primoževim večerom, 
izletom, miklavževanjem, koledovanjem in 
silvestrovanjem … Svoji poročili sta razgrnili 
še blagajničarka, Justina Jerič, in članica 
nadzornega odbora, Minka Repanšek. 
Ob koncu programa so izrekli nekaj spod-
budnih misli in pohvalnih besed o našem 
delu tudi naši gostje: župan Franc Jerič, 
predsednik Zveze kulturnih društev Občine 
Mengeš, Jože Vahtar, predsednik loških 
gasilcev, Robert Ručigaj, direktor Muzeja 
Mengeš in predstavnik Kulturnega društva 
Franca Jelovška Mengeš, Janez Škrlep, 
ter predstavnik Športnega društva Loka, 
Boštjan Pesrl.
Zaradi skrbno pripravljenega programa je 
občni zbor minil hitro in brez vsakih pripomb 
in zapletov. Po uradnem delu smo si ogle-
dali našo novo društveno sobo, opremljeno 
po zamislih arhitekta Antona Benda, ki smo 
mu dolžni veliko zahvalo, saj je dal prednost 
dobrodelnosti pred zaslužkom. Kakor se 
za uspešno opravljeno delo spodobi, smo 
med seboj nazdravili s kozarčkom rujnega 
in prigrizkom, v majhno zahvalo tistim, 
ki s svojim delom in trudom doprinesejo 
k uspešnosti in prepoznavnosti našega 
društva in vasi. 

Jože Brojan

PRIZNANJA ZVEZE 
KULTURNIH DRUŠTEV 
OBČINE MENGEŠ
V prejšnji številki Mengšana smo v pri-
spevku o osrednji kulturni proslavi lahko 
prebrali, da je Zveza kulturnih društev 
Občine Mengeš na prireditvi podelila 
tudi tri priznanja posameznikom za delo 
v kulturi. Dobitnike zlatega in srebrnega 
priznanja ter posebne listine tokrat tudi 
predstavljamo.

SREBRNO PRIZNANJE 
ZKD OBČINE MENGEŠ – FRANCI KOŠAK

Franci Košak je v 
kulturnem življe-
nju aktiven že več 
kot 30 let. Ljube-
zen do glasbe in 
volja do ustvar-
janja sta mu bili 
dani že v mlado-
sti. Glasbeno pot 
si je kot učenec 
Pavleta Kosca 
utiral s harmoni-
ko in jo nadaljeval 
v Mengeški god-

bi, kjer je že vrsto let nepogrešljiv člen v njenem 
glasbenem in organizacijskem delu. S svojim 
delom in vzgledom je ob pomoči žene Zvonke, 
članice Ženskega noneta Vigred, »zastrupil« 
vse svoje tri sinove – Erika, Leona in Dominika. 
Vsi so odlični glasbeniki, ki presegajo občinsko 
raven. Pred leti je ob ideji ustanovitve sekcije 
harmonikarjev – učencev Pavleta Kosca – ta-
koj pristopil in je danes njena vodilna sila. Za 
vse to in tudi za vzpodbudo ostalim mu Zveza 
Kulturnih društev Občine Mengeš podeljuje 
srebrno priznanje.

ZLATO PRIZNANJE 
ZKD OBČINE MENGEŠ – PRIMOŽ KOSEC

Primož Kosec je 
z 12 leti postal 
redni član Men-
geške godbe. 
Že na samem 
začetku delova-
nja mu je takra-
tni kapelnik, za-
radi njegovega 
obsežnega glas-
benega talenta, 
zaupal igranje 
različnih solistič-
nih skladb. Leta 

1997 je prijel za dirigentsko palico Mengeške 
godbe, ki  jo je strokovno vodil do lanskega 
leta. Mengeški godbeniki so bili pod njegovim 
vodstvom večkrat nagrajeni kot eden najboljših 
godbenih orkestrov. Neizbrisen pečat je dal 
mengeškim prireditvam Pod mengeško ma-
relo, tradicionalnim novoletnim koncertom in 
neponovljivim nastopom na Mihaelovih sejmih. 
Z zgoščenko S pesmijo v srcu si je Mengeška 
godba pod vodstvom Primož Kosca odprla pot 
do televizijskih oddaj doma in v tujini. Vrsta god-
benikov in godbenic, med njimi tudi Primožev 
sin Miha, ki svojo glasbeno pot uspešno nada-
ljuje s študijem glasbe v Avstriji, je pod njegovim 
strokovnim vodenjem začela igrati v Mengeški 
godbi, kar je zagotovo naložba v prihodnost. 
Posebno poglavje njegovega dela je ureditev 
nototek. Iz obstoječih 540 skladb se je ta 
obogatila na preko tisoč skladb. Primož Kosec 
pečat pušča s pisanjem in aranžiranjem skladb, 
saj je avtor in aranžer skladb za številne godbe 
in narodnozabavne ansamble. Kot klarinetist je 
sodeloval v Folklorni skupini Svoboda Mengeš 
in Akademski folkolorni skupini France Marolt iz 
Ljubljane, z ansambli, v katerih je sodeloval, pa 
je posnel preko dvajset nosilcev zvoka. Predla-
gatelji za zlato priznanje Primožu Koscu radi ci-
tirajo njegovo misel, ki jo je v preteklosti večkrat 
ponavljal: »Biti član Mengeške godbe je čast in 
privilegij, za to pa je potrebno veliko odrekanj!« 
Njegovim besedam se pridružujemo tudi mi, saj 
vemo, da gre priznanje v prave roke.

POSEBNA LISTINA ZVEZE KULTURNIH 
DRUŠTEV OBČINE MENGEŠ – JOŽE 
MLAKAR

Jožeta Mlakarja 
poznamo kot izvr-
stnega športnika 
in organizatorja. 
Ker podeljujemo 
priznanja iz kulture, 
ne moremo mimo 
njegovega dela 
v okviru projekta 
Slovenski slavček 
– glasbene prire-
ditve, ki je bila v 
začetku zgrajena 
na  human i t a r n i 

osnovi za Varstveni invalidni center v Mengšu 
– INCE in je kasneje prerasla v vseslovensko 
prireditev. Prispevek Jožeta Mlakarja je delo, 
ki ga ni moč prezreti. Zavedanje, da moramo 
kulturo posredovati tudi ljudem, ki so v življenju 
drugačni in jim jo omogočati, je veliko dejanje, 
ki presega splošno dojemljivost posameznika. 
Za opravljeno delo in vzgled IO ZKD Občine 
Mengeš Jožetu Mlakarju v zahvalo podeljuje 
posebno listino.

Vsem trem dobitnikom priznanj iskreno česti-
tamo.

Nataša Vrhovnik Jerič

Franci Košak, pre-

jemnik Srebrnega 

priznanja ZKD Občine 

Mengeš

Primož Kosec, preje-

mnik Zlatega priznanja 

ZKD Občine Mengeš

Jože Mlakar, pre-

jemnik Posebne 

listine ZKD Občine 

Mengeš
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Učenci in učenke iz osnovnih šol nekdanje občine Domžale (sedanja 
domžalska regija) so se v Lukovici, v telovadnici OŠ Janko Kersnik 
Brdo, zbrali na tekmovanju v namiznem tenisu. Tekmovalci in tekmo-
valke so bili razvrščeni v več kategorij, nastopili pa so tudi v ekipni 
konkurenci. V finalnem delu so se pomerili najboljši iz predtekmo-
vanja, ki so se borili za naslove prvakov domžalske regije, medalje 
v posamičnem delu pa so prejeli najboljši štirje iz vsake kategorije 
(za prvo, drugo ter tretje do četrto mesto), v ekipnem delu je naj-
boljša šola prejela pokal, člani ekip od prvega do tretjega mesta pa 
ustrezne žlahtne medalje. 

Prvaki so postali Lovro Kropivšek (OŠ Janko Kersnik Brdo), Luka Sitar (OŠ 
Rodica), Katja Beden (OŠ Preserje pri Radomljah), Kaja Skok (OŠ Mengeš), 
Sabina Komar (OŠ Rodica) ter ekipa učenk in učencev OŠ Mengeš. Učenci 
in učenke so prikazali zadovoljivo znanje in poznavanje namiznoteniških pr-
vin in prav škoda je, da se tekmovanja niso udeležile prav vse osnovne šole 
domžalske regije, saj bi bila konkurenca večja, tekmovanje pa še zanimivejše.  

Podrobnejše razvrstitve: 
Učenci letnik 1994 in mlajši (kategorija C)
1. mesto: LOVRO KROPIVŠEK, OŠ Janko Kersnik Brdo
2. mesto: NEJC PIRNAT, OŠ Venclja Perka
3.–4. mesto: ŽAN GOSTIČ, OŠ  Rodica in BORUT MALI, OŠ Preserje 
pri Radomljah

Učenci letnik 1998 in mlajši (kategorija B)
1.  mesto: LUKA SITAR, OŠ Rodica
2.  mesto: MARTIN PETERLIN, OŠ Preserje pri Radomljah
3.–4. mesto: ŽAN STANKOVIČ, OŠ Venclja Perka in KRISTJAN SE-
VER, OŠ Rodica

Učenke letnik 1994 in mlajše (kategorija B-1)
1. mesto: KATJA BEDEN, OŠ Radomlje
2. mesto: LARA KOROŠEC, OŠ Radomlje
3.–4. mesto: NIKA ŠUŠTARŠIČ, OŠ Venclja Perka in KLARA PENKO, 
OŠ Preserje pri Radomljah

Učenke kategorija A-1
1. mesto: KAJA SKOK, OŠ Mengeš
2. mesto: ŠEJLA DIZDAREVIČ, OŠ Mengeš
3. mesto: ANITA HAĐIPAŠIČ, OŠ Mengeš

Učenke letnik 1998  (kategorija C-1)
1. mesto: SABINA KOMAR, OŠ Rodica
2. mesto: KLAVDIJA STRMŠEK, OŠ Janko Kersnik Brdo
3.–4. mesto: ZALA SERŠEN, OŠ Janko Kersnik Brdo in TEJA KOMAR, 
OŠ Mengeš

EKIPNO:
1. mesto: OŠ JANKO KERSNIK BRDO
2. mesto: OŠ MENGEŠ
3. mesto: PRESERJE RADOMLJE

Janez Stibrič

Najboljši, ki so prejeli medalje – vsem čestitamo za njihovo uvrstitev.

VELIK USPEH IGRALCEV 
NAMIZNOTENIŠKE SEKCIJE EDIGS MENGEŠ
Namiznoteniška sekcina Edigs Mengeš je skupaj z Namizno-
teniško zvezo Slovenije organizirala 18. Državno prvenstvo 
RS v namiznem tenisu za člane, članice, dvojice in mešane 
dvojice. Mitja Horvat (Kema Puconci) je bil najuspešnejši 
posameznik namiznoteniškega državnega prvenstva v Ko-
mendi, saj je ubranil lanski naslov tako med posamezniki kot 
med moškimi dvojicami (skupaj z Zvonkom Plohlom). Drugič 
je naslov državne prvakinje osvojila tudi Jana Tomazini, med 
ženskimi dvojicami sta bili najboljši Kristin Fatorič in Kristina 
Rahotin, medtem ko sta bila v mešanih dvojicah najboljša 
Jan Žibrat in Manca Fajmut.

Mitja Horvat je tako ponovno dokazal, da je najboljši slovenski 
namiznoteniški igralec, verjetno pa bi bilo malce drugače, če bi 
se državnega prvenstva udeležila tudi Bojan Tokič in Saš Lasan 
(zaradi obveznosti do tujih namiznoteniških klubov se državnega 
prvenstva nista mogla udeležiti). Horvat, sicer drugi nosilec, je v 
polfinalu premagal klubskega kolega Bojana Ropošo, nato pa je 
bil v finalu s    4 : 1 boljši od obetavnega Žibrata, ki je v polfinalu 
izločil prvega nosilca Uroša Slatinška. V dvojicah sta s Plohlom 
v finalu s 3 : 0 premagala Ropošo in Dominika Škrabana. Med 
ženskami, kjer naslova ni branila Biljana Todorovič, odstotna pa 
je bila tudi druga nosilka Petra Škabar, se je drugič po letu 2007 
naslova veselila Tomazinijeva. Primorka je v finalu s 4 : 1 ugnala 
Natalijo Lužar, tretje mesto sta si razdelili Melita Verhnjak ter Jana 
Ludvik. Slednja je v četrtfinalu ugnala prvo nosilko Fajmutovo. 
Ivana Zera je skupaj z Vesno Rojko igrala v finalu ženskih dvojic, 
a sta morali z 1 : 3 priznati premoč dvojici Fatorič/Rahotin. To-
mazinijeva je skupaj s Slatinškom uspešno nastopala tudi med 
mešanimi dvojicami, pokleknila sta šele v finalu, s 3 : 2 sta ju 
premagala Žibrat in Fajmutova.
Omeniti je potrebno še dober uspeh domačega kluba, saj se 
je Klemen Jazbič uvrstil med 16 najboljših (za uvrstitev med 8 
je klonil proti prvemu nosilcu Slatinšku), Andraž Avbelj je prišel 
med 32 najboljših (izločil ga je Zvonko Plohl), medtem ko sta 
David Orešnik in Matjaž Osolin obstala v predtekmovalnem delu. 
Dvodnevno tekmovanje je minilo v športnem vzdušju ter nekaterih 
vrhunskih namiznoteniških dvobojih in prav škoda je, da si tekmo-
vanja ni ogledalo več gledalcev, saj bi imeli kaj videti. Organizacija 
je potekala odlično, tekmovanje so sodili sodniki NTS Edigs 
Mengeš, ki so nalogo opravili zelo dobro. Državno prvenstvo je 
otvoril mengeški župan Franc Jerič, pokale in nagrade najboljšim 
pa so podelili Jože Mlakar, predsednik TVD Partizan Mengeš, 
Matija Krnc, delegat NTZS na tem tekmovanju, ter Dušan Osolin, 
predsednik Namiznoteniške sekcije Edigs Mengeš.

Tekst in foto: Janez Stibrič

OSNOVNOŠOLCI NA TEKMOVANJU 
V NAMIZNEM TENISU
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športni portret

ALI SE NI LEPŠE UKVARJATI S ŠPOR-
TOM, KOT POSTOPATI NAOKOLI? – 
STEFAN ZARIČ, TAEKwONDO 
Stefan je devetošolec, ki kljub rosnim letom premore dobršno 
mero kritičnega in ustvarjalnega razmišljanja. Presenetil me 
je s svojo iskrenostjo in iskrivostjo, še posebej se mu očke 
svetijo, ko govori o svojem najljubšem športu pod soncem – 
taekwondo-ju. 

Stefan, na začetku me zanima, kakšen šport je taekwondo. Je 
podoben karateju, ki ga večina bolje pozna?
Ja, nosimo podobno belo oblačilo, ki se imenuje dobok. Prav tako 
imamo različne barve pasov, ki jih pridobimo glede na svoje znanje 
in spretnosti. Med borbo nosimo ščitnike in zaščitne rokavice. Ne 
gre za ful kontakt šport, kjer bi se lahko mlatili, dokler nasprotnik ne 
pade v komo, ampak imamo pravila, ki točno določajo, katerih delov 
se lahko dotaknemo. Vsaka borba se na podlagi teh pravil tudi točkuje 
in glede na zbrane točke se določi zmagovalca.    
Verjetno je potrebno ogromno znanja, da se sploh lahko zač-
neš bojevati. Koliko let se že bojuješ in kakšen pas si pridobil 
v teh letih?
Treniram peto leto, bojujem pa se že štiri leta. Nedavno sem s svojim 
znanjem pridobil črni pas, ki sem ga zelo vesel. Trenutno tekmujem v 
kategoriji mladinci (15–18 let), čeprav še nisem dopolnil 15 let (Ste-
fan ima rojstni dan 21. marca, vse najboljše! Op. a.). To pomeni, da 
se borim s precej starejšimi fanti, ki so lahko že čisto odrasli in zato 
močnejši ter spretnejši. Tekmujem v kategoriji nad 75+, ki je najtežja 
kategorija, pomeni pa, da ima tekmovalec najmanj 75 kg.  
Katerih tekmovanj se udeležuješ in kakšne uspehe si do sedaj 
požel?
Hodim na mednarodna odprta prvenstva, ki se jih povečini udeležujejo 
države bivše Jugoslavije in včasih še Madžarska. Do sedaj sem osvojil 
šest medalj, vse so srebrne ali bronaste. Veliko mi pomeni tudi, ko se 
dobro borim, a dvoboj izgubim, ker je sotekmovalec starejši in bolj 
izkušen. Iz teh dvobojev se ogromno naučim. Zdaj sem še najmlajši 
v svoji kategoriji, zato je zame odlična priložnost, ko se pomerim s 
starejšimi.  
Takšen natančen in hkrati vzdržljiv šport verjetno terja ogromno 
časa in treninga. Kam hodiš na treninge in kolikokrat na teden 
treniraš? Kako pa je s finančnim vložkom?
Treningov se udeležujem v avli OŠ Mengeš, kjer potekajo trikrat na 
teden po uro in pol. Avla nam postaja premajhna, zato se zelo veseli-
mo nove športne dvorane, v kateri bomo lahko pripravili tudi kakšen 
turnir. Zdaj to na žalost ni mogoče. Sem član ITF taekwondo kluba, 
moj trener pa je Ivan Budimir. Moram se mu zahvaliti, saj je izjemno 
dober trener, ki nas spodbuja tako športno kot osebnostno. Tudi pri 
denarju nam včasih priskoči na pomoč, še posebej tistim, ki kažemo 
nek potencial v tem športu. Ta mesec sem kar precej denarja vložil 
vanj, saj sem moral kupiti nov črni pas, nov dobok, novo trenirko in 
še poravnati stroške članarine, s katero plačujemo najem prostora za 
treninge. Včasih je tega enostavno preveč, saj trenira tudi moj mlajši 
brat Dejan, ki je zelo uspešen. 
Dosegel si že kar lepe rezultate. Kje pa se vidiš v prihodnosti?
Seveda bi rad postal državni prvak v borbah. Vendar se ne živciram 
preveč, ko bo, bo. Nekoč bi z bratom rada pomagala trenerju pri 
vzgoji mladih borcev, morda celo odprla svoj klub. Ampak to je še 
zelo daleč.  

Taekwondo pa ni edini šport, ki se mu posvečaš. Treniraš tudi 
odbojko na OŠ Mengeš, kjer si eden ključnih igralcev. Koliko ti 
pomeni in kakšne načrte imaš v tem športu?    
Zelo rad igram odbojko in ponosen sem na to, da sem del šolske 
ekipe. Treniramo dvakrat na teden po uro in pol, naš trener je učitelj 
telovadbe, Aleš Koštomaj. Letos smo osvojili prvo mesto v šolski ligi 
v dvoranski odbojki na domžalskem regijskem tekmovanju in peto 
mesto na področnem tekmovanju. Lansko leto smo bili prvi v odbojki 
na mivki na regijskem tekmovanju. Če bi se moral odločiti med obema 
športoma, ima prednost vsekakor taekwondo, še posebej sedaj, ko 
imam črni pas. 
Glede na vse treninge se sprašujem, koliko časa ti ostane za 
šolske dejavnosti. Ali imaš sploh kaj prostega časa in kaj poč-
neš takrat?
Bolj malo časa imam za šolo (smeh). Na srečo imam status športnika, 
tako da se lahko dogovorim vsaj za datum ustnega spraševanja in 
se takrat bolje pripravim. Sicer sem prav dober in z učenjem nimam 
večjih problemov. Po osnovni šoli bom šel na Šolski center Kamnik, 
smer ekonomski tehnik. Nekoč bi rad postal policist. Srednje šole 
se ne veselim preveč, saj imam Mengeš zelo rad, pogrešal bom tudi 
sošolce. Rad bi ostal z njimi v stiku tudi, ko ne bomo več skupaj gulili 
šolskih klopi. Prostega časa imam zelo malo. Ko ga le imam nekaj, 
rad pogledam televizijo ali se usedem za računalnik. Zelo rad imam 
tudi motorje, zato pravkar delam izpit za motor. Komaj čakam, da bom 
dopolnil 15 let, da bom lahko služil svoj denar in si ga bom mogoče 
v parih letih lahko kupil. Najraje od vsega pa se družim z vrstniki, saj 
se moram zaradi treningov njihovi družbi velikokrat odreči. To odre-
kanje me tudi najbolj moti pri vrhunskem športu. Imel sem že slabe 
trenutke, ko sem zaradi tega hotel odnehati, a mi je oče razložil, da bi 
bila to velika škoda. Vesel sem, da sem se pravilno odločil in vztrajal 
pri športu. 
Kako gledaš na kolege, ki imajo »preveč« prostega časa?
Resno ukvarjanje s športom se mi kljub odrekanju zdi boljše kot 
posedanje naokoli in »bluzenje«. Smejem se, ko hodim po Mengšu, 
namenjen na trening, in srečam prijatelje, ki se nimajo kam dati, zato 
grejo raje na en »džoint«. Tega je v našem mestu veliko, preveč. Za-
dnje čase pa sploh. Sem izrecno proti drogam, alkoholu in tobaku, 
sam ne počnem nič od tega. Nimam niti časa (smeh). Tudi posedanje 
za računalniki in neskončno igranje igric ter »visenje« na facebook-u 
se mi zdi zapravljanje časa. Včasih bi šel tako rad malo ven, posedat 
na klopco v park in se pogovarjat ali igrat nogomet, pa so vsi kolegi 
za računalnikom in se nobenemu nič ne da. Škoda. Ali se ni lepše 
ukvarjati s športom, kot postopati naokoli in se spraševati, kaj boš 
ušpičil? 
Stefanu želimo mnogo uspehov in veselih trenutkov, ki bodo 
poplačali dolge ure napornih treningov. Predvsem pa čim več 
kvalitetnega preživljanja prostega časa v krogu prijateljev.  

 Mojca Volkar 
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horoskop

HOROSKOP ZA MESEC  APRIL 2009
Oven 
(21.03. - 20.04.)
Toplo sonce vam bo podarilo voljo in tako bo vaše življenje kot potovanje. 
Veliko boste na poti in med ljudmi. Čeprav boste izzive prihodnosti iskali 
vsepovsod, jih na koncu najdete v sebi. V tišini bo potrebno razmisliti, kar 
vas veseli. Naredite tudi načrt in urnik interesnih dejavnosti. Na delovnem 
mestu bo zelo ugodno, če boste prisluhnili sodelavcem. Ljubezen: prijetna 
romantika!

Bik
(21.04. - 20.05.)
V razcvetu pomladi boste iz dneva v dan našli moč in energijo za ustvar-
janje svoje kreacije. V ljubezni je nakazano, da ne bo vse po vaše in da 
boste iskali ter našli ključ do partnerjevega srca. Na delovnem mestu se 
vam bo izpolnila srčna želja. Resnica bo ta, da si boste morali zavihati 
rokave in se lotiti obveznosti, ki vas bodo čakale. Finančno se ne boste 
smeli pritoževati.  

Dvojčka
(21.05. - 20.06.)
Harmonija časa bo božala vašo dušo. Pred vami bo čas, ko boste veliko 
naredili zase in si postavili prioritetne dejavnosti. V ljubezni se boste 
morali zelo potruditi, da dosežete tisto, kar vas veseli. Vsekakor bo po-
membno ozavestiti, da v življenju ni lažjih poti in da so zgolj zavajajoča 
iluzija. Pogovori bodo ključ do uspeha in možnost sodelovanja. Služba: 
adrenalinski izziv. 

Rak
(21.06. - 22.07.)
Čeprav boste imeli določene skrbi in strahove, se bodo stvari izoblikovale 
v vašo korist. Spoznali boste, da je življenje prijetna pesem in da bo zelo 
ugodno, če se sprostite. Na delovnem mestu se bodo vračale zadeve, ki 
so vezane na preteklost in vse tisto, kar odstopa. Znali boste prisluhniti 
intuiciji, sprostila in z dodatno energijo vas bo napolnila narava. Srečni 
dnevi: 2., 29. in 30. april. 

Lev
(23.07. - 22.08.)
Meseca aprila boste naredili pomembne korake naprej. Privlačile vas 
bodo skrivnosti in vse tisto, kar odstopa. Čeprav boste zelo pogumni in 
samozavesti, vam bodo namigi prijatelja dobrodošli. Počasi bo čas, da si 
odprete skrinjico skrivnosti in da si zapisujete svoje občutke. V ljubezni 
vas bo zaznamovala trma, partnerjevi namigi bodo dobrodošli in čas bo, 
da jim boste prisluhnili.

Devica
(23.08. - 22.09.)
Če ste rojeni po dvajsetem septembru in ste za las ujeli svoje sončevo 
znamenje, se vam obeta neka ugodna rešitev v ljubezni. Na splošno bo 
veljalo, da bodo Device plesale ples romantike pomladnih noči. V ljubezni 
izstopa potreba po izražanju čustev. Tiste zadeve, ki jih ne boste mogli 
povedati na glas, si zapišite. V službi se vam bo obrestovala pridnost in 
deležni boste pohvale. 

Tehtnica
(23.09. - 23.10.)
Krog usode se bo zavrtel v vašo korist in tako se vam obeta mnogo 
prijetnosti. Optimizem, dobra volja in nasmeh bodo tiste majhne reči, ki 
vam pomagajo. V pogledu službe bo več nemira in tuhtali boste, kaj bi 
lahko še izboljšali. Zavedati se boste morali, da se počasi daleč pride. 
V ljubezni bo več strasti, nemira in izzivov. Partnerjevi nasveti vam bodo 
dobra popotnica prihodnosti. 

Škorpijon
(24.10 - 22.11.)
Biseri sreče se bodo lepo lesketali, ko boste predelovali znanja, ki so 
vezana na svet duhovnosti in ezoterike. Nekaj zdrave previdnosti ne bo 

odveč v pogledu dela in delavnih obveznosti. Poduk meseca se skriva 
v tem, da si boste znali postaviti meje in pravila. Ljubezenska sreča bo 
vezanim predstavnikom namenjena pri učenju čustev in nevezane bo 
zadela Amorjeva puščica.

Strelec
(23.11. - 21.12.)
Odločili se boste in naredili korak naprej. Čeprav boste nekoliko neod-
ločni, bo življenje tisto, ki vam bo dalo krila. Ugodnosti vas čakajo na 
vseh področjih. Edino pri denarju si boste morali postaviti meje in pravila. 
Čustveno boste nekoliko bolj nihali in vendarle vas čaka muza. Ženske 
predstavnice bodo znale uporabiti magnetično privlačnost. Na delovnem 
mestu se bodo potrebovale pridne roke. 

Kozorog
(22.12. - 20.01.)
Pesem iz piščalke usode bo lepo donela in igrala čudovito melodijo. Sledili 
boste svoji resnici in pravici. Odločno boste zagovarjali tiste dejavnosti, 
ki vas bodo veselile. Finančno se bodo stvari uredile tako, da boste našli 
v sebi notranji mir in energijo. V ljubezni vas bo spremljala neka roman-
tika. Partnerjevi namigi bodo nekoliko bolj strogi in odločni. Zapisujte si 
notranje občutke!

Vodnar 
(21.01 - 18.02.)
Svojo srečo boste iskali vsepovsod in jo našli v svojem srcu. Čeprav boste 
na svoj način nemirni, bo to tudi čas, da se odločite in da naredite nekaj 
zase. Pravzaprav ne smete biti črnogledi, ampak se boste morali soočiti 
s tistim, kar vam življenje ponuja. V ljubezni se bodo stvari odvijale hitro 
in učinkovito. Simbolizirani boste z rožico, ki jo je treba negovati in zanjo 
lepo poskrbeti. 

Ribi
(19.02 - 20.03.)
Toplo pomladno sonce bo v vašem primeru pričaralo neko čarobnost 
in polno prijetne energije. Odločno boste odšli naprej in se preizkusili v 
vsem, kar vam bo pomembno. V ljubezni boste srkali sladek nektar. Blizu 
vam bodo znanja iz mistike in se poglobili v svet intuitivnih zakonitosti. 
Z posebnim občutkom boste pomagali tistim, ki so potrebni pomoči. 
Postavite si meje!

Zvezdni pozdrav!

Tadej Šink, 

horarni astrolog

Tadejev znakoskop za mesec APRIL
 ljubezen posel denar zdravje
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                          1 znak - slabo               2 znaka - dobro               3 znaki - odlično
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križanka

Ime..........................................

Priimek.....................................

Naslov......................................

Pošta........................................

Med pravilno izpolnjenimi križankami, ki bodo do 16. aprila 2009 prispele na naslov: 
Občina Mengeš, Slovenska cesta 30, 1234 Mengeš ali jih boste dostavili v vložišče, bomo 
17. aprila izžrebali nagrado in tolažilno nagrado. 

Nagradi podeljuje gostinstvo na Mengeški koči. 

Glavno nagrado prejme Janez Mehle, Zavrti 20, 1234 Mengeš , tolažilno pa Maja Müller, Gasilska 
41, 1234 Mengeš. Nagrajenca bosta o nagradi obveščena po pošti. Čestitamo!
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pisma bralcev, oglasi

ALPSKA VODA IZPOD KRVAVCA ZA 
OBČINO MENGEŠ
Leta 2011 – ob 50-letnici mengeškega 
vodovoda, jubilej ali sedmina (konec)
Ker pa me ljudje sprašujejo, moram tudi tu 
povzeti, močno skrajšano, glavne dogodke 
oz. dejstva iz obdobja od 1999 do 2006 
(več na www.tomazstebe.sds.si/civilna_ini-
ciativa):

Celovito je obnovljenih preko 10 km ulic, • 
tudi vodovodi in priključki;
Leta 2001 je izdelana študija »Krvavški in • 
Kamniški vodooskrbni sistem in dolgoročna 
oskrba občin Komenda, Mengeš, Vodice z 
zdravo pitno vodo« (‘Študija KKV’);
Februarja 2002 Občina Mengeš pripravi • 
zasnovo filtrirne naprave – začasen ukrep 
za izboljšanje kakovosti;
Maja 2002 in ponovno (alarmantno) konec • 
avgusta 2003 župan Občine Mengeš pozo-
ve občine Komenda, Mengeš in Vodice, naj 
se izjasnijo o izvedbi prve faze povezovanja 
vodooskrbnih sistemov v skladu s ‘Študijo 
KKV’;
Septembra 2003 se na pobudo Občine • 
Mengeš delovno dogovorimo o “Skupnih 
sistemih občin za vodooskrbo, odvajanje in 
čiščenje odpadnih voda – Priključitev občin 
Komende, Cerkelj, Vodic in Letališča Brnik 
na kolektor in na CČN”;
V začetku leta 2004 župan Občine • 
Mengeš izdela in posreduje dogovor z 
naslovom “Sodelovanje v porečju Pšate 
na primarnih sistemih občin za odvajanje 
in čiščenje odpadnih voda, ravnanje z 
odpadki, varovanje okolja ter vodooskr-
bo” – Svet občine Mengeš ga potrdi julija 
meseca;
Februarja 2004 poteka sestanek v Mengšu • 
z naslovom “Sodelovanje pri urejanju vodo-
oskrbe in okoljske infrastrukture v območju 
porečja Pšate”, po katerem, na pobudo 
Občine Cerklje, župan Občine Mengeš, 
dne 3. 4. 2004, skliče sestanek pod Krvav-
cem zaradi ogleda in seznanitve predloga 

o podaljšanju rudarskega rova drenaže. 
Predlagatelj rešitve – Občina Cerklje – se 
sestanka ne udeleži, brez pojasnila;
Okt. 2004 preneha upravljanje Prodnika, • 
naslednika Hidrometala Mengeš, na sis-
temu Krvavec z nezakonito, samovoljno 
in enostransko odločitvijo župana Občine 
Cerklje in tudi z nepooblaščenim strinja-
njem direktorja Prodnika. Na to prej in 
potem večkrat uradno opozarjam vse odgo-
vorne, novembra 2005 tudi s poslanskim 
vprašanjem ministru Podobniku. Zahtevam 
zakonito in z jasno odgovornostjo oprede-
ljeno celovito pogodbo o upravljanju že kar 
treh upravljalcev (Komunali Kranj in Kamnik 
ter Prodnik)!;
Okt. 2004 je podpisana pogodba z Občino • 
Komenda o povezavi na Kamniški vodoo-
skrbni sistem na območju njihove občine;
Dne 16. 5. 2006, tik pred volitvami, župan • 
g. Čebulj sproži lažnivo medijsko gonjo. In 
to dan po sestanku, s katerega smo odšli 
s skupnim dogovorom o nadaljevanju pri-
prave dokumentacije za obnovo sistema 
(še vedno v arhivu novic, str.26 www.
cerklje.si).

To so dejstva o naši (ne)aktivni vlogi. 
Najpomembnejša je bila z odločitvijo in z 
izgradnjo medobčinskega vodovoda, od 
ustanovitve Vodovodne skupnosti Cerklje-
Vodice-Mengeš, leta 1957 do izgradnje 
zadnjega rezervoarja na Žečku, leta 1972. 
Zato je toliko bolj tragično, da se potomci 
prostovoljno odpovedujejo oskrbi z alpsko 
vodo izpod Krvavca. In to samo Mengšani! 
Ostali solastniki brez pomislekov načrtujejo 
povečanje svojih kapacitet (in obveznosti) 
tudi iz 30-odstotnega deleža Občine Men-
geš. Kaj je v ozadju, se sprašujemo mnogi. 
In zakaj so se na koncu ustrašili in zavrgli 
najbolj demokratično odločanje z ljudskim 
glasovanjem tistih, ki bomo nenazadnje edini 
nosili vse posledice?!?

Tomaž Štebe, član Civilne iniciative in 
svetnik

mali oglasi    mali oglasi    mali oglasi    

• Inštruiram matematiko za osnovne in srednje šole ter fakultete. Tel.: 040/550-040

• Iščemo varstvo za našega štiriletnega fantka. Tel.: 031/288-906

Republika Slovenija, Ministrstvo za 
kmetijstvo gozdarstvo in prehrano, 
Veterinarska uprava RS, izdaja 
Pravilnik o ukrepih za ugotavljanje, 
preprečevanje širjenja in zatiranja 
stekline. Na podlagi tega pravilnika 
se bo v Občini Mengeš vršilo splo-
šno cepljenje psov proti steklini.

RAZPORED 
OBVEZNEGA CEPLJENJA 
PSOV PROTI STEKLINI

SOBOTA, 4. aprila 2009
10.00 –10.30 
Topole, pri Lužarju, Topole 12
10.45–11.45  
Mengeš, na parkirišču Občine 
Mengeš –za Kulturnim domom
12.00 –12.30 
Loka pri Mengšu, pri Videmšku, 
Gasilska ul.
12.45–13.00 
Dobeno, pri Ručigaju, Dobeno

Cepljenje psov za zamudnike je na 
krajih ter mestih v rednem cepljenju.

SREDA, 8. aprila 2009
14.00–14.20 
Loka pri Mengšu
14.30–15.45 
Mengeš

Ne pozabite prinesti izkaznice o 
cepljenju psov, ker bodo zame-
njane s potnim listom.

Imetniki psov morajo zagotoviti 
cepljenje psov proti bolezni, ko ti 
dopolnijo tri mesece starosti. Breje in 
doječe psice cepimo po odstavitvi.
Najpozneje ob cepljenu morajo biti 
psi označeni z mikročipom in registri-
rani v skladu s predpisom.

S seboj prinesite napisano EMŠO 
lastnika psa.

Posamezno cepljenje je v VETE-
RINARSKEM DOMU DOMŽALE, 
CESTA TALCEV 10, vsak delavnik, 
od 07.00  do 12.00 in od 17.00 
do 18.00, ter ob sobotah, od 07.00 
do 09.00. 
Stroški cepljenja znašajo 34,89 
EUR.

Spoštovani bralci!
Rubrika Pisma bralcev je namenjena vam bralcem, in sicer za izražanje mnenj, 
pripomb ali pohval. Zaradi omejenega prostora si uredništvo v skladu s svojo 
uredniško politiko pridržuje pravico do objave ali neobjave, krajšanja, pov-
zemanja ali delnega objavljanja prispevkov, daljših od 30 tipkanih vrstic (ca. 
3000 znakov s presledki), ter neobjave prispevkov, ki jasno vzpodbujajo h 
kakršnikoli obliki nestrpnosti. V tej rubriki prispevkov ne lektoriramo ter 
ne objavljamo slikovnega materiala.     
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obvestila, zahvale

POROČILO 
GASILSKE ZVEZE 

MENGEŠ ZA 
MESEC FEBRUAR

Četrtek, 5. februar 2009 
Ob 00.41 uri je na Jelovškovi ulici v 
Mengšu prišlo do požara na pomi-
valnem stroju. Posredovali so gasilci 
PGD Mengeš in Loka, ki so pomivalni 
stroj, katerega je že pred prihodom 
gasilcev uspel pogasiti lastnik z roč-
nim gasilnikom, prenesli na prosto, 
ga dokončno ohladili in prezračili 
prostore stanovanja.

Petek, 20. februar 2009 
Ob 19.41 uri so gasilci PGD Loka po-
sredovali na Gasilski cesti v Loki, kjer 
je prišlo do vžiga saj v dimniku. Opravi-
li so pregled dimovodne naprave in jo 
očistili, s čimer so preprečili nevarnost 
širjenja žarečih delcev v okolico.

Četrtek, 26. februar 2009 
Ob 21.21 uri je na regionalni cesti 
Trzin–Mengeš prišlo do prometne 
nesreče, v kateri sta bila udeležena 
dva osebna avtomobila. V enem od 
vozil je po trčenju ostala ukleščena 
oseba, ki so jo s tehničnim posegom 
rešili gasilci CPV Domžale, v nadaljnjo 
oskrbo pa so jo prevzeli reševalci 
NMP Domžale. Na kraju so bili tudi 
gasilci PGD Mengeš in PGD Loka, ki 
so izvedli zavarovanje kraja prometne 
nesreče in požarno zavarovanje, od-
klopili akumulatorja, iztekle motorne 
tekočine posuli z absorbentom in 
očistili vozišče. V času posredovanja 
so skrbeli za osvetlitev kraja prometne 
nesreče.

Gasilska zveza Mengeš

Kako prazen je svet, 
ko umrje en sam človek.

Zahvala

Po težki bolezni nas je 
v 63. letu zapustil

Jernej Aleš
Iskreno se zahvaljujemo 

vsem sorodnikom, sosedom, 
prijateljem in znancem za 

pisne in ustne izraze sožalja, 
podarjeno cvetje in sveče ter 
vsem, ki ste ga pospremili na 

njegovi zadnji poti.

Hvala vsem gasilcem, posebno 
pa gasilcem Topol, gospodu 

Janezu Koncilji za ganljiv govor 
na žalni seji ter gospodu Francu 

Bergantu za lepe poslovilne 
besede.

Vedno bo z nami.

Vsi njegovi 

     
 

Zahvala

V 87. letu se je poslovil od 
nas dragi mož, oče, dedek in 

pradedek, brat in stric

Albin Brlogar

Iskreno se zahvaljujemo 
vsem sorodnikom, prijateljem, 

sosedom in znancem za
izrečeno sožalje, darovano 
cvetje, sveče in svete maše 

ter vsem, ki ste ga
pospremili na njegovi

 zadnji poti.

Vsi njegovi 



POMLADANSKO UREJANJE IN VZDRŽEVANJE 
ČISTEGA OKOLJA 2009 

Urejena, čuvana in čista narava ter naše okolje sta sestavina kakovosti našega življenja. Čisto in zdravo 
okolje, čiste vode in zrak so bogastvo, ki nam ga je poklonila narava, sami pa za urejenost in čuvanje 

okolja ne skrbimo dovolj. Vendar, večina ljudi se vse bolj zaveda, kako pomembno je urejeno okolje za 
kakovost življenja in vse več prebivalcev Slovenije se zavestno in organizirano vključuje v prizadevanja 
za urejeno okolje. Temeljno načelo je: vsak naj poskrbi za urejenost, predvsem v svojem okolju in v 

širšem prostoru z medsebojnim sodelovanjem.
S temi uvodnimi stavki nas je pozvala Turistična Zveza Slovenije, da se tudi letos vključimo v njihov 

projekt z zgornjim naslovom. V Občini Mengeš že dolga leta skrbimo za to področje, saj se zavedamo 
pomena našega čistega okolja. Občina Mengeš in Turistično društvo Mengeš tudi letos vabita vsa dru-

štva in posameznike, da se priključijo našim skupnim prizadevanjem.
Podroben razpored za društva bo poslan na njihove naslove, pozivamo pa vse posameznike, da se 

bodisi vključijo v čistilne akcije društev ali se pridružijo skupni delovni akciji.

V Občini Mengeš bo ČISTILNA AKCIJA od 28. marca  do 4. aprila. V ta namen in v 
tem terminu bodo postavljeni zabojniki, in sicer na sledečih lokacijah:

 - Dobeno: pri kmečkem turizmu »Pri Blažu« in Ručigajevem studencu;
 - Loka: pri mostu;

 - Topole: pri Gasilskem domu;
 - Mengeš: v Pristavi, na parkirišču za Zdravstvenim domom, pri trgovini Mercator, ob razbremenilniku 

Pšate na Staretovi ulici in na ploščadi ŠD Partizan.

Po potrebi bomo dodali še kakšno lokacijo.

Vreče za odpadke in zaščitne rokavice lahko dobite od 23.–27. marca na občini Mengeš, v času ura-
dnih ur, pri Borisu Kavčiču.

Občane opozarjamo tudi na odvoz kosovnih odpadkov 18. in 19. marca ter na odvoz posebno nevar-
nih odpadkov, ki bo 2. aprila med 16.30 in 18. uro, na parkirišču za Kulturnim domom.

Občina Mengeš in TD Mengeš posebej opozarjamo na skupno čistilno akcijo, ki bo kot nekakšen 
zaključek vseh naših prizadevanj za čisto okolje. V soboto, 4. aprila, ob 8.30 se bomo 
zbrali na parkirišču pod izhodiščem poti na Gobavico. Razdelili se bomo v več 

skupin in očistili vse površine od Topolske do smeri iz Pristavskega jezera. Pričakujemo tudi udeležbo 
ostalih občanov ter vseh, ki so že sodelovali na drugih akcijah. Končna postaja bo Mengeška koča, 
kjer bomo po 11. uri pripravili prigrizek in pijačo. Na končno postajo vabljeni tudi tisti, ki boste med 

tednom vestno delali v društvih na delovnih akcijah.
Vreče in zaščitne rokavice boste dobili na izhodiščni točki.

Na koncu naj že zdaj opozorimo na nevarnosti, ki pretijo pri takem delu, 
zato naj bosta zaščita in previdnost z roko v roki na vsakem našem koraku.

Jože Vahtar


